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Den 1. april. Da Helga Zepp-LaRouche gav et overblik over den
fatale krise som menneskeheden står overfor, påmindede hun
seerne om at “Systemer er menneskeskabte”, og kan forandres
når de bryder sammen.

Hendes mand advarede, så tidligt som i 1973, om at det globale
neoliberale system, der kom til da Nixon afsluttede Bretton
Woods  systemet,  med  dets  politiske  holdninger  til  billig
arbejdskraft, billige råmaterialer og den spekulative kasino-
økonomi, ville lede til nye globale pandemier. Hvis du sænker
levestandarder, vil lavere livsformer tage over, sagde han.

Vores nutidige dobbelte virusangreb, fra coronavirus pandemien
til  kollapset  af  finanssystemet  bekræfter  præcisionen  afa
LaRouche’s  advarsler.  Det  som  gør  situationen  værre,  er
Vestens  moralske  arrogance.  De  som  promoverer  Grønne
“løsninger” i dag, ville dømme menneskeheden til et folkemord
meget værre end Hitlers.

Der er dog en reel modstand mod disse politikker. Hun beskrev
den  passion,  som  udvistes  af  nogle  unge  mennesker  på  et
ungdomskonferencekald med hende i tirsdags, hvor mere end 70
personer engagerede sig i diskussioner om hvordan man skal gå
fra  det  kollapsede  system,  til  et  Nyt  Paradigme  ved  at
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mobilisere med agape og de magtfulde ideer som vores bevægelse
har.

Samtalerne mellem præsident Trump og hans modparter i Kina og
Rusland repræsenterer et træk i den rigtige retning – bidrag
med os i at organisere vores internationale konference for at
sikre at disse ideer bærer frugt. Ben (Schiller Instituttet)
http://schillerinstitute.nationbuilder.com/

 

Schiller Institute New Paradigm Webcast, April 1, 2020 With
Helga Zepp-LaRouche

– Systems Are Manmade — – – You Can Change Systems When One
Breaks Down –

HARLEY  SCHLANGER:  Hello,  I’m  Harley  Schlanger  from  the
Schiller Institute. Welcome to our webcast with our founder
and President Helga Zepp-LaRouche. It’s April 1, 2020. We’re
clearly in the midst of one of the most profound crises in
modern history with the combined effects of a financial system
that’s blowing out, and as well with the expanding pandemic of
coronavirus. It’s clear that the old way of thinking no longer
works. So, Helga, what’s your assessment, especially with the
situation in the United States seeming to be heading out of
control?

HELGA ZEPP-LAROUCHE: It is an unprecedented crisis, and I
think none of us has experienced anything like that in our
lifetime. Maybe it was like that in the world wars, but it
quickly is developing such a seriousness of the situation. I
think that reality dawns on some people belatedly, but it is
unavoidable,  because  the  elements  are  that  not  only  the
coronavirus is hitting the United States and Europe, but it
will really be extremely bad for the developing sector. We
will come to that in a second. But I think first to start with
the  United  States,  yesterday’s  White  House  coronavirus
taskforce meeting, which was given by President Trump and his



health advisors [Dr. Anthony] Fauci and [Dr. Deborah] Birx was
really completely sober and sobering. What they basically said
is that if everything is being done right now, maybe the
number of deaths can be reduced to 100,000 or 240,000 people.
But if things go wrong, it may be 1-2 million. Right now, it
does not look like this is going to be an easy job. If you
look, for example, to situations like New York and New Jersey
where you have the hotspots, with the highest infection rates
exponentially  growing  right  now,  it  is  quite  desperate.
Despite Governor Cuomo trying to get sufficient ventilators
for the expected outbreak, he said he was only able to get
2500 ventilators in two weeks from now from China, but that he
is  lacking  15,000.  Obviously  all  the  other  states  in  the
United States were in a bidding war to get ventilators until
FEMA  took  it  over,  and  is  now  organizing  it  centrally.
Ventilators  are  in  the  critical  phase  of  the  coronavirus
infection,  that  which  is  lifesaving.  If  there  are  no
ventilators, then these people will just die. It is a very
serious  situation.  For  an  industrialized  country,  it  has
unbelievable social consequences. For example, they let out
the prisoners in Rikers Island, a famous prison, and they are
now, because they have no other place to go, hanging out in
Penn Station where they get food deliveries from the guardian
angels. Then, you have 114,000 homeless children in New York
alone, who used to get meals in the schools. So, you have all
kinds of social consequences which really show the underlying
problem  of  the  lack  of  infrastructure  investment,  the
privatization and dismantling of the health system over the
last decades; all of that is now really coming to a point of
complete crisis. There are incredible efforts being made to
retool some of the industries, there is an air bridge which
has been established with many planes from China and other
Asian  countries  —  50  planes  all  together.  There  were
yesterday, the first Russian airplane coming to the United
States delivering medical support. So, there is an incredible
mobilization going on, but it is also very clear that this is
a pandemic, and you will have mass unemployment. Some people



are saying that the unemployment in the United States may go
up to 30%; so this is really an unbelievable crisis.

SCHLANGER: Helga, you talk about the crisis affecting the
United States, and how desperate it is. What are we seeing now
in countries like Africa? India has got a total lockdown;
Indonesia is now in the midst of a developing crisis. This is
obviously much more dangerous in the developing sector.

ZEPP-LAROUCHE: If you think that the United States is a very
well industrialized country — or, at least it used to be. If
you go to Africa or the other developing areas of the world,
supposedly developing, not so developing countries, it will be
really very bad. You have some countries like South Africa,
Kenya,  Lagos  is  completely  overwhelmed  already,  where  you
don’t have that kind of a health system. And you have already
infectious  diseases;  you  have  HIV,  tuberculosis,  famine,
malnutrition. This is really a powder keg. The head of the
World Health Organization [WHO], Dr. Tedros, said that both in
the United States and in Africa, the next two weeks will tell
how bad the crisis will be. But so far, there is a certain
delay factor, because of the poor transport connections of the
African  continent  to  the  rest  of  the  world,  it  arrived
relatively late. But now it’s there, and there is the absolute
danger that this will spread. You have half of the world de
facto  locked  down;  that’s  incredible!  You  have  India,  a
country  of  1.3  billion  people,  in  a  lockdown.  But  that
obviously is relative, because many day workers — people who
just work for a day’s pay in big cities like Delhi — are now
all fleeing these big cities, because they don’t earn any
money, and they have absolutely no reserves. So you see these
pictures where these poor people get on crowded buses, where
they are absolutely not in a position to keep social distance,
and then they are trying to rush home to their rural areas.
But there is no health system. Despite the fact that Prime
Minister Modi had quite some success with the “Clean India”
campaign, and the “Modi Care” where he tried to improve the



health care system, naturally this is all not enough. You have
places like Jakarta in Indonesia — 10 million people in one
city. Half of the people don’t have access to clean water. A
similar situation is in many developing countries, including
Mexico,  including  Peru.  So,  we  are  really  looking  at  an
unprecedented  world  crisis.  The  danger  is  that  this  will
overwhelm the health systems; there is not enough production
possible. The winter, which is now developing in the Southern
Hemisphere, will favor the spread of the virus. You really
will probably see many millions of people dying. I think this
makes very clear that we need urgently a completely different
system. Nothing will be like it was before. I think we have to
go  into  a  mass  mobilization  internationally;  which  the
Schiller Institute is already engaged in, to establish a new
world economic order. We have called for that for a very long
time, but immediately in this situation it requires a summit
of  the  most  important  powerful  countries:  China,  Russia,
India, the United States. They have to establish a new system.
What we need is a completely new system. All the rules of the
liberal economy, of the neo-liberal model, the cheap labor
markets, the out-sourcing, all of that has to be replaced; and
it has to start with the immediate building of a world health
system where a decent health system is being built up in every
single country. That must be the beginning of an industrial
revolution for the whole world. Nothing short of that will do.
That means we need a New Bretton Woods system, and a new
credit system to finance that. If you agree with that, then
help us in this mobilization, because what is at stake are the
lives of many millions of people, and maybe yourself.

SCHLANGER:  Over  the  last  few  days,  President  Trump  had
discussions with President Xi Jinping of China and President
Putin of Russia. Do you see this as a positive step towards
the idea of a summit? These are bilateral discussions, but so
far we haven’t seen a response to your call on the level
needed.



ZEPP-LAROUCHE: I think it’s a step in the right direction. The
fact that Trump and Xi Jinping re-established contact, that
there were discussions between the health ministers, that the
United States started to accept this air bridge, that Trump
started to discuss with Putin. All of these things are very
positive, but they fall short. Also, the proposal by UNCTAD
[UN Conference on Trade and Development], which proposed to
have $2.5 trillion for building up the health sector in the
developing  sector,  is  a  step  in  the  right  direction.  $1
trillion is for debt write-off, $1 trillion is for Special
Drawing Rights from the IMF, $500 billion is for a world
health Marshall Plan. That is very positive, but when you
count that, it’s still proverbial peanuts; because to build up
a  world  health  system  needs  much  more  than  $500  billion.
That’s for all the developing countries, not just for one
country. It’s for the entire 180 or so developing countries;
if you divide it, it’s just not enough.

SCHLANGER: There’s a lot of talk about the time lag in doing
the emergency mobilization, getting the equipment, and other
things. To me, the real time lag is the almost 45 years since
your husband first sounded the warning in 1974 that a shift in
the financial system to a neo-liberal new kind of colonial
system would lead to this kind of pandemic. People obviously
weren’t  listening.  The  idea  that  there  was  no  warning  is
completely false, isn’t it?

ZEPP-LAROUCHE:  The  first  memorandum  that  the  economic
financial policies of the IMF and World Bank would lead to
pandemics, he issued in 1973. Then in 1974, he initiated a
Biological Holocaust Taskforce, which presented their findings
of a study at the end of 1974. I was just rereading a report
which he also initiated in 1985, which is one of several large
studies  which  absolutely  predicted  why  this  would  happen.
There is a connection between the biological sphere — the
biosphere — and the economy. If you lower the living standard
and the energy of the system of the economic society, then



lower  forms  of  life  of  the  biosphere  just  take  over.  He
compared it at that time, and I think this is a very fitting
image for today, he said that the cheap labor orientation
towards the developing sector and keeping development down in
the so-called Third World, has to be compared to Schachtian
economics in the concentration camps in Nazi Germany. He said
a lot of deaths in the concentration camps came from forcing
the people sitting in these camps to do hard labor. They would
have to do work for 2-3000 calories, but they would only get
food for about 1000 calories. Then it was just a question of
time  before  they  would  die  of  over-exhaustion.  That  is  a
fitting image, because if you lower the living standard of the
developing  countries  unnecessarily  by  denying  them
infrastructure, like the World Wildlife Fund did in all their
campaigns  to  ruin  the  prospects  for  dams,  for  industrial
development, just blocking development with phony arguments of
ecologism. What you do then is you reduce the ability of
people to withstand diseases. You lower their immune system,
you make them susceptible to pandemics, and this is exactly
what we see today. That was clear; we discussed it in no
uncertain  terms.  He  said,  these  policies  would  have  more
consequences than the genocide of Adolf Hitler. I absolutely
want  to  repeat  that.  When  you  see  people  today  who  are
indifferent, who say “I don’t care. What do I care about
Africa? What do I car about Latin America?”; these are people
who are morally the equivalent of Nuremburg criminals. If you
remember at the Nuremburg trials, the judges said, you either
knew or should have known, about what was going on in the
Third Reich. And concerning the condition of the developing
sector, the exact same thing can be said. The people who are
pushing  no  development,  who  are  more  concerned  about  the
little snail in some corner than millions of people, these are
people who are criminal. And that criminality absolutely has
to stop. We have to start rebuilding the world. And every life
in Africa, in Latin America, and in Asia is as precious as any
child in Germany, or in the United States or any other place.
I am consciously using this rather stark language, because



this complacency and this arrogance of the Euro-centrists, or
the American-centrists has to stop. We are at a point of moral
and economic breakdown crisis of the whole world. We need a
new system, and that has to be mobilized, and it has to be
gotten  through.  If  we  don’t  do  that,  we  are  risking  our
humanity either physically — because it is not yet clear if it
doesn’t  lead  to  war  as  a  consequence  of  conditions  of  a
breakdown crisis — or it leads to our moral demise. I really
think that we have to absolutely change this. We have to allow
industrial development in every single country in the world,
and we have to have a decent living standard. It is very easy,
because  China  has  shown  the  way,  that  you  can  bring
infrastructure development as the precondition for development
to every country. It is up to us in the so-called Western
countries in Europe and the United States to absolutely change
our ways.

SCHLANGER: I think it’s also important going back to Lyn’s
warnings in the early 1970s that he identified individuals who
were committed to population reduction, knowing this would
happen. We’re seeing some of these same kinds of comments. You
had  mentioned  before,  people  talking  about  “Oh,  isn’t  it
wonderful! There are now blue skies!” There are people who are
cheering  on  the  demise  of  the  elderly  and  the  so-called
“useless eaters”, aren’t there?

ZEPP-LAROUCHE: There is the flagship magazine of the British
Empire, which is just coming out with that line today — {The
Economist}. They say, isn’t it wonderful that the economy is
coming to a grinding halt? No CO2 emissions. We just have to
make sure that after this crisis, we are not going back to
normal.  There  are  some  other  criminal  people  who  call
themselves economists, who also say that if this crisis stops
and is over, we have to rebuild the economy and it has to be
all based on climate protection. We have discussed the reasons
why the Green ecology is exactly what caused this crisis; and
if we would go back to the same policies which have caused



this crisis, then we clearly do not have the moral fitness to
survive.

SCHLANGER: Helga, you’ve been talking about the rebuilding of
the  whole  world  health  system.  You  had  a  conference  call
yesterday morning with young people, where you called on them
to take responsibility for the organizing process to do this.
What is your sense of the ability to mobilize youth today to
take on this task?

ZEPP-LAROUCHE: I think this was very encouraging, because this
was the first such international youth call, and it had about
70-75 young people from all over the world; from the United
States, Mexico, Peru, Pakistan, Africa, Europe, China. I think
the discussion really reflected that these young people are
morally absolutely committed to make sure that they have a
future. The idea that every country has the right to have a
decent health system is obvious. They are committed to bring
this  message  to  a  lot  of  other  young  people,  to  the
universities.  They  are  committed  to  spread  it  other
organizations, especially in the developing sector. All of
them are really tuned in to the approach that you need the
world leaders of the most important countries to change the
system. I think this is important, because people have not
really thought about it. You cannot sit out this crisis; you
cannot just wait until it’s over. This is a pandemic, and it
may come back in waves. It is intersected with the breakdown
of the financial system, the collapse of the physical economy.
The only to get out of that is to have a completely new
system. Most people have not spent much thought on whether
that is necessary or possible, or they say you can’t do that.
Yes, you can do it. Systems are man-made; they are not built
in  the  physical  universe.  They  are  man-made,  and  you  can
change the system. If the old system is not suitable for the
common good of the people, then it has to be replaced. We have
specified many times what that must look like: You need a
global Glass-Steagall banking separation, you have to end the



casino economy; you have to protect the commercial banks; you
have to create a national bank in every country; you have to
connect these national banks in a New Bretton Woods system
which  provides  cheap  long-term  credit  for  clearly  defined
development  projects.  Then  you  have  to  have  international
cooperation. I think among the young people in particular, the
idea that cooperation has to replace confrontation is a very
easily understood idea. There were several especially young
women — which made me especially happy, because I’m all for
woman-power — and they especially emphasized that the passion
which needs to be mobilized for that is agape. The change
which has to occur must be based on a love for humanity. In
this discussion, you could get an inkling of what the kind of
new system will be like; namely, that the geopoliticians will
be out. The people that think you can start endless wars just
to make profit, this is an obsolete idea of troglodytes. The
future must belong to young people who organize the world in
different ways, in the interests of each country and vice
versa. That was actually a very hopeful call, and I would urge
people to get in contact with us to see how they can join it.

SCHLANGER: When you talk about troglodytes, look at what’s
going on in Europe with the European Union; the battles that
are  going  on  around  the  continuation  of  the  neo-liberal
policies.  This  is  in  complete  contrast  to  what  you’re
discussing with the young people, the complete absence of
agape. Catch us up a little bit on what’s going on in the EU.

ZEPP-LAROUCHE: It’s almost a question of the past to talk
about the EU. It’s really right now a question mark as to how
long  this  construct  will  remain  in  place.  There  is  no
solidarity; there is a big feud right now between Germany and
Italy, France, and the other southern European countries. It’s
a  little  bit  on  the  wrong  issue;  namely,  this  issue  of
Eurobonds, which I think is not a good idea. It’s still in the
realm of banking bail-out. Just to mention in parentheses, the
Federal  Reserve  just  yesterday  opened  their  repo  credit



facility to all other central banks. That means basically that
they intend to help each other to bail each other out. The
Federal Reserve earlier had allocated $4 trillion for the
bail-out of the U.S. banking sector which was characterized by
Republican Congressman Thomas Massie as the biggest transfer
of wealth from the ordinary people to the very rich and the
bankers. This is part of the Eurobonds, so I’m not in favor of
the Eurobonds. The conflict which has arisen between Germany
and Holland and Austria on the one side, and these other
countries on the other side, pertains to a real issue. That is
that obviously the countries of the south — especially Italy
and Spain, and increasingly also France — are really suffering
an incredible exponential growth rate of this virus, and they
have demanded some finance mechanism organized by the EU,
which was blocked by Germany in particular and Holland and
Austria. So, what these countries are saying is, this is the
ugly  face  of  Europe.  The  tone  becomes  quite  nasty.  For
example, the Italian media and I think also Prime Minister
Conte were saying that if that would have been the attitude of
the other European countries at the 1953 debt conference in
London, where half of the German debt was forgiven, which
obviously  was  an  extremely  important  factor  in  the
reconstruction of Germany after the Second World War, if that
had  not  been  done,  then  Germany  would  still  live  on  the
garbage piles. So, the tone is becoming nasty, and everybody —
Italy, Spain, Serbia — all say that they got more help from
China,  from  Russia,  from  Cuba,  even  the  small  country  of
Albania was sending 30 health personnel to Italy to help. You
can really see who is your friend, and who is completely only
motivated by other reasons. This will remain, and I think this
anti-China campaign which is coming from Pompeo, from {Foreign
Affairs} magazine, from the Council on Foreign Relations, who
are all still in this absolutely vicious campaign against
China, I think that will vanish. Because people in this crisis
see who is helping, and who is not. I think the situation in
Europe maybe in a week or two weeks when we talk next time,
the EU may not exist. That’s not a bad thing, because it was a



bad construction from the very beginning. It could not work.
It never existed. There is no European people. There are many
nations and many cultures, but the European bureaucracy is an
evil structure which is not in correspondence to the interests
of their own members. The sooner it is replaced by something
else — either a Eurasian alliance of sovereign states from the
Chinese Sea to Vladivostok to Lisbon — or some other kind of
new alliance of sovereign republics working together for a new
world  economic  order.  That  does  not  mean  that  European
countries cannot work together, but they should not be under
the tutelage of some supranational structure. I think we will
see big changes in this coming period. It requires the active
intervention of as many state citizens as possible. So, please
get in contact with us and help us to try to change the agenda
on a large scale.

SCHLANGER:  Toward  accomplishing  that  goal,  the  Schiller
Institute is going to have an international conference April
25-26. Just give us a little bit of a sense of what you hope
to come out of that conference with.

ZEPP-LAROUCHE:  We  had  to  shift  that  conference  which  was
planned for sometime, to be an internet conference, because
you can’t have physical conferences at this point. But in that
lies also an advantage; namely, that you can reach much larger
audiences. Therefore, people should start to register for that
conference,  because  then  you  will  be  also  supplied  with
additional information and materials you can read ahead of
time to be prepared to participate as a more active person in
this conference. What we will try to do is, we will try to
discuss the issues at that conference which we think should be
taken up these large governments. So, we will try to inform
the  population  on  the  needed  changes  in  the  strategic
alliance, the needed cultural changes, the need to go to a
Classical renaissance of art and music. We will discuss the
frontiers of science; what is necessary to defeat not only the
coronavirus, but to really get a completely different sense of



space  medicine,  of  breakthroughs  in  optical  biophysics  in
redefining what life is. What do we need to know to be able to
combat such problems much better? And naturally, what must be
the principles of physical economy when we rebuild the world
economy.  So,  you  should  definitely  get  in  touch  with  us,
register for the conference, and be part of it.

SCHLANGER:  I  would  encourage  everyone  to  join  this
mobilization with a very simple thing. Share this webcast!
Pass it around! Get your friends to watch it. Then, go to the
Schiller  Institute  website,  the  LaRouche  PAC  website,  and
study these ideas. It’s these ideas which were generated from
Lyndon LaRouche back in the 1960s and 1970s that are not only
valid,  but  represent  universal  principles.  It’s  through  a
return  to  those  kinds  of  principles  that  we  can  restore
mankind. Helga, thank you very much for your comments and for
joining us today. As you always say, hopefully we’ll see you
next week.

ZEPP-LAROUCHE: Yes, let’s do something to move mankind in a
better direction.

Den større udfordring:
Udviklingslandene  har  brug
for  et  nyt  globalt
sundhedssystem  for  at
overleve
Den 30. marts (EIRNS) – Det stadig større skifte hen imod et
reelt samarbejde mellem USA og Kina i kampen mod pandemien, og
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den potentielle inkludering af Rusland betyder, at den store
udfordring for deres dagsorden er at tilvejebringe moderne
sundhedssystemer  og  hospitalsfaciliteter  til  adskillige
udviklingslande,  der  selv  mangler  midlerne  til  at  kunne
bekæmpe virussets dødelige udbredelse. Idéen om skabelsen af
en international udviklingsbank, lige nu til dette værdige
formål, venter stadig på at blive sat på dagsordenen.

Den 29. marts udgav FN’s Kommission for Handel og Udvikling
(UNCTAD) en rapport og et forslag angående de første skridt
hen imod dette formål. De opfordrede til at de industrielle
lande  skulle  frigive  $2,5  billioner  i  alt,  ”for  at
udviklingslande kan håndtere chokket fra coronavirusset.” De
foreslog at afskrive omring $1 billion i gæld, baseret på
modellen fra konferencen i 1953 angående den tyske gæld. I
dette tilfælde var det halvdelen af al tysk gæld, som blev
ophævet for at muliggøre efterkrigstidens genopbygning. Denne
idé fra UNCTAD understøtter prompte de sidste dages forslag
fra Argentina, samt kravet fra femten afrikanske lande til G20
om en generel afskrivning af gæld.

UNCTAD  foreslår  ligeså,  at  omfordele  Den  internationale
Valutafonds ”special drawing rights” (SDR) og tildele flere
SDR-rettigheder til udviklingslande; og $500 milliarder til en
Marshall-plan for et offentligt sundhedssystem. De i alt $2,5
billioner, som UNCTAD udpeger, er halvdelen af hvad de førende
G20-lande, i deres telekonference d. 26. marts, blev enige om
at  bruge  på  deres  egne  økonomiers  overlevelse  og
genoprettelse. Det er, igen, halvdelen af det som en enkelt
centralbank, den amerikanske Federal Reserve, hektisk trykker
for at forsøge at redde snesevis af billioner af de nu giftige
aktiver i de spekulative markeder, som i stedet burde lukkes
ned, imens krisen varer ved.

Særligt afgørende opfordrer UNCTAD’s rapport til at tillade og
tilskynde  kapitalkontrol,  hvor  igennem  udviklingslande  kan
standse kapitalflugten.



”De økonomiske konsekvenser fra chokket fortsætter og er til
stadighed svære at forudse, men der er klare indikationer på,
at  situationen  vil  blive  værre  for  udviklingslandenes
økonomier  før  de  bliver  bedre,”  sagde  UNCTAD’s
generalsekretær, Mukhisa Kituyi. I løbet af februar og marts
er  kapital  ’flygtet  som  en  tyv’  ud  af  hvert  eneste
udviklingsland, uden undtagelse; deres valutaer falder hurtigt
i  værdi;  deres  eksportindtjeninger  er  styrtdykket;
rentesatserne på deres udlandsgæld er skudt i vejret; de har
tabt turisme; og prisen på deres råvarer er faldet kraftigt.
Etiopiens premierminister Abiy Ahmed Ali – som repræsenterede
nødvendigheden for en gældseftergivelse – talte for dem, da
han sagde, at disse nationer fuldstændig mangler midlerne til
at  kunne  varetage  de  enorme  programmer  for  bygning  af
hospitaler  og  produktion  af  hospitalsudstyr  og  den
efterfølgende økonomiske genoprejsning, som de udviklede lande
iværksætter.

Vi  ser  hvordan  lederne  af  de  industrielle  lande  har
forfærdelig travlt med at genskabe de hospitalssenge og udstyr
og den offentlige sundhedsinfrastruktur, som deres monetære
sindssyge har stjålet fra deres befolkninger over de sidste 50
år. En ægte, ny økonomisk orden må nu opstå, grundlagt på
fuldstændig anderledes økonomiske aksiomer end tilbedelsen af
”mig først”, ”alfa”, og business-uddannelsen.

En international udviklingsbank, der kan påtage sig jobbet for
verdens sundhed og udvikling, som UNCTAD blot antyder i deres
forslag, må igangsættes af, minimum, de førende videnskabelige
og  teknologiske  nationer.  Disse  er  Kina,  USA,  Rusland  og
Indien; og deres stigende tendens til at samarbejde over for
denne  store  krise,  må  lede  dem  til  at  skabe  et  nyt
internationalt  kreditsystem  –  et  Nyt  Bretton  Woods,  som
genopliver Franklin Roosevelts intention om at udvikle den
underudviklede verden gennem eksport af kapitalgoder.

Schiller  Instituttet  vil  afholde  en  international



internetkonference, ”Menneskehedens Eksistens afhænger nu af
Etableringen af et Nyt Paradigme!”, d. 25.-26. april for at
realisere dette, som invitationen til konferencen forklarer.

 

Ingen sejr over COVID-19 uden
at  opnå  et  nyt  økonomisk
system  og  samarbejde,  der
viser vejen.  
Den 30. marts (EIRNS) – Et udtryk for status for spredningen
af  COVID-19,  samt  modsvaret  herpå,  er,  at  det  anslås,  at
minimum en fjerdedel af verdens befolkning nu er underlagt
restriktioner af bevægelsesfriheden siden Indiens ordre den
24. marts. Samtidig er graden af logistisk mobilisering fra
sted  til  sted  på  en  krigstids-skala.  Denne  pointe  blev
dramatiseret i USA i weekenden, ved eksempelvis at præsident
Donald Trump personligt stod ved afgangskajen i Norfolk – det
amerikanske  NATO-center  –  da  hospitalsskibet  USNS  Comfort
afgik med ankomst til New York City i morgen. På samme måde
holdt i New York guvernør, Andrew Cuomo, fredag den 27. marts
sin daglige presse-briefing i Javits Centret i hjertet af
Manhattan; centret er på fire dage omdannet til et hospital
med 2.900 senge og åbner i morgen. Cuomo takkede hjemmeværnet
(the National Guard) og Hærens Ingeniørkorps mange gange for
deres arbejde.

Men  tag  ikke  fejl.  Årtierne  med  afvikling  af  medicinsk
infrastruktur og folkesundhedssystemer i det transatlantiske
område, og forhindring af en opbygning i Afrika, i store dele
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af den vestlige halvkugle, Sydasien og andre steder, betyder,
at der stadig er store huller i kapaciteten til beskyttelse af
liv.

Imens vi kæmper som ind i helvede for at redde liv må vi
fremme kampen for at opnå etableringen af et nyt økonomisk
system i menneskehedens tjeneste. Dette blev drøftet under
gårsdagens LaRouchePAC-webcast,;En Apollo-mission for at redde
menneskeheden: Opbygning af;Sundheds-silkevejen hvor Schiller
Instituttets præsident Helga Zepp-LaRouche gav hovedtalen. Hun
gentog sin opfordring til at suspendere aktiemarkederne, der
er ude af kontrol, og træffe nødforanstaltninger for økonomisk
reorganisering. Gør dette i forbindelse med drøftelser mellem
stormagtledere, præsidenterne Donald Trump, Vladimir Putin, Xi
Jinping  og  premierminister  Narendra  Modi  ved  et  topmøde
hurtigst muligt.

I  opposition  til  ethvert  sådant  træk  for  et  nyt  system
understregede  finansminister  Steven  Mnuchin  i  dag  gentagne
gange, at finansministeriet og den amerikanske centralbank,
Federal Reserve Bank (Fed), vil pumpe likviditet ind i Wall
Streets/City of Londons døde system, ligesom at hælde benzin
på et bål. Mnuchin sagde: ”Jeg taler med Jerome Powell, Fed-
direktøren, hver dag. Han fortæller hvad han har brug for. Jeg
har  aldrig  afvist  ham.”  Mnuchin  fortsatte,  ;Vi  har  $  4
billioner  i  likviditet  …  der  rulles  ud  i  disse  Fed-
programmer;. Med andre ord, mens Mnuchin;holder sit foredrag
om at hjælpe “mainstreet America” – og den føderale bistand er
virkelig på sin plads i forhold til arbejdstagere, landmænd,
hjælp til hospitaler, lokale og statslige regeringer og så
videre i den nye CARES-lov, som Trump underskrev fredag — er
Mnuchin i virkeligheden ved at gå ad helvede til.

Drivkraften  til  et  nyt  verdensøkonomisk  system  kommer  fra
opfordringer til gældssanering og omorganisering i Afrika og
Sydamerika. I denne weekend sagde for eksempel Alicia Bárcena,
direktør for FN’s Økonomiske Kommission for Latinamerika og
Caribien (ECLAC): Vi er nødt til at gentænke hvilken type



udviklingsmodel, der skal komme ud af denne krise. Det er
nødvendigt at gentænke globaliseringen. Det latinamerikanske
strategiske  center  for  geopolitik  (CELAG)  opfordrede  til
eftergivelse af latinamerikanske nationers suveræne gæld til
multilaterale långivere, såsom IMF, Verdensbanken osv., samt
også til private kreditorer.

Fra Afrika udsendte Præsidiet for Den Afrikanske Unions stats-
og regeringschefer en meddelelse den 26. marts, inden G20-
topmødet,  med  opfordring  til  at  træffe  de  nødvendige
økonomiske foranstaltninger til at tackle COVID-19 og alle
sygdomme. Det er kun siden januar 2017, at Afrika overhovedet
har haft et center for sygdomskontrol og -forebyggelse og fem
regionale underenheder.

Disse  opråb  kan  besvares.  Det  eksisterende  neo-britiske
imperiale, monetaristiske system, der skabte sårbarheden over
for sygdomme og lidelser, kan lukkes ned for altid. Og ved
sejren over virusset kom et symbol på håb i dag, i form af det
personlige besøg som Xi Jinping foretog til to store havne i
Zhejiang-provinsen syd for Shanghai og andre lokaliteter, hvor
den økonomiske aktivitet efter COVID-19 nu genoptages. Der er
stadig behov for varsomhed imod en genopblussen af sygdommen,
men det kan gøres.

Internationalt  spiller  Kina  en  ledende  rolle  ved  at  yde
bistand til snesevis af lande i deres kamp mod COVID-19, og
der er andre afgørende eksempler, f.eks. russisk bistand til
Italien.

Denne samarbejdsånd er til stede mellem Xi og Trump, som det
fremgik  ved  deres  telefonkonference  sidste  torsdag.  I  dag
påpegede Trump på et møde i Det hvide Hus med erhvervsledere
om forsyningsmæssige spørgsmål, at medicinske forsyninger nu
flyves ind til USA fra Kina og bidrager til Project Airbridge,
der leverer forsyninger overalt i USA. En flylast fra Shanghai
landede her til morgen i New York City, den første af 20
sådanne leverancer i april.



Overalt i USA er der en voksende ånd af samarbejde, hvilket
guvernørerne og præsident Trump og Det hvide Hus på mange
måder viste i løbet af weekenden i viruszonernes forskellige
brændpunkter. Guvernør for Maryland, Larry Hogan, formand for
den Nationale Sammenslutning af Guvernører, sagde på Fox News,
at der kan være store flaskehalse i mangel på testudstyr,
masker og ventilatorer, og der er frustration derude, men, vi
er sammen om alt dette.”

Den hårde virkelighed: Enten
solidarisk  handling,  eller
stå overfor helvede på jord.
Schiller  Instituttets
ugentlige  webcast  med  Helga
Zepp-LaRouche  den  25.  marts
2020
Helga Zepp LaRouche fremlagde i sin ugentlige webcast det
hårde valg, som menneskeheden står overfor: Enten står vi
sammen i solidaritet og samarbejde, eller fremtiden vil blive
med kaos, krig og mere destruktive pandemiske sygdomme. Det er
forkert at sige, at der ikke var noget forvarsel om at vi
ville stå overfor en sådan eksistentiel krise. Lyndon LaRouche
var forudvidende i sine forudsigelser tilbage i 1971, da han
advarede  om,  at  hvis  beslutningen  om  at  nedlægge  Bretton
Woods-systemet  ikke  blev  omgjort,  ville  det  sende
menneskeheden  ned  i  en  mørk  tidsalder.

https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/den-haarde-virkelighed-enten-solidarisk-handling-eller-staa-overfor-helvede-paa-jord-schiller-instituttets-ugentlige-webcast-med-helga-zepp-larouche-den-25-marts-2020/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/den-haarde-virkelighed-enten-solidarisk-handling-eller-staa-overfor-helvede-paa-jord-schiller-instituttets-ugentlige-webcast-med-helga-zepp-larouche-den-25-marts-2020/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/den-haarde-virkelighed-enten-solidarisk-handling-eller-staa-overfor-helvede-paa-jord-schiller-instituttets-ugentlige-webcast-med-helga-zepp-larouche-den-25-marts-2020/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/den-haarde-virkelighed-enten-solidarisk-handling-eller-staa-overfor-helvede-paa-jord-schiller-instituttets-ugentlige-webcast-med-helga-zepp-larouche-den-25-marts-2020/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/den-haarde-virkelighed-enten-solidarisk-handling-eller-staa-overfor-helvede-paa-jord-schiller-instituttets-ugentlige-webcast-med-helga-zepp-larouche-den-25-marts-2020/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/den-haarde-virkelighed-enten-solidarisk-handling-eller-staa-overfor-helvede-paa-jord-schiller-instituttets-ugentlige-webcast-med-helga-zepp-larouche-den-25-marts-2020/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/den-haarde-virkelighed-enten-solidarisk-handling-eller-staa-overfor-helvede-paa-jord-schiller-instituttets-ugentlige-webcast-med-helga-zepp-larouche-den-25-marts-2020/


Vi  ser  på  nuværende  tidspunkt  denne  advarsel  blive  til
virkelighed,  i  de  skrækscenarier  med  hospitaler  der  er
overfyldte og med manglende udstyr i Italien, Spanien og New
York City. Men vi ser også håbet om, at sygdommen kan bremses,
og endda stoppes, som set I Kina.

Kineserne tilbyder nu nødvendig medicinsk udstyr til 82 lande,
såvel som deres ekspertise i at bekæmpe coronavirusset. Kun
”sindssyge  mennesker”,  eller  kriminelle,  fortsætter  med  at
fremføre de løgne, som bakker op om den antikinesiske retorik.
Zepp LaRouche belyste også sin opfordring til en ”pause” i de
finansielle handler, for at tillade iværksættelsen af Glass-
Steagall  og  et  skridt  hen  imod  et  hamiltonisk  nationalt
kreditsystem, i stedet for en hyperinflationær løskøbelse af
de  værdiløse  papirer  der  handles  i  kasinoøkonomien.
Eksplosionen af de to kriser – pandemien og sammenbruddet af
finanssystemet – giver os muligheden for at komme ud af krisen
med et nyt menneskesyn, imens vi bygger det Nye Paradigme i
samarbejde med suveræne nationer.

Læs det engelske afskrift nedenunder.

Our Stark Reality: Either Act in Solidarity, or Face Hell on
Earth

HARLEY  SCHLANGER:  Hello,  I’m  Harley  Schlanger  from  the
Schiller Institute, welcome to our webcast with our founder
and President Helga Zepp-LaRouche. Today is March 25, 2020.

And there’s no question that we are now in the middle of a
hammering effect of two crises, which are changing life on the
planet dramatically: The coronavirus pandemic and the global
financial disintegration. And this is where we have to start,
to take a look at where we are in terms of the spread of this
pandemic, so Helga, why don’t you begin with that?

HELGA ZEPP-LAROUCHE: It is clearly very quickly spinning out
of control, and I think it’s useful to look at the condition
of several countries, to really quiet those idiots who still



say that this is just a “flu,” and no worse than an influenza,
and people who say this is all a conspiracy. This is a real
pandemic, and it does require the absolute unified cooperation
of all countries in one effort to overcome it — because, this
is a pandemic. And a pandemic means it is raging across the
globe.

Yesterday, Prime Minister Narendra Modi in India, shut down
the whole country for 20 days, and that is 1.3 billion people.
Now, if you have an idea of what the condition of life are in
many parts of India, where you have real poverty, and not even
infrastructure, no roads in some parts of the country, it will
be,  in  all  likelihood  —  despite  the  excellent  healthcare
system which India has — it probably will be much worse than
in China.

It is spreading very rapidly to Latin America, to Peru, to
Brazil, other countries; to Africa.

And if you look at the situation in Europe, the north of Italy
is out of control. In Lombardy, the army had to come to
transport the corpses from Bergamo and other places, because
there  were  too  many  to  be  handled  by  the  medical  staff.
Yesterday, the trade unions called for an eight-hour general
strike, because they insist that the government should impose
stricter measures, because of confusing messages people were
still running around, trying to drive to Sicily by cars, and
so  forth;  so  this  situation  is  one  of  really,  absolute
disaster.

If you look at Spain, where now the rate of infection is even
greater than in Italy, you think you are in the 14th century,
as  you  see  from  the  paintings  of  Breugel  and  Bosch  and
Holbein, where, for example, in Madrid, there were so many
dead that the army had to come to transport them temporarily
to a big ice skating rink, because the hospital morgues were
overwhelmed. Then, there are 400,000 people in nursing homes,
where there is no protective gear, not enough personnel; the



same situation is in Germany. I mean, Germany, the supposedly
rich industrial power, because of a lack of precautions, and
the budget cuts for 20 years, the health officials, like the
chief of emergency of the Wolfsburg Clinic, Dr. Bernadett
Erdmann, she said there is absolutely no protective gear for
the medical personnel; others say they have only a few days,
and if it strikes the medical personnel, that that is the end.

Then, in Great Britain, finally Boris Johnson, after pursuing
for quite some time, this completely irresponsible policy of
the “herd immunity,” which is the idea that 60% or 70% of the
population must get infected first — which naturally means
many  people  will  die  —  he  reversed  course  and  imposed  a
lockdown, pretty much in the same way as Germany — only 2
people can meet, and only important missions can be done out
of the home.

In the United States, the situation is getting to be the worst
epicenter, according to the World Health Organization. New
York and other places, but especially New York and Seattle,
the West Coast, they’re red alert areas. Gov. Andrew Cuomo is
doing  a  lot  to  do  whatever  is  possible  to  increase  the
intensive care units in the hospitals, build more hospital
beds, but it is an absolutely dramatic situation. Because if
you think that you have all these homeless people, generally
you have a complete lack of medical staff, you have a lack of
medical equipment, and now the effects of the neo-liberal
cutbacks of the last decades are really coming home to roost
and we have a dramatic situation, which is why we absolutely
need to reflect on the changes.

Obviously, we first have to do everything possible to stop it,
and there, I can only say the experience from China, from
Wuhan  and  Hubei  province,  is,  you  have  to  have  testing,
testing, testing, as much as possible; you have to gear up the
production as much as you can, because what functioned in
Wuhan was that they just tested everybody several times. They
isolated the infected people, they put them in quarantine, and



that did work. So, as a positive result, today, the quarantine
in Wuhan can be lifted. But these kinds of measures which were
applied in China are not being applied everywhere in the West
and that lesson has to be learned very quickly.

SCHLANGER: Helga, you’ve mentioned in terms of the health
emergency,  the  importance  of  cooperation  and  solidarity
between nations. And we see an enormous effort coming out of
China and also Russia, as well, to provide personal protective
equipment  and  so  on,  and  yet,  we  still  hear  the  voices
attacking  China,  blaming  China  —  what’s  wrong  with  these
people?

ZEPP-LAROUCHE: As you say, China is making an unbelievable
effort: They’re now sending medical equipment to 82 countries
around the world. They’re sending their medical teams, helping
the African nations; they’re sending teams to Italy, to Spain,
to France, to Iran, to Iraq, to Venezuela, and actually also
to every country which asks for help, they’re responding to;
even  in  Germany,  where  the  district  administrator  from
Heinsburg [North Rhine-Westphalia] was calling on President Xi
Jinping for help. The general consul from Düsseldorf responded
instantly on behalf of the Chinese ambassador in Berlin, and
just  asked  how  much  equipment  was  needed  and  they  would
immediately cooperate. This district administrator was on a
German TV program and the moderator asked, quite indignantly,
why did you do that? And this administrator just said: Look,
you have no idea. Heinsburg was the hotspot which was put
under quarantine — it’s a small city but the entire population
was under quarantine, because of a high infection rate; he
said, you have no idea what it means to have days and days to
treat so many people, and then have no equipment, so it was a
complete act of desperation.

And I have said that any nursing situation, or any hospital,
where you have a lack of equipment, people should ask China,
because China has done certain things right, and the West has
not. So, let me just say this: In an emergency like this, if



you then have attacks on China and Russia, — and Cuba for that
matter — I think these people are either insane, that they
just  don’t  have  the  moral  fitness  to  survive,  or  they’re
criminal.  And  there  are  right  now  many  think  tanks  and
mainstream media that are still on this rampage. The think
tank CSIS, the American Enterprise Institute, both had such
statements, blaming even the Belt and Road Initiative and
connectivity  for  [spreading  the  virus].  This  is  just
completely insane, and shows a very evil intention. A certain
moderator on the 2nd Channel on German TV yesterday, went into
a raving attack, commenting on the fact that Wuhan is now
ending the quarantine, and that they can also reactivate the
economy; going into a really rabid, this moderator should be
test for rabies, because something is wrong with the way he
thinks.

If you look at what China did, and that cannot be stressed
enough, China alleviated 850 million people from poverty in
the  last  decades.  Because  of  that,  it  became  the  second
strongest economy in the world, and if China would not have
done that, it would not have been in the position to react to
the  outbreak  of  the  pandemic  the  way  it  did:  Namely  by
immediately  taking  strict  measures  in  Wuhan  and  Hubei
province, by sending 42,000 medical staffers from around the
country, and the whole country went into solidarity supporting
this most-affected region. And that was successful, so now,
they can lift the quarantine. And naturally, they have geared
up their whole production to produce testing kits, masks,
protective clothing, respiratory ventilators, and they have
now decided to keep this up despite the fact that the crisis
has somehow slowed down and signs of hope that it will be
lessened inside China, so that they can supply the rest of the
world.

To attack that, is, as I said, shows either an insane mind or
a criminal intention.

I think what China is doing, and Russia for that matter, who



have sent large amounts of support to Italy, and Cuba which
has sent many medical teams around the world, these countries
should be praised and this ideological indoctrination which
some people cannot get rid, really has to be marked as a sign
of senility or worse.

SCHLANGER: One of the other signs of insanity are people who
are saying “No one could have predicted this, that’s why we’re
not prepared.” But it’s clear, there’s a lack of personal
protection equipment, a lack of ventilators, lack of hospital
beds, and the idea that no one could have known about this, is
completely false, as proven by what your late husband Lyndon
LaRouche, has been warning about, going back to the 1971 break
with the Bretton Woods system. And given the economic crisis
that’s a part of this emergency, I think it’s really important
for people to hear from you, precisely what Lyn had said and
tried to do to get us to prepare for this.

ZEPP-LAROUCHE: Yes. As you said, he warned that when Nixon
took down the Bretton Woods system in ’71, he warned that this
would lead to the danger of a new Depression, the danger of a
new fascism, and pandemics. And then, in 1974, he instituted a
Biological Holocaust Task Force, to study the effect of both
the austerity policy following out of these Nixon measures,
but also the result of the IMF and World Bank policies on the
developing  sector.  Because,  if  people  remember,  the  IMF
introduced  the  “conditionality”  policy,  which  meant  that
developing countries first had to pay their debt before they
could invest in the health sector or infrastructure, and this
Task Force warned that this would lead to new pandemics.

Now, we published in the meantime, six comprehensive studies,
showing exactly what this economic Malthusian policy towards
the  developing  sector  would  do,  warning  of  pandemics,
throughout the ’80s, the ’90s, the 2000s, and nobody can say
that we did not put out the warning that this would happen.

Then, in 2002-2003, when the SARS epidemic broke out, there



were many studies and scenarios saying, this can come back.
And at that time, the latest, the governments should have gone
into preparations for the outbreak of such pandemics, but the
opposite was done: They increased the austerity, the cutback
in the health sector. Many hospitals were taken down, the
privatization health the sector to just go for profit, instead
of the protection of the health of the population. In 2012, in
the German parliament there was a study warning of exactly of
such  a  pandemic  of  a  coronavirus  to  come  —  and  still,
absolutely nothing was done. And we already talked last week
about  the  scenario  done  by  the  Bill  and  Melinda  Gates
Foundation, by Johns Hopkins Center for Health Security, the
World Economic Forum in October last year exactly studying the
outbreak of a coronavirus pandemic — and still, nothing was
done.

And even when the pandemic broke out in China, end of last
year, into January, and the Chinese government reacted with
the  known  measures,  all  they  could  do  was  to  attack  the
“authoritarian style” of China, but they did not do anything!
The fact is, the German Health Minister Jens Spahn, in this
period, said he did not expect the virus to come to Germany.
He kept saying in January into February that the German health
system  was  well  prepared,  and  this  is  all  either  utter
incompetence, or worse.

So  I  think  that  it  should  be  really  noted  that  my  late
husband, and the organization associated with him, we are on
this since 50 years. And a lot of the attacks on us, came
because of that, because we attacked Wall Street and the City
of London and the casino economy as being responsible for
this, and naturally, the powers that be really felt that to be
their Achilles’ heel. So they started an unprecedented attack
of slanders and vilification against us. They put my husband
innocently in jail, Bush Sr., in particular. And I think the
fact that our warnings were not listened to, really is now the
reason why many people are paying with their lives. And if



there’s any conclusion, then people must look at the analysis
of my late husband, and also the solutions he had proposed,
and which are still the only solutions to remedy the situation
in the future.

SCHLANGER: Helga, I want to get to that in a moment when we
take up the financial crisis, but I just want to bring it back
to one other aspect of the solidarity of cooperation versus
geopolitics: We have a call from the UN Secretary General for
a  world  ceasefire.  You’ve  issued  a  call  for  an  end  to
sanctions  to  countries  like  Iran  and  Venezuela,  that  are
suffering from lack of equipment, lack of support. Just say
something about that, because I think this is something that
this geopolitics is actually war crimes.

ZEPP-LAROUCHE: Yes. Sanctions are a war crime, because if you
deprive entire countries from acquiring the medical supplies
to protect their population, this is a war crime. And I think
there must be an absolutely ruthless change in the thinking: I
full heartedly endorse what UN Secretary General Guterres is
calling for, a ceasefire worldwide, all the drone attacks and
skirmishes, and whatnot has to stop. Because only if mankind
is putting all our forces together to solve this, do we have a
chance to overcome this crisis. And I think that the idea of
President Xi Jinping, who already in 2017, at the Belt and
Road Forum for International Cooperation, in Beijing, which I
attended, where he called for a “Health Silk Road,” this is
also something which absolutely must be put on the agenda,
instead. Because we have to work together to build a decent
health system in every single country around the world, what
Xi Jinping calls the Health Silk Road, because if you don’t do
that, you cannot protect a country. You cannot stop a virus
from coming through the border.

The only protection is to go in the direction of building the
economy in the Southern Hemisphere, our proposal to develop
the  Silk  Road  to  a  World  Land-Bridge  connecting  all  the
continents through infrastructure and creating the economic



conditions for countries in Africa, Latin America and Asia,
and parts of Europe and the United States, to survive. That is
the only remedy. And people have to really straighten up and
become reasonable.

And as the crisis will escalate, I think that will become
clearer, and those who are still warmongers should be shut
down and put in asylum, because they’re really a danger and a
menace to the whole human race.

So  I  think  this  initiative  of  Guterres  should  really  be
discussed everywhere, and that should be the mindset to solve
the problem.

SCHLANGER: The other area where your husband has been proven
right, over and over and over, and you have absolute authority
on, is the economy: We have to distinguish, I think, in the
financial  package  between  the  emergency  health  aid  that’s
needed, and protection of people, versus the use of the so-
called “big bazooka” to carry out multi-trillions of dollars
of bailouts of hedge funds, shadow banking institutions and
others. You issued a call for a shutdown in financial trading
— why don’t you tell us what you had in mind with that?

ZEPP-LAROUCHE: As you say, it is absolutely legitimate if the
governments are now providing liquidity to keep the firms
going, to keep people having access to wages, to payments to
just maintain economic activity of the real economy. That is
legitimate.

But that is not the whole reason why the Federal Reserve, and
the ECB are going into the direction of helicopter money, and
in the case of the Federal Reserve they already have announced
$4 trillion in liquidity creation, and they said there is no
limit to that. Lagarde, the President of the ECB has also
said, whatever it takes. Ursula von der Leyen, the President
of the EU Commission, said every country can now “pump,” — and
she used the word “pump” — pump as much money into their



economy as they wish. The black zero is all of a sudden no
longer the sacred cow it was.

And if that would be only for the real economy it would be
fine. But a large part of that is to maintain the casino
economy  part  of  the  whole  problem.  I  think  the  former
economist of the Landesbank Bremen, Folker Hellmeyer, he put
out  in  his  newsletter  the  correct  point,  that  the  over-
dimension of that is to protect the dynamic of the algorithms
in the financial markets, which is a sort of — one way of
describing  that,  the  derivatives  trade  is  occurring  in
nanoseconds around the globe, and to protect that speculative
bubble, this is why they are opening the sluicegates of the
financial system. And that will lead in the very short term to
hyperinflation as happened in Germany in 1923. And if people
remember that lesson, that was the expropriation of the entire
population of their life earnings and life’s savings, and that
is now being threatened not in one country, but really in all
the countries which are part of that system. And only those
which are not entirely integrated into that have a chance to
escape that, under present conditions.

So this is why I said that this is now the moment to close the
markets,  to  stop  these  insane  vacillations  in  the  stock
market, and use that pause of a short period of time, whatever
it takes, and then implement a Glass-Steagall reorganization.
And we have talked about this many times: The reintroduction
of  Glass-Steagall,  the  banking  separation  introduced  by
Franklin D. Roosevelt in 1933, would mean that the state is
protecting the commercial banks, keep them running, and make a
firewall so that the investment banks are separated and have
no longer access to the savings in the commercial banks, or
bailouts from taxpayer money, but that they have to bring
their books into order on their own, and if they can’t, they
have to declare insolvency and disappear.

Now, the reason why you need a certain pause, is because it’s
complicated, because many of the things belonging to the real



economy and are legitimate, like the pension funds, are now
heavily involved in the casino economy because that has been
the system as it developed. And you have to somehow protect
those things which belong to the life’s earnings of people or
their physical existence, and the real economy, and that takes
some sorting out. So some things you have to freeze and it
takes a while to figure it out. And then naturally, there is a
lack  of  liquidity,  and  that’s  why  you  have  to  have  the
immediate  installation  or  reactivation  of  National  Banks:
These National Banks must give out credit lines directed to
the real economy, and investment in productive projects. And
that has to be done in every country.

Now  in  most  countries  you  have  the  possibility,  like  in
Germany you can reactivate or just strengthen the role of the
Kreditanstalt  für  Wiederaufbau  —  the  credit  institute  for
reconstruction which was used in the postwar period to finance
the  economic  miracle  in  Germany,  which  was  based  on
Roosevelt’s  Reconstruction  Finance  Corp.  And  similar
approaches  can  be  taken  in  every  country.

Now,  then,  we  need  to  have  cooperation  among  all  these
national banks. You have to reintroduce a fixed-exchange-rate
system, and then that becomes the New Bretton Woods system, a
new credit system. And then, naturally, you have to introduce
different criteria for what is a legitimate investment and
what is not. And they are those things which mean an increase
in the productivity of the economy, such as crash programs for
thermonuclear  fusion,  for  optical  biophysics,  for  life
sciences in general, to combat the origins, or to find out
what are the origins of these pandemics, and how to overcome
them; but also space medicine, space technology in general,
international cooperation in space research and travel, these
are the areas which absolutely need to be serviced by these
credit lines, in order to develop new economic platforms:
Because the devastation of this pandemic against the real
economy is going to be very big. And you have to really think



of, when you combat it, which hopefully will happen sometimes,
with  new  vaccines  and  so  forth,  but  you  will  have  a
devastation after that and you have to recreate the world
economy on a higher level.

So these are the principles which my husband called the Four
Laws  [https://larouchepub.com/lar/2014/4124four_laws.html],
and we are calling right now to implement all of this. And I
ask  all  of  you,  our  viewers  and  listeners  to  help  in  a
mobilization, because it is very clear that the governments
who were caught by surprise by this pandemic which they should
not have been, because there was ample warning, they are also
not  yet  in  a  position  to  discuss  the  principles,  how  to
reorganize the economy: So, I’m really calling on you to sign
our petition to have this shutting down of the markets, to go
for the Four Laws, and to have a summit of the most important
countries, especially China, Russia, India, and the United
States, and hopefully with the cooperation with some other
countries, to implement such a top-down, new world economic
order, because nothing less will solve the problem.

SCHLANGER: Helga, I think people will appreciate what you just
went through in terms of an actual solution, without panic,
how to address what is an existential crisis. But you’ve also
made the point, repeatedly, that this offers us an opportunity
to think about the way we think about ourselves and our fellow
human beings. You’ve talked about the “new paradigm.” I think,
in the minutes we have remaining, it would be useful to give a
sense of not just why that’s necessary, but also why it’s
possible.

ZEPP-LAROUCHE: I think the idea that geopolitics would be
there forever is really a troglodyte idea, which only people
like Ursula von der Leyen and such people seem to cling to.
Geopolitics, the idea that one nation or a group of nations
has the right to defend their interest against another group
of nations, with all means, if necessary even military means —
this is something, which in the age of thermonuclear weapons,
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pandemics, and just the fact that the whole world is hanging
together  so  closely,  is  really  an  outdated  idea.  And  it
absolutely must be replaced by a new paradigm of cooperation,
of defining the interest of the one humanity first.

What we have to adopt as a philosophy, is that there are
common aims of mankind, such as the Strategic Defense of the
Earth: This is a program of my late husband, which he put
forward some years ago, where he said, our planet is not only
threatened by asteroids, comets, and if one of these heavenly
bodies  would  crash  with  Earth,  it  could  be  a  complete
catastrophe for our species, as a result. That’s something
which no one nation can defend itself against, but we should
cooperation. But in the same SDE approach, he also said, that
we  have  to  defend  against  the  outbreak  of  pandemics.  And
obviously, that is an urgent lesson to be learned, because a
pandemic also cannot be solved by one country, but you need to
eliminate the conditions which make pandemics possible, which
requires both a study of what is life; life is not yet well
understood, because otherwise we could have solved sicknesses
like cancer, or virus. A virus is not something which is not
part of life — there are many viruses which are part of the
biosphere, but we don’t understand exactly how they function
and what is the process of life in general as part of the
universe. It’s a principle of the universe, which we have to
absolutely work together, all the scientists of the world
should exchange their knowledge, they should cooperate on it.

So, I think the new paradigm, must be completely different
relations among nations. Nations will probably be important,
probably for a very long time to come, because they are the
expression  of  a  joint  history,  a  joint  culture,  a  joint
language, poetry — you will not have an Esperanto and write
poems — so nations will be important, but I think also they
will become less important as compared to the idea of the one
humanity, if we are supposed to survive as a human species.
And that is an idea which also was articulated by my late



husband, actually, late in his life, but he made it a big
point: In the same way, he called for the abolition of the
party system, in the tradition of George Washington, who said
watch out for the party system because this is what causes the
separation of people who then follow their lobby interests.
And we should not have these parties. And in the same way,
nations  should  cooperate  and  not  be  pitched  against  each
other.

So I think the future of humanity must be defined from the
standpoint of what kind of a future do we want to have in 50,
in 100 years from now. Xi Jinping has called it “the community
of a shared future” and this pandemic makes very clear, we
have a shared future! We either survive all together, or maybe
only a few of us, or none.

If we look at the present from the standpoint of where do we
want the world to be in 100 years from now, we will have joint
space exploration, we will have villages on the Moon, we may
have a city on Mars already — we will have a completely
different  idea  of  collaboration  and  rationality,  working
together, referring to the creativity of the other, being
happy when the other one is developing, instead of seeing it
as  a  competition.  And  I’m  quite  confident  that  the  human
species is the only creative species, at least known in the
universe so far, and that if we get through this crisis and
really change our life, and change the view we have about this
whole question, then we can actually come out strengthened out
of this crisis and start a new era of cooperation of all of
humanity.

But it does require a change in the thinking, and I’m inviting
you to join us in this effort. And we need a lot of support:
So, contact us, sign our petition for the Four Power summit,
and  work  with  us,  because  we  need  right  now  a  mass
mobilization, to do the kinds of things which the politicians,
obviously, have not been able to do, or very poorly. So: Join
us!



SCHLANGER: OK, Helga, thank you very much, and we’ll see you
next week; and we’ll evaluate how things have moved in the
course of the next days ahead. So, thank you.

ZEPP-LAROUCHE: Stay healthy!

Verden i nedlukning – vil der
blive  lukket  ned  for  Wall
Street?
Den  24.  marts  (EIRNS)  –  Både  Storbritannien  og  Indien
bekendtgjorde indenfor det sidste døgn total nedlukning. De
næsten 1,4 mia. indbyggere i Indien blev af premierminister
Nerendra Modi informeret om, at der vil være et “totalt forbud
mod at forlade hjemmet”, selvom supermarkeder var inkluderet
på listen over vigtige funktioner, der ville forblive åbne.
For  Boris  Johnsons  vedkommende  havde  premierministeren
tidligere en telefonsamtale med præsident Xi Jinping mandag
forud  for  sit  nationale  webcast,  hvor  han  meddelte
nedlukningen. Johnson fortalte Xi, at COVID-19-situationen i
Storbritannien  er  “alvorlig”,  og  at  “Storbritannien  har
studeret  og  lært  af  Kinas  nyttige  erfaring  og  truffet
videnskabelige  og  effektive  forebyggelses-  og
kontrolforanstaltninger.”

Faktum er, at hverken NATO eller NATO-landene har tilbudt
hjælp af nogen betydning til de mange lande i verden, der
lider under denne historiske pandemi. Selv om mange af de
europæiske lande har henvendt sig til Kina og Rusland for at
få hjælp. Kina hjælper nu mindst 82 nationer i verden med
forsendelser af medicinske forsyninger og hold af læger og
medicinske fagfolk. Kinesiske læger afholdt den 18. marts en
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videokonference med deres kolleger i 24 afrikanske nationer,
og endnu en konference i dag med eksperter og embedsmænd fra
Latinamerika og Caribien (lande med diplomatiske forbindelser
med Kina plus Nicaragua); begge konferencer varede over tre
timer. Rusland har fløjet 14 fragtfly med medicinsk udstyr og
et team af læger til undsætning for de hårdt ramte italienere,
mens Kina har ydet lignende støtte.

Den nederdrægtige bagvaskelse af Kina i den amerikanske presse
og  fra  visse  medlemmer  af  Kongressen  fortsætter  med
uformindsket styrke, men bestræbelserne på at vende præsident
Trump mod Kina er faldet til jorden. I et par dage i sidste
uge udtrykte han nogle af beskyldningerne om Kinas påståede
“ansvar”  for  den  globale  katastrofe,  idet  han  brugte
betegnelsen “Kina-virus”, men det har han holdt op med, og han
har fornyet sin ros af præsident Xi og Kina, og tilføjet at
Kina  lever  op  til  deres  løfte  om  –  som  en  del  af
handelsaftalen  –  i  meget  høj  grad  at  forøge  købet  af
amerikanske  landbrugsprodukter.

Den  kendsgerning,  at  internationalt  samarbejde  er  absolut
nødvendigt for at besejre denne “usynlige fjende”, står i
stigende grad klart for befolkningen i alle nationer. Det
burde stå lige så klart, at “sanktions-vanviddet” må afsluttes
af alle parter, sådan som præsident Putins talsmand, Dmitry
Peskov,  bemærkede  i  dag,  alt  imens  FN’s  generalsekretær
António Guterres, også i dag, opfordrede til at lette alle
sanktioner, herunder dem mod Iran og Nordkorea, for at hjælpe
med  at  bekæmpe  virusset.  Guterres  opfordrede  også  til  en
universel våbenhvile i de forskellige krige, der stadig raser
rundt om i verden, så alle mennesker kan bekæmpe den fælles
fjende.

Men det underliggende spørgsmål – årsagen til, at verdens
offentlige  sundhedsfaciliteter  ikke  er  forberedt  på  at
forhindre  pandemien  –  må  drøftes  samtidigt;  ellers  vil
virusset og nye vira og andre farer, som menneskeheden står
overfor, ikke blive overvundet. Da Lyndon LaRouche forudså



udbruddet  af  nye  pandemier  i  1971,  efter  Bretton  Woods-
systemets sammenbrud den 15. august samme år, identificerede
han årsagen tydeligt: opbrydningen af Franklin D Roosevelts
kreditorienterede  Bretton  Woods-system  ville  tillade  det
britiske system med uhæmmet spekulation at skabe nye niveauer
af  fattigdom,  faldende  investeringer  i  grundlæggende
infrastruktur og oppustning af spekulative værdipapirer, uden
forbindelse til den reelle produktion.

Dette  gjorde  LaRouche  til  den  svorne  fjende  af  de  anglo-
amerikanske finans- og efterretningsapparater, hvilket førte
til en politisk heksejagt og hans fængsling. Men den manglende
iagttagelse af hans advarsler og gennemførelse af hans politik
har ført til netop den eksistentielle krise, som menneskeheden
står overfor i dag. LaRouches enke, Helga Zepp-LaRouche, har i
de sidste problematiske uger insisteret på, at denne krise
markerer afslutningen på en historisk epoke. Systemet, der er
brudt sammen, kommer aldrig tilbage. Forvarslet om en ny mørk
tidsalder, som nu konfronterer samvittigheden hos alle folk i
denne  verden,  kan  vendes,  men  ikke  ved  delvise
modforholdsregler. Krisen i sig selv skaber de betingelser,
hvorunder  de  krævede  revolutionære  ændringer  kan  og  må
foretages.

Præsident Trump ved, at Glass Steagall må genindføres, og er
klar over at det amerikanske system med Alexander Hamilton,
Abraham  Lincoln  og  Franklin  Roosevelt  kræver  en  ende  på
“Casino  Mondial”  (‘kasinoøkonomien’),  centreret  i  City  of
London og Wall Street. Der er brug for opvakte og aktive
borgere  for  at  give  præsidenten  magten  til  at  besejre  de
imperialistiske  monetarister,  for  at  bringe  USA,  Rusland,
Kina,  Indien  –  og  alle  nationer  –  sammen  i  den  globale
udvikling  med  ‘Den  nye  Silkevej,  et  nyt  Bretton  Woods-
finanssystem,  og  for  at  iværksætte  den  videnskabelige  og
kulturelle renæssance, der behøves for at afslutte imperiet en
gang for alle gennem et nyt paradigme for menneskeheden.



Opbygning af en ny verden fra
asken af de gamle, suveræne
nationer
en  fælles  fremtid.  Helga
Zepp-LaRouches  tale  til  et
møde i NYC den 21. marts
Den 21 marts.

HELGA ZEPP-LAROUCHE: Goddag! Lad mig tale om corona-pandemien.
Hvad der kan forventes; hvad der kan gøres; og hvordan en reel
løsning ville se ud.

Det er åbenlyst et uhyre alvorligt øjeblik, og mange mennesker
er vågnet op og har indset, at intet efter denne pandemi vil
være,  som  det  var  før,  fordi  nogle  af  de  grundlæggende
aksiomer bag måden vi tænker på netop nu, er i gang med at
blive  knust.  Mange  spørgsmål  er  stadig  ubesvarede,  og  en
løsning er naturligvis ikke kommet til syne endnu.

Men lad mig begynde med en egentlig reference til det, som jeg
lige  sad  og  læste  i  Washington  Post.  De  rapporterer,  at
repræsentanter fra sundhedssektoren i New York og Californien,
nu opfordrer til at begrænse testningen af coronavirusset til
sundhedspersonale og smittede personer som er indlagt, i et
forsøg på at spare på de for få værnemidler, såsom masker,
ventilatorer, senge for intensiv behandling, osv. Ellers ville
muligheden  for  at  kontrollere  smitten  gå  tabt,  og  hele
situationen ville gå ind i en ny fase. Dog tror jeg ikke at
dette er det sidste ord, eftersom Trump fredag for en uge
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siden holdt en pressekonference foran Det hvide Hus, hvor alle
direktører  fra  apoteker  og  medicinale  firmaer  deltog,  og
bekendtgjorde,  at  der  ville  sættes  en  masseproduktion  af
testsæt i gang, og at parkeringspladserne for disse steder
ville  blive  omorganiseret  til  ”drive-thru”-testning.  Jeg
syntes,  at  dette  var  et  meget  vigtigt  skridt,  og  at  det
faktisk går i præcis den rigtige retning. Hvis vi ser på hvad
der skete med coronavirusset i Kina, f.eks. i Wuhan, hvor
udbruddet begyndte, havde de succes med at stoppe spredningen.
To tusinde personer er døde fra januar til nu, og så, for tre
dage siden, var der nul nye tilfælde. Dr. Tedros, som er
præsident for Verdenssundhedsorganisationen (WHO), gav et råd
til al sundhedspersonale i verden, og sagde at den bedste måde
at bekæmpe denne virus på er at teste, teste, teste. Mange
andre sundhedsrepræsentanter har konkluderet, at den bedste
fremgangsmåde er gennem proaktiv testning, for at identificere
potentielt smittede personer, isolere dem, og sætte dem i
karantæne; ikke sende dem hjem, ikke selv-isolation, men reel
karantæne.

Jeg  tror  at  denne  lære  er  absolut  afgørende,  fordi  den
beviser, at et udbrud kan stoppes. Dette blev ikke kun opnået
i Wuhan, men også i en lille by i Italien, byen Vò, som har
3300 indbyggere, hvor de første dødsfald i Italien skete. De
begyndte  øjeblikkeligt  at  teste  alle,  genteste,  fandt  de
smittede personer, sporede hvem de havde været i kontakt med,
og  satte  dem  i  karantæne.  Og  nu  er  smitten  i  Vò  blevet
stoppet. Så jeg mener virkelig at dette er meget vigtigt.
Tydeligvis  er  grunden  til  at  der  ikke  er  den  samme
fremgangsmåde overalt den, at der ikke er nok testudstyr.
Verdenssundhedsorganisationen har lige offentliggjort, at de
har uddelt 1,5 millioner testpakker verden over, men at der
faktisk er brug for 100 millioner. Dette foregår sammen med
mange andre skridt, f.eks. at alle er i fuld gang med at
udvikle vacciner, osv. Det vil jeg vende tilbage til om et
øjeblik.



Angående Kina, hvis man blot tænker over det, er der denne
utrolige  anti-Kina-kampagne,  som  foregår  i  USA  og  andre
steder,  men  specielt  i  USA,  hvor  folk  snakker  om  Wuhan-
virusset,  Kina-virusset.  Jeg  har  ikke  engang  lyst  til  at
gentage alle de ækle ting, som der er blevet sagt om Kina. Men
jeg ønsker at I stopper op et øjeblik, og tænker. Da Kina, som
muligvis begik nogle fejl ved ikke at anerkende problemet, og
pga. dette mistede en eller to uger; men efter at den centrale
regering i Kina erkendte problemets omfang, foretog man de
mest  drakoniske  skridt  mulige.  De  lukkede  byen  Wuhan  og
provinsen Hubei ned; og satte reelt set 60 millioner personer
i karantæne. De indførte de mest strikse regler overhovedet.
Det var kun tilladt familier at handle ind hver tredje dag;
kun ét familiemedlem. Det var på ingen måde tilladt at bevæge
sig  rundt.  De  lukkede  al  produktion  ned,  og  jeg  tror  de
byggede 22 hospitaler alt i alt, flere intensivafdelinger på
en uge. Nogle af dem har de allerede taget ned, fordi der ikke
længere er brug for dem, da de var midlertidige hospitaler.
Men med denne fremgangsmåde var de succesrige.

Hvis  vi  husker  den  umiddelbare  pressedækning,  og  det  som
politikere  sagde,  at  Kina  fratager  dig  dine
menneskerettigheder,  ”sikke  et  diktatur”.  Der  var  et
fuldstændig vanvid om dette. Nu, to måneder senere, efter at
Kina virkelig gjorde verden en tjeneste de to efterfølgende
måneder,  kigger  vi  rundt,  og  hvad  ser  vi?  Vi  ser,  at
regeringerne i Europa og USA ikke virkelig brugte disse to
måneder  til  at  forberede  sig,  for  at  begynde  en
hastemobilisering for produktion af testudstyr, ventilatorer,
beskyttelsesmasker,  beskyttelsesdragter,  senge  til  intensiv
pleje. Men de begyndte meget langsomt. Rent faktisk sagde
Tysklands sundhedsminister Spahn i begyndelsen af pandemien:
”Årh, denne virus vil ikke komme til Tyskland.” I januar sagde
han, at det tyske sundhedssystem er fuldt forberedt, at der
ikke var noget at være bekymret for. Nu har folk pludselig
travlt, fordi de ikke har brugt tiden til virkelig at begynde
en fuld mobilisering.



Hvis  man  imidlertid  betragter  Italien  netop  nu,  er  der
allerede  flere  mennesker  døde  af  COVID-19  end  i  Kina.
Sundhedssystemet er fuldstændig overvældet i den nordlige del
af Italien, i Lombardiet-regionen, i Bergamo. Måske har I
allerede set de horrible billeder, hvor hæren nu hjælper med
at bringe ligene væk, fordi de er så overvældede, og ikke kan
håndtere det mere. Disse er scener fra det 14. århundrede;
dette er hvad der skete under Den sorte Død. Boccaccio beskrev
dette  i  Decameron.  Vi  har  nogle  medlemmer  i  det  nordlige
Italien, og de rapporterer om folks absolutte desperation lige
nu, fordi dødsfaldene bliver for mange.

Men hvad er resultatet? Nu handler regeringerne mere eller
mindre præcis ligesom Kina gjorde i januar. De har indført en
nedlukning i Italien, i Spanien, i Frankrig. I Tyskland er
dette allerede i sket i Bayern, i Saarland, i byen Dresden, og
i går i fjernsynet sagde de, at folk må forvente, at hele
Tyskland vil blive lukket ned i begyndelsen af ugen. Åbenlyst
gjorde Kina noget rigtigt, og ingen snakker om overtrædelser
af menneskerettigheder i disse europæiske lande lige nu, fordi
alle ved, at jo hurtigere man handler, desto bedre. Frankrigs
fagforening for sundhedspersonale og organisationen for unge
læger  har  sagsøgt  den  franske  regering  for  ikke  at  have
gennemført  strikte  foranstaltninger  nok.  De  siger  at  den
eneste måde, hvorpå problemet kan kontrolleres, er ved at gøre
præcis dette

Naturligvis  kræver  dette  et  helt  sæt  forskellige
foranstaltninger. Jeg tror, at testningen… testning så bredt
som  muligt…  gentestning,  det  er  klart  den  allerførste
betingelse. Man bliver nødt til at lukke hele samfundslivet
ned… økonomien. Man må lukke det ned for en vis periode. Men
det indebærer selvfølgelig en hel række problemer. Det må
forventes,  at  denne  pandemi,  fordi  det  er  et
verdensomspændende  fænomen,  må  besvares  med  en  fuldstændig
ændring i verdenssystemet. Fordi den ikke kan håndteres under
de nuværende omstændigheder.



Det er nu den samstemte opfattelse hos mange af de førende
eksperter, som professor Drosten, der er virolog på Charité
Hospital i Berlin, en ekspert, der sagde, at de var nødt til
at revidere tanken om, at virusset vil bremse op i løbet af
foråret og sommeren på grund af sommertemperaturerne; der vil
forekomme bølger af virusmutationer. Og at virusset, i den
periode  som  er  vinterperioden  for  den  sydlige  halvkugle,
spreder  sig  hurtigere  på  kontinenter  som  Afrika  eller
Latinamerika, asiatiske lande, og det er virkelig noget, der
må tages højde for. Hvis man ser på situationen i Afrika, og
professor Drosten sagde, at denne pandemi nu udvikler sig
parallelt  i  alle  lande  i  verden,  og  har  netop  nået
Sydvestasien, som har en tæt forbindelse til Afrika – og disse
lande har ingen chance for social isolering. De har ingen
chance for at vaske hænderne. De kan [godt] vaske hænderne,
men der er 2 milliarder mennesker på planeten, som ikke har
adgang til rent vand. Professor Drosten sagde, at vi mellem
juni og august vil se billeder, som vi hidtil kun kender fra
film. Vi vil se scener, som han ikke engang kan forestille
sig, og han er usikker på, hvordan det vil påvirke os. I
Afrika – alene i Sydafrika er der flere millioner mennesker,
der er HIV-inficeret. 60 % af disse har desuden tuberkulose.
Det er tydeligvis folk i kategorier med høj risiko. I Afrika
alene er der 60 millioner børn, der er underernærede, og så er
der  græshoppeplagen,  som  spreder  sig.  Der  er  allerede  en
sultkatastrofe i mange afrikanske lande; så man kan forestille
sig, hvilken ødelæggelse dette vil forårsage i Afrika; og
rapporterne vi får fra Latinamerika går stort set i samme
retning.

Denne pandemi vil selvfølgelig vende tilbage. Den vil aldrig
gå helt væk, men vil komme forstærket tilbage til efteråret;
og det er meget usandsynligt, at vi vil have en vaccine på det
tidspunkt – måske vil vi have terapeutisk medicin, som vil
give en vis lettelse for de mildere tilfælde – men denne
‘ting’  vil  forblive  med  os.  Et  af  de  store  problemer  er
selvfølgelig, at man i den indledende fase er nødt til at



lukke økonomien ned, fordi kontakten mellem mennesker under de
nuværende omstændigheder må minimeres. Jo mere der lukkes ned
jo større er chancerne for at inddæmme den. Men når disse
forholdsregler  forhåbentlig  har  succes,  ligesom  nu  er
tilfældet i Kina, er man nødt til at genåbne økonomien, og i
det omfang man gør det, er der fare for en genopblussen af
pandemien. Så dette vil ikke forsvinde så let, men vil, efter
hvad eksperterne siger lige nu, sandsynligvis blive her indtil
sommeren 2021; fordi det forventes, at det vil vare så længe
at  udvikle  en  vaccine.  Der  arbejdes  nu  på  verdensplan  på
omkring 20 forskellige vacciner, men denne proces kan ikke
bare forkortes, netop af den grund som blev udtrykt af Dr.
Mike Ryan fra WHO. Han sagde, at der kun er én ting farligere
end en slem virus, og det er en dårlig vaccine; og at vi skal
være  meget  omhyggelige  med  at  indsprøjte  noget  i
verdensbefolkningen i potentielt massivt omfang, når man ikke
kender alle virkningerne af det.

Det  har  åbenlyst  absolut  høj  prioritet  at  arbejde  på  en
vaccine,  og  denne  vaccine  skal,  når  først  den
eksisterer,  stilles  til  rådighed  for  alle.  Den  må  være
tilgængelig for hele verden. En meget vigtig komponent i dette
lige nu er Kina, der klarer sig bedre – de har nye tilfælde,
men mest fra folk der kommer tilbage fra andre lande. De har
aktiveret, hvad Dr. Tedros allerede bekendtgjorde under talen
på ‘World Belt and Road Forum i 2017’ i Beijing, som jeg
deltog i, nemlig en Health Silk Road (‘Sundheds-silkevej’).
Han sagde, at der må være et internationalt samarbejde mellem
de lande, som samarbejder med Bælte- og Vejinitiativet, om at
oprette  sundhedssystemer  i  hvert  land,  og  Kina  gør  netop
dette.  De  har  nu  sendt  medicinske  teams  til  Iran,  Irak,
Italien,  Spanien.  De  har  sendt  store  mængder  masker,
testudstyr,  beskyttelsestøj,  til  Italien,  til  Spanien,  til
Frankrig; selv Ursula von der Leyen, præsidenten for Europa-
Kommissionen sagde, at EU skal takke Kina for at have sendt
alle disse ting.



Det  er  min  absolutte  overbevisning,  at  USA  burde  stoppe
kampagnen mod Kina og tage imod præsident Xi Jinpings tilbud
om samarbejde. Der var noget samarbejde, og præsident Trump er
vaklende; undertiden taler han om ‘Kina-virussen’, så snakker
han om sin gode ven Xi Jinping. Jeg mener, at sidstnævnte
tilgang bør tages, og jeg synes, at præsident Trump skal tale
med præsident Xi, og at de bare skulle sige, at vi er i en
nødsituation; “send millioner af testudstyr, så vi kan gøre
alt for at få dette under kontrol”. Mens USA naturligvis øger
sin egen produktion med aktiveringen nu af ‘National Defense
Production  Act’,  hvor  mange  virksomheder  opfordres  af
regeringen. Det bør alt sammen finde sted, men timingen er
afgørende.

Det kinesiske udenrigsministerium har netop bebudet, at de nu
hjælper både med hensyn til medicinsk forsyning såvel som med
at  sende  eksperter  til  82  lande  i  verden.  Det  kinesiske
ækvivalent til CDC (Center for Disease Control and Prevention,
USA’s  sundhedsstyrelse,  red.)  har  netop  holdt  en
hastekonference med repræsentanter for 24 afrikanske lande og
lovede, at de ville hjælpe i denne situation.

Det er klart et kapløb mod tiden, men jeg tror, at de skridt
der derudover må tages er på det finansielle og økonomiske
område.  Der  er  mange  tegn  på,  at  det  finansielle  system
allerede var bankerot inden denne krise brød ud. Vi ved, at
der ikke er blevet gjort noget siden 2008 for virkelig at
afhjælpe  de  underliggende  årsager  til  kasinoøkonomien,  og
hvorfor den brød sammen i 2008. Lyndon LaRouches ord om, at
dette er en global sammenbrudskrise, og at der absolut ikke er
noget, der kan gøres for at redde dette system; at det er
bankerot, og at man er nødt til at erstatte det ved hjælp af
hans Fire Love – gennem et nyt kreditsystem, et Nyt Bretton
Woods-system og intet andet kunne afhjælpe situationen – disse
ord er forblevet sande igennem alle disse år siden 2008. Vi
ved også, at Federal Reserve, den amerikanske centralbank,
siden 17. september 2019 gik ind på disse utrolige penge-



pumpeoperationer, de såkaldte ‘overnight’ repo-kreditter, der
angiveligt bliver taget ud af systemet igen hver morgen. Men
hvis  man  ser  på  Federal  Reserves  balance,  er  det  meget
tydeligt, at de har tilføjet flere hundrede milliarder dollars
til  denne  balance,  og  at  situationen  virkelig  er  en
hyperinflatorisk  ‘penge-pumpning’.

Man  er  nødt  til  at  skelne.  Jeg  siger  ikke,  at  de
foranstaltninger, der blev truffet af EU, at ECB for eksempel
stiller 750 milliarder dollars til rådighed på forskellige
vis,  med  opkøb  af  obligationer,  at  regeringer  hjælper
virksomheder  med  at  holde  sig  oven  vande,  udsætter
skattebetalinger. Disse foranstaltninger er meget nyttige, og
Federal Reserve har gjort lignende ting. Jeg tror for 1,2
billioner $ tilsammen, og mere i vente. Men sagen er, at
selvom jeg ikke siger, at disse foranstaltninger ikke bør
tages – inklusive at give penge direkte til enkeltpersoner for
at  holde  dem  oven  vande…  for  hvad  er  situationen  for
arbejdsløse og hjemløse? Alt dette skal der virkelig tages
hånd  om,  men  det  løser  ikke  problemet.  Hvis  man  beholder
kasinoøkonomien, og dette absolut fallerede system og blot
fortsætter med at tilføje likviditet, kan det være en mulig
løsning  på  kort  sigt.  Men  det  vil  have  en  fuldstændig
hyperinflatorisk  effekt  –  ikke  på  lang  sigt..  ikke  på
mellemlang  sigt  –  men  på  relativ  kort  sigt.

Det er nøjagtigt, hvad der vil ske verden over. Hvis man ser
på,  hvad  der  skete  i  Tyskland  i  1923,  da  hyperinflation
ødelagde  alle  menneskers  livsopsparing,  fordi  penge  blev
stadig mere værdiløse, er det en stor fare. Derfor opfordrede
jeg for et par dage siden i en kort udtalelse, som Dennis
henviste til i begyndelsen, til at de finansielle markeder
lukkes ned. Hvis man holder denne kasinoøkonomi kørende, vil
det lige præcist føre til hyperinflation. Jeg mener, at dette
må gøres. Man bliver nødt til at lukke markederne ned. I
mellemtiden  er  der  mange  økonomer,  der  har  opfordret  til
lignende foranstaltninger. Også den militære analytiker Pat



Lang sagde dybest set det samme, fordi disse vilde udsving på
aktiemarkedet;  dette  er  et  holocaust,  som  ikke  stopper.
Derefter må man gå ind for Glass-Steagall; nu! Udsæt det ikke!
Stil det ikke i bero. Præsident Trump lovede mange gange i
valgkampen 2016, at han ville gennemføre Glass-Steagall, og nu
er præcis øjeblikket til at gøre dette.

Hvad det betyder, er at nøjagtigt de samme foranstaltninger,
som dem der blev truffet af Franklin D. Roosevelt i 1933, må
iværksættes  præcis  således.  Min  afdøde  mand  understregede
altid,  “Der  skal  ikke  ændres  noget.  Argumenterne  om,  at
markederne i dag er mere komplicerede, og at der er brug for
derivater,  afviste  han  det  kategorisk  altid.  Grundlæggende
ville  det  betyde,  at  der  opstilles  brandmure  mellem
forretningsbankerne  og  investeringsbankerne;  og  at
forretningsbankerne sættes under statsbeskyttelse, så de kan
fortsætte  med  at  yde  kredit  til  realøkonomien,  de  små  og
mellemstore  virksomheder,  handel,  detailhandel,  alle  disse
ting,  der  er  væsentlige  for  den  reelle  økonomi.  Men  man
udskiller  investeringsbankerne  fuldstændig.  Det  betyder,  at
investeringsbankerne  ikke  længere  skal  have  adgang  til
forretningsbankernes  opsparingskonti,  og  at  de  ikke  skal
reddes med skatteydernes penge.

”Da  nogle  af  disse  produkter  er  komplicerede,  fordi
pensionsfondene og andre legitime ting, der hører til folks
livsopsparing, i mellemtiden er vævet sammen med derivaterne
og  hele  kasino-aspektet  i  det  finansielle  system,  er  der
derfor brug for en ‘timeout’; alt må indefryses, og så skal en
statskommission  undersøge,  hvad  der  er  legitimt  i  disse
aktiver, og de skal skilles ud og beskyttes. Det vil være
kompliceret, men det må og skal gøres.

”Derfor vil der, hvis investeringsbankdelen af det finansielle
system  elimineres,  naturligvis  ikke  være  tilstrækkelig  med
likviditet. Og det er grunden til, at hr. LaRouche sagde, at
dette er tidspunktet, hvor man må genoprette et hamiltonisk
banksystem, man er nødt til at oprette en nationalbank – ikke



blot i ét land, men praktisk talt i alle lande – og så er man
nødt  til  at  forbinde  disse  nationalbanker  gennem  faste
valutakurser.  Der  må  indgås  langsigtede  aftaler  om
investeringer  i  veldefinerede  genopbygningsprojekter;
genopbygning af sundhedssektoren, beskyttelse og genopbygning
af suverænitet indenfor landbrugsområdet for at rekonstruere
krigshærgede regioner som Sydvestasien. Årsagerne til at det
afrikanske kontinent og andre lande på den sydlige halvkugle
er så sårbare må én gang for alle afhjælpes; hvilket betyder,
at man for alvor må begynde at industrialisere disse lande,
landene i Afrika og landene i Latinamerika og Asien, og man er
nødt til at hjælpe dem med at opbygge infrastruktur som en
forudsætning  for  industriel  produktion  og  udvikling  af
landbrug.

”Og på den måde skaber man betingelserne for at skabe et
tilstrækkeligt sundhedssystem i alle lande. Alt dette skal
gøres samtidig, og det vil naturligvis ikke gå glat, men hvis
ikke man går i denne retning, er der ikke alene fare for, at
coronavirus kommer tilbage og hærger, men der er absolut intet
til hinder for udbrud af nye vira og nye sygdomme.

“Og derfor er dette en absolut nødvendighed, at vi retter
fejlene begået igennem de seneste adskillige årtier, især de
sidste  30  år  med  deregulering  af  markederne  og  at  give
spekulanterne  ret  til  alting  og  skære  ned  på  den  almene
velfærd.”

Hvorfor er det, at USA’s og de europæiske sundhedssystemer er
i så dårlig stand? Fordi der var nedskæringer; hospitaler blev
lukket ned, alt blev privatiseret, væsentlig produktion blev
outsourcet  til  lavtlønslande,  og  lagre  af  testudstyr,
værnemidler blev opgivet. Hospitaler lukkede, og produktionen
blev outsourcet til Kina og Indien, hvorfor vi i de såkaldt
avancerede lande nu ikke har denne slags ressourcer.

Så det må korrigeres. Jeg mener at denne nødvendighed for at
vende  tilbage  til  idéen  om  det  almene  vel,  som  værende



økonomiens omdrejningspunkt, er absolut tidens hovedspørgsmål.
Og jeg tror at vi bliver nødt til at reflektere over hvilke
fejl er blevet begået, og vi har én uomstødelig målestok, og
det er det som hr. LaRouche sagde for over 50 år siden,
begyndende  i  1971,  hvor  han  pegede  på  faren  for  en  ny
depression, en ny fascisme, da Nixon frakoblede dollaren fra
guldstandarden  og  droppede  de  faste  vekselkurser.  På  det
tidspunkt sagde han, at hvis man fortsætter i denne retning,
vil det ende i en katastrofe, faren for en depression, faren
for en ny fascisme. I 1974 etablerede han dernæst en Biologisk
Holocaust-arbejdsgruppe,  som  havde  til  formål  at  undersøge
effekten af Verdensbankens og Den internationale Valutafonds
politik, som ikke tillod tredje verdenslandende at udvikle
infrastruktur, et sundhedssystem, og havde betingelser, der
tvang dem til at betale deres gæld til disse institutioner og
gæld til bankerne i Vesten, før det var tilladt at investere i
deres egne økonomier. Det er grunden til at Afrika stadig
befinder sig i denne tilstand. Dette må forstås. Vi sagde på
det tidspunkt, at Den internationale Valutafonds politik er
værre end Hitlers, og der var en voldsom reaktion på dette;
jeg husker det tydeligt, men det ramte hovedet på sømmet. Hvis
man betragter de millioner af mennesker, som døde uden nogen
som  helst  grund,  udover  manglen  på  udvikling,  så  er  det
fuldstændig berettiget.

Denne organisation har i de efterfølgende år produceret seks
større studier, som man kan finde enten på internettet eller
få dem ved at kontakte os, hvor vi fuldstændig påviste hvad
resultatet ville blive af denne politik. Nu bliver vi virkelig
nødt til at genoverveje hvad der gik galt med den liberale
politik. Der var en masse angreb på Kina, fordi de er et
diktatur, og jeg mener, altså, hvis man har et velvilligt
diktatur, et diktatur der mener det vel, som er godt for dens
borgere, som løftede 850 millioner mennesker ud af fattigdom,
og nu hjælper 82 lande i verden med at bekæmpe pandemien,
måske er dette diktatur ikke så dårligt, og måske er det en
forkert måde at navngive det på. Måske er det en konfutsiansk



stat, som er mere interesseret i befolkningens almene vel. Jeg
synes  at  folk,  frem  for  at  blive  fortørnet,  burde  tænke
nærmere over grunden til at Kina har succes, og hvorfor det er
Vesten, som har disse problemer lige i øjeblikket. Kina er
ikke skadefro, tvært imod, og jeg tror, at det vigtigste, som
kan drages fra hele denne oplevelse, er, at vi må lære at
samarbejde.  Der  findes  ingen  måde,  hvorpå  en  geopolitisk
konfrontation kan vinde over coronavirusset, eller nogen anden
sygdom.

Se,  den  3.  januar  opfordrede  jeg  til  at  afholde  et
hastetopmøde mellem Præsident Trump, Putin og Xi. Dette var
pga.  udviklingerne  omkring  mordet  på  den  iranske  general
Soleimani. I mellemtiden lavede Præsident Putin et lignende
forslag ved at kræve et topmøde mellem de permanente medlemmer
af FN’s sikkerhedsråd, for at behandle presserende anliggender
for hele menneskeheden, og alle de andre lande har allerede
accepteret at samarbejde om et sådant møde. Og jeg tror, at
den eneste måde hvorpå vi kan overvinde denne nuværende krise,
er at have et sådant hastetopmøde, hvilket, som hr. LaRouche
nærmere beskrev dette for mange år siden, må inkludere USA,
Rusland,  Kina  og  Indien,  fordi  disse  fire  lande  er
repræsentative for hele verden. Dette er ikke en eksklusiv
idé; andre lande og regeringer kan deltage og støtte op om
dette,  men  der  er  brug  for  en  sådan  form  for
magtkonstellation,  for  virkelig  at  kunne  etablere  en
anderledes  verdensorden.

Jeg mener, at det første skridt åbenlyst er et samarbejde for
at bekæmpe pandemien. Jeg tror, at Kina videregav genomets
kode,  gensammensætningen,  umiddelbart  efter  at  de  havde
kortlagt dette til alle laboratorier, og det var det første
positive skridt i den rigtige retning. Der findes allerede en
hel  del  samarbejde  mellem  forskellige  institutioner;  for
eksempel mellem kinesiske videnskabsinstitutioner og Pasteur-
Instituttet  i  Frankrig.  Dette  bør  styrkes,  og  alle
laboratorier og alle videnskabsfolk bør absolut samarbejde, og



ikke bekæmpe hinanden, fordi dette er et for stort problem for
ét enkelt land. Og dernæst, naturligvis den form for tiltag
som  jeg  lige  nævnte  med  Hr.  LaRouches  Fire  Love:  Glass-
Steagall; et globalt Glass/Steagall-system; en nationalbank i
hvert land; og så et samarbejde i et Nyt Bretton Woods-system
som Franklin D. Roosevelt tilsigtede det. Dvs. at det ikke er
som det Bretton Woods-system, der blev etableret af Truman og
Churchill,  som  mere  eller  mindre  udelukkede  kreditter  til
udviklingslandene; men hr. LaRouche betonede ofte, at et Nyt
Bretton  Woods  må  og  skal  forsyne  udviklingslandene  med
kreditter til industrialisering.

Jeg tror, at et sådant topmøde er absolut muligt. Jeg mener,
at dette er vejen vi må gå. Vi bliver nødt til at opnå et Nyt
Paradigme, hvor hele menneskeheden samarbejder, og jeg tror at
hvis vi bevæger os i denne retning, og også tager den sande
menneskelighed til os, som vi har set – for eksempel den
førende læge i det medicinske hold fra Wuhan, der sagde, at
det som virkelig har fået disse læger og sygeplejersker gennem
en meget svær tid var kærlighed, kærlighed til sine familier,
kærlighed til sin nation, men specielt kærlighed for hele
menneskeheden, og at et individ er dødeligt, men kærlighed er
udødelig. Og så var der mange der udtrykte dette, hvor folk i
Italien i begyndelsen sang klassiske sange fra deres balkoner,
for at give hinanden mod. Vores medlemmer har nu fortalt mig,
at det er ophørt, fordi de alle sørger, pga. krisens omfang.
Andre steder, eftersom orkestrer ikke længere kan optræde i
teatre, der nu er lukkede, opføres klassisk musik, som vil
blive sendt gratis over internettet.

Der er en tydelig forståelse for, at man i en krise som denne
har  brug  for  skønhedens  inspiration,  man  har  brug  den
klassiske kulturs dybeste udtryk, fordi man må give folk den
indre styrke til at klare sig igennem sådanne meget, meget
svære tider. Dette bringer mig til min sidste pointe, nemlig
den at vi absolut må overvinde denne krise, ved at smide alt
det  affald  ud,  som  har  domineret  vores  kultur  de  sidste



årtier.  Al  hæsligheden  i  den  såkaldte  moderne  kultur,
ungdomskulturens hæslighed, det meste af den populære kultur
burde bare smides på lossepladsen, og vi må have en klassisk,
musikalsk  renæssance.  Og  det  skønne  er,  at  dette  år  er
Beethoven-året, og selvom det er meget, meget forfærdeligt, at
de fleste, eller alle Beethoven-årets begivenheder i Tyskland
er blevet lukket ned, pga. pandemien, betyder dette ikke, at
man ikke kan lytte til mange gode opførelser fra tidligere.

Og man kan virkelig lytte til Beethoven hver eneste dag for at
få den inspiration og styrke til at tænke som Beethoven, som
hr. LaRouche skrev, eller gav som overskrift til en af hans
artikler, og opløfte en selv til den form for tankegang, hvor
man  tænker  som  Beethoven  eller  Schiller.  ”Alle  Mennesker
bliver brødre,” det er teksten fra den 9. symfoni, ”dette kys
til verden vid”. Og den skønhed i den fjerde del af den 9.
symfoni er den ånd, som vi, som én menneskehed, må have, når
vi kommer ud på den anden side af disse kriser. Hvis vi gør
dette, hvis vi forener menneskeheden, gennem en enorm, fælles
anstrengelse, i kærlighed til hele menneskeheden, da tror jeg,
hvis det lykkes at komme igennem denne krise, at vi virkelig
kan gå ind i en ny historisk æra, for menneskeheden, hvor vi
faktisk i sandhed kan sige, at dette er en menneskelig verden,
og at vi vil gøre ting på en helt anden måde fra nu af. Det er
hvad jeg ville sige.

 

Årsag og virkning
Den 23. marts (EIRNS) — Ofte er den største hindring for at
løse et problem en forkert identifikation af dets årsag. Dette
er især tilfældet i tider med stor social og økonomisk uro, i

https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/aarsag-og-virkning/


et ‘faseskifte’, som i dag. De gamle ‘spilleregler’ er ophørt
med at fungere, inklusive dem der syntes at forklare årsag og
virkning under normale omstændigheder. Alligevel falder mange,
selv velmenende, mennesker tilbage til gamle, dysfunktionelle
måder at tænke på hvordan verden faktisk fungerer.

Hvorfor er der en global coronavirus-pandemi? Det er ikke
fordi “kineserne kan lide at spise levende flagermus”; det er
ikke  fordi  et  eller  andet  skummelt  efterretningsagentur
frembragte et biologisk våben i et hemmeligt laboratorium et
sted (selvom det giver stof til eftertanke, at folk som prins
Philip åbent taler for et sådant malthusiansk folkemord); og
det er ikke fordi dette er “naturlige fænomener”, der altid
vil være der, og som man bare skal lade køre deres løb.

Verden bliver hjemsøgt af en coronavirus-pandemi i dag af
netop de grunde, som Lyndon LaRouche advarede om, og ikke
andre: en tilbagegang i menneskehedens potentielle relative
befolkningstæthed  til  niveauer,  der  ligger  konstant  og
dramatisk  under  den  faktiske  befolkning.  LaRouche
specificerede,  at  dette  vil  forekomme  som  et  resultat  af
finansielle  og  økonomiske  politikker,  der  favoriserer
spekulation over videnskabelige og teknologiske gennembrud og
tilhørende udvidet fysisk-økonomisk produktion. I en tale den
17. januar 1998 til en konference med Schiller Instituttet i
Virginia advarede LaRouche:

”Vi er på kanten af det største økonomiske sammenbrud i den
europæiske  civilisations  historie  siden  det  fjortende
århundreder, hvad der blev kaldt ‘en ny mørk tidsalder’, en
del af en proces hvor ca. halvdelen af Europas befolkning blev
udslettet gennem sygdom og hungersnød og forskellige former
for vanvid. Højdepunktet var, som i dag, et sammenbrud af det
finansielle banksystem, det såkaldte lombardiske banksystem. I
denne  periode  forsvandt  halvdelen  af  kommunerne,  Europas
sogne. En tredjedel af Europas befolkning forsvandt i løbet af
en  ret  kort  periode  på  grund  af  sygdom  og  hungersnød  og
strid. Vi er på randen af sådanne ting, ikke kun i Asien, ikke



kun i Sydamerika, men her i selve USA. Ikke i det næste
århundrede, men i år.”

I samme tale sagde LaRouche: ”Se jer omkring. Tag ikke en
begivenhed  ad  gangen  og  prøv  at  forklare  den.  Se  på
processen.”
Det dødbringende coronavirus, der truer den menneskelige art,
og  den  lige  så  dødbringende  finansielle  kræft  på  1.800
billioner  $,  der  har  metastaseret  over  hele  det
transatlantiske finanssystem, er en del af den samme proces –
de er virkninger, der er produceret af den samme årsag, og
derfor underlagt den samme løsning.

Lyndon LaRouche opfordrede engang til politisk at begrave Wall
Street og London City så dybt, at man ikke engang ville være i
stand til at lugte stanken. Denne begravelse har et navn: den
kaldes  Glass-Steagall  –  konkursbehandling  af  et  kræftsygt
transatlantisk finanssystem for at indefryse de spekulative
aktiver,  samtidig  med  at  de  vigtige  funktioner  i  de
kommercielle banker relateret til befolkningen og væsentlig
fysisk produktion opretholdes.

Samtidig  med  denne  foranstaltning,  som  Lyndon  LaRouche
formulerede i sine berømte ‘Fire Love’, er det nødvendigt at
etablere  hamiltoniske  nationale  kreditsystemer  [efter
Alexander  Hamiltons  principper]  til  finansiering  af  reel
udvikling;  oprette  et  nyt  Bretton  Woods-system  til  i
fællesskab at fremme globale infrastrukturprojekter med høj
produktivitet  som  f.eks.  ‘Verdens  Landbroen’;  og  fremme
avanceret  videnskabelig  forskning  inden  for  områder  som
fusion, rumforskning og optisk biofysik. Dette argument blev
sammenfattet i bemærkninger af hans enke, Helga Zepp-LaRouche,
den 21. marts:
”Det er nødvendigt at gå ind for Glass-Steagall; nu! Tøv ikke!
Udsæt det ej. Præsident Trump lovede i valgkampen 2016 mange
gange,  at  han  ville  gennemføre  Glass-Steagall,  og  nu  er
øjeblikket inde til at gøre det.



”Hvad  dette  betyder,  er  at  nøjagtigt  de  samme
foranstaltninger,  som  dem  der  blev  taget  af  Franklin  D.
Roosevelt  i  1933,  må  iværksættes  igen.  Min  afdøde  mand
understregede  altid:  ‘Der  skal  ikke  ændres  noget’.
Argumenterne om at markederne i dag er mere komplicerede, og
at  der  er  brug  for  derivater,  afviste  han  kategorisk.
Grundlæggende ville det betyde, at der opstilles brandmure
mellem  forretningsbanker  og  investeringsbanker;  og  at
forretningsbankerne sættes under statsbeskyttelse, så de kan
fortsætte med at udstede kreditter til realøkonomien, de små
og mellemstore virksomheder, handel, detailhandel, alle disse
ting,  der  er  væsentlige  for  den  reelle  økonomi.  Men
investeringsbankerne skilles fuldstændigt fra. Det betyder, at
investeringsbankerne  ikke  længere  skal  have  adgang  til
forretningsbankernes  opsparingskonti,  og  at  de  ikke  skal
reddes med skatteydernes penge.

”Da  nogle  af  disse  produkter  er  komplicerede,  fordi
pensionsfondene og andre legitime ting, der hører til folks
livsopsparing, i mellemtiden er vævet sammen med derivaterne
og  hele  kasino-aspektet  i  det  finansielle  system,  er  der
derfor brug for en ‘timeout’; alt må indefryses, og så skal en
statskommission  undersøge,  hvad  der  er  legitimt  i  disse
aktiver, og de skal skilles ud og beskyttes. Det vil være
kompliceret, men det må og skal gøres.

”Derfor vil der, hvis investeringsbankdelen af det finansielle
system  elimineres,  naturligvis  ikke  være  tilstrækkelig  med
likviditet. Og det er grunden til, at hr. LaRouche sagde, at
dette er tidspunktet, hvor man må genoprette et hamiltonisk
banksystem, man er nødt til at oprette en nationalbank – ikke
blot i ét land, men praktisk talt i alle lande – og så er man
nødt  til  at  forbinde  disse  nationalbanker  gennem  faste
valutakurser.  Der  må  indgås  langsigtede  aftaler  om
investeringer  i  veldefinerede  genopbygningsprojekter;
genopbygning af sundhedssektoren, beskyttelse og genopbygning
af suverænitet indenfor landbrugsområdet for at rekonstruere



krigshærgede regioner som Sydvestasien. Årsagerne til at det
afrikanske kontinent og andre lande på den sydlige halvkugle
er så sårbare må én gang for alle afhjælpes; hvilket betyder,
at man for alvor må begynde at industrialisere disse lande,
landene i Afrika og landene i Latinamerika og Asien, og man er
nødt til at hjælpe dem med at opbygge infrastruktur som en
forudsætning  for  industriel  produktion  og  udvikling  af
landbrug.

”Og på den måde skaber man betingelserne for at skabe et
tilstrækkeligt sundhedssystem i alle lande. Alt dette skal
gøres samtidig, og det vil naturligvis ikke gå glat, men hvis
ikke man går i denne retning, er der ikke alene fare for, at
coronavirus kommer tilbage og hærger, men der er absolut intet
til hinder for udbrud af nye vira og nye sygdomme.

“Og derfor er dette en absolut nødvendighed, at vi retter
fejlene begået igennem de seneste adskillige årtier, især de
sidste  30  år  med  deregulering  af  markederne  og  at  give
spekulanterne  ret  til  alting  og  skære  ned  på  den  almene
velfærd.”
Dette var Lyndon LaRouches anbefalede politik for at udrydde
årsagen til de problemer, vi står overfor.

Coronavirus-pandemien
fremtvinger  genovervejelse:
Internationalt  samarbejde  er
absolut nødvendigt!
Den 14. marts (EIRNS) — Helga Zepp-LaRouche skrev følgende
leder til den tyske ugeavis Neue Solidarität den 14. marts.

https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/coronavirus-pandemien-fremtvinger-genovervejelse-internationalt-samarbejde-er-absolut-noedvendigt/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/coronavirus-pandemien-fremtvinger-genovervejelse-internationalt-samarbejde-er-absolut-noedvendigt/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/coronavirus-pandemien-fremtvinger-genovervejelse-internationalt-samarbejde-er-absolut-noedvendigt/
https://schillerinstitut.dk/si/2020/03/coronavirus-pandemien-fremtvinger-genovervejelse-internationalt-samarbejde-er-absolut-noedvendigt/


Vi oplever nu den værste internationale sundhedskrise i de
sidste hundrede år. Denne krise er så ekstremt farlig, fordi
coronavirus-pandemien  nu  er  kombineret  med  en  global
finanskrise, der allerede var tæt på at eksplodere før den
medicinske krise brød ud; pandemien har simpelthen fungeret
som en udløser for det. Der findes en løsning – men kun hvis
de vestlige samfund er parate til at kassere alle aksiomerne
for  den  nyliberale,  monetaristiske  økonomiske  model,  hvis
værdiorientering drejer sig om spekulanternes fortjeneste. Den
må  erstattes  med  en  økonomisk  politik,  som  styres  af  den
absolutte værdi af menneskeliv, videnskabelige principper og
solidaritet med hele menneskeheden.

Selv Frankrigs præsident Emmanuel Macron har jo for nylig talt
om  det  der  ikke  længere  kan  ignoreres:  Det  liberale
demokratiske politiske system er ikke egnet til at reagere
tilstrækkeligt på eksistentielle trusler. Jo før Europa og USA
fatter  det  faktum,  at  vi  må  tage  nøjagtigt  de  samme
folkesundhedsforanstaltninger, som Kina traf i januar i byen
Wuhan  og  Hubei-provinsen,  jo  flere  menneskeliv  vil  blive
reddet. I stedet for at udnytte den tid, som verden har fået
ved den kinesiske regerings beslutsomme handlinger – korrekt
karakteriseret  af  Verdenssundhedsorganisationen  (WHO)  som
absolut en ny standard – har de vestlige regeringer spildt
uvurderlige uger. Som et resultat heraf, er Europa nu blevet
epicenter for pandemien, og USA’s situation er ganske uklar på
grund af manglen på at teste indtil dette tidspunkt.

Men  den  nødvendige  omorganisering  kan  ikke  begrænses  til
sundhedsområdet. Vi har brug for et helt nyt paradigme for
politik og økonomi, hvis vi ønsker at forhindre et sammenbrud
af civilisationen som i det 14. århundrede. Mange forskere fra
en række nationer antager, at omkring 70 % af befolkningen vil
blive inficeret inden for de næste et til to år, i det mindste
indtil  en  vaccine  kan  udvikles  og  produceres.  Professor
Christian Dorsten fra Berlin Charité Hospital citerer en ny
undersøgelse, der siger, at vi ikke længere kan regne med en



langsommere  spredning  af  virusset  i  foråret  og  sommeren.
Samtidig må det antages, at pandemien vil brede sig længere på
den sydlige halvkugle i løbet af vinteren og derefter vende
tilbage til den nordlige halvkugle i efteråret, styrket, og
muligvis i en muteret form.

Dette  betyder,  at  vi  ikke  alene  er  nødt  til  at  afhjælpe
konsekvenserne  af  at  have  fjernet  vores  nationale
folkesundhedssystemer igennem de seneste årtier, og på kortest
mulige tid udstyre det til at behandle det forventede antal
patienter. Vi skal også skabe betingelserne for et globalt
sundhedssystem på kort sigt.

Den aktuelle krise er på ingen måde uventet. Allerede i 1974
tog  Lyndon  LaRouche  skridt  til  det,  som  han  kaldte  en
”Biologisk Holocaust Taskforce”, hvis opgave var at undersøge
virkningen  –  frem  for  alt  for  udviklingslandene  –  af
nedskæringspolitikken og betingelserne fra Den internationale
Valutafond  og  Verdensbanken.  LaRouche  og  hans  kolleger
præsenterede resultaterne af disse undersøgelser i en række
rapporter, der advarede om, at faldet i levestandard på flere
kontinenter, som var forårsaget af disse institutioner over en
lang tidsperiode, ville føre til genopblussen af gammelkendte
epidemier og forekomsten af nye sygdomme og pandemier.

Når man betragter forholdene i mange nationer i Afrika, Asien,
Latinamerika og endda fattige regioner i Europa og USA i dag,
står det meget klart, at kun en global politisk ændring kan
afhjælpe  dette.  Cirka  2  milliarder  mennesker  har  for
indeværende ikke rent drikkevand; man kan ikke engang tale om
et  egentlig  moderne  sundhedssystem  alle  steder  i  de
tilsyneladende mest udviklede lande. Der findes i øjeblikket
hungersnød i flere sydafrikanske lande. En græshoppeplage, som
det internationale samfund ikke skrider ind over for i tide,
truer med at lægge snesevis af nationer i Afrika, Asien og
Latinamerika  øde.  Som  en  følge  af  de  såkaldte  “krige  for
humanitær intervention” og den allerede nævnte underudvikling,
er millioner af flygtninge flygtet mod Europa og Amerika for



at undslippe farer for liv og lemmer.

Hvis vi derfor ønsker at forhindre coronavirus-pandemien i at
sprede sig i bølger og vandre fra den nordlige til den sydlige
halvkugle  og  tilbage  igen,  og  dermed  potentielt  skabe
yngleområder for yderligere lignende og værre vira, må vi
påbegynde en radikal ændring af systemet.

Der skal bygges hospitaler med isolationsafdelinger over hele
verden ifølge eksemplet fra Wuhan og Hubei-provinsen, som i
alt opførte 14 midlertidige hospitaler inklusive de nødvendige
senge  til  intensiv  pleje.  Og  i  forbindelse  hermed  må
Verdenssundhedsorganisations  standarder  overholdes.  Kina
byggede for eksempel faciliteter med 16.000 nye hospitalssenge
på kun en måned.

Der  skal  oprettes  internationale  videnskabelige
forskningscentre til forskning af COVID-19-virussen og andre
virale  og  bakterielle  patogener.  Vacciner  må  udvikles  og
testes.  Forskningsresultater  inden  for  biofysik,  nuklear-
biologi og rummedicin skal straks stilles til rådighed for
alle  nationer.  Referencepunktet  herfor  er  idéen  om  et
“strategisk forsvar af jorden” (SDE); et koncept udviklet af
Lyndon  LaRouche,  og  hvor  beskyttelsen  af  menneskeliv  mod
pandemier er et fokuspunkt.

Disse  verdensomspændende  foranstaltninger  kræver
investeringer, som ikke kan foretages under betingelserne fra
det nuværende, kollapsende finansielle system. De igangværende
handlinger  fra  centralbankernes  side  med  at  indsprøjte
likviditet  i  det  finanssystem  ved  hjælp  af  billioner  af
dollars og oven i købet trykning af “finanspolitiske penge”
til brug for regeringers finansbudgetter kan ikke opretholdes
uden at skabe hyperinflation.

Hvis vi ønsker at lykkes med at bekæmpe coronavirus-pandemien,
bygge og udstyre de nødvendige hospitaler, har vi brug for den
samlede handlingspakke, der blev foreslået af Lyndon LaRouche



i juni 2014:

1.  Et  system  med  bankseparation  må  straks  indføres  på
verdensplan, nøjagtig baseret på modellen af Glass/Steagall-
loven, underskrevet af præsident Franklin Roosevelt den 16.
juni 1933. Kommercielle banker skal under dette system være
under  statslig  beskyttelse  og  med  en  ‘firewall’  være
fuldstændigt  adskilt  fra  spekulative  investeringsbanker  og
enheder, som ikke længere kan have adgang til de kommercielle
bankers aktiver, og heller ikke være privilegeret ved at blive
reddet  af  skatteydernes  penge.  Disse  bankers  giftige
papirværdier,  inklusive  deres  udestående  finansielle
derivater, skal nedskrives. Begrundede tilgodehavender, der er
forbundet  med  realøkonomien  eller  med  pensioner  og  andre
aktiver for arbejdende mennesker, bør også klassificeres som
gyldige i det nye system. Visse former for betalingskrav må
midlertidigt  fastfryses  og  deres  gyldighed  vurderes  af
føderale myndigheder.

2. Der skal oprettes en nationalbank i hvert land, i Alexander
Hamiltons  tradition  eller  efter  forbillede  af  den  tyske
‘Kreditanstalt  für  Wiederaufbau’  (Kreditinstitutition  for
Genopbygning) efter 2. verdenskrig. Deres formål er at give
føderale kreditter som det nødvendige middel til produktive
investeringer  i  den  fysiske  økonomi.  Tildelingen  af  denne
kredit skal være orienteret efter principperne om teknologiens
høje  energi-gennemstrømningstæthed,  forøgelse  af
produktiviteten for arbejdsstyrken og produktionsanlæggene og
skabelse af videnskabelig og teknologisk fremskridt.

3. Blandt de deltagende lande skal der etableres et system med
faste pariteter (priser og valutakurser, red.) og der skal
indføres samarbejdsaftaler mellem suveræne stater med henblik
på veldefinerede infrastruktur- og udviklingsprojekter. Disse
traktater repræsenterer tilsammen et nyt Bretton Woods-system,
som  det  var  tiltænkt  af  Roosevelt,  med  den  udtrykkelige
hensigt at udstede kreditter til den industrielle udvikling i
udviklings-sektoren.



4. Den tiltrængte forøgelse i verdensøkonomiens produktivitet
for at imødekomme en global befolkning på i øjeblikket næsten
8  milliarder  mennesker  må  tilvejebringes  gennem  et
internationalt  hasteprogram  til  realisering  af  termonuklear
fusionskraft  og  andre  avancerede  teknologier,  såsom  optisk
biofysik og biovidenskab, med henblik på at finde løsninger
til udfordringer såsom coronavirus; såvel som internationalt
samarbejde inden for rumteknologi og -rejser, som kan etablere
den  nødvendige  næste  højere  økonomiske  platform  for
verdensøkonomien, som udviklet af økonomen Lyndon LaRouche.

De  eneste  institutioner,  som  kan  gennemføre  et  sådant
verdensomspændende  program,  er  regeringerne  for  de  førende
nationer  på  planeten,  som  i  deres  sammensætning  må  være
repræsentative for hele verdens befolkning. Derfor er det på
ingen måde tilstrækkeligt, at G7-regeringerne er enige med
hinanden; løsningerne kan kun gennemføres med inddragelse af
Rusland, Kina og Indien.

Det  betyder  også,  at  geopolitik  endelig  må  overvindes  og
erstattes af ideen om menneskehedens fælles fremtid og mål.
Hvis ikke vi ønsker at forfalde til en ny mørk tidsalder, er
vi nødt til at erstatte neo-malthusianske ideer, den anti-
videnskabelige  “Green  New  Deal”,  monetarisme  samt
eurocentrisme  med  ideerne  om  fysisk  økonomi,  udelukkende
styret  af  de  videnskabeligt  beviselige  principper  for
universets  love.

Og endelig, den måske vigtigste ændring som vi må foretage i
vores tankegang: Vi har brug for en ny humanistisk renæssance,
en renæssance af klassisk kultur. For det er ikke mindst den
ubegrænsede hedonisme, der har bragt verden til dette punkt;
den  hedonisme  der  ledsager  det  liberale  og  nyliberale
demokrati. Øjeblikket er kommet til, at ideologien for ”alt er
tilladt” må tilsidesættes. Vi vil kun kunne overvinde denne
krise, hvis vi finder en ny indre orientering eller indre
beslutsomhed, der er i overensstemmelse med kærligheden til
menneskeheden. Men det er sådan, at vi endelig bliver til



menneskelige væsner!

Ekspresopdatering af appellen
den 28. februar 2020
til  præsident  Trump,
præsident  Xi,  præsident
Putin, premierminister Modi
og  andre  landes  ledere  om
hastegennemførelse  af  Lyndon
LaRouches fire love
Opdateret den 8 marts 2020

Af Helga Zepp-LaRouche, præsident for Schiller Instituttet

De fleste sundhedseksperter betegner nu officielt coronavirus
som en pandemi, og kun et fåtal undgår dette udtryk for ikke
at  ‘puste  for  meget  til’  markederne  og  investeringerne  i
“pandemiske  obligationer’.  Det  står  også  klart,  at  denne
pandemi  vil  være  dødsstødet  for  det  i  øvrigt  allerede
bankerotte finanssystem, hvor det største aktiemarkedskollaps
siden  2008,  det  hidtil  usete  fald  i  udbyttet  på  10-årige
amerikanske  statsobligationer  og  meddelelsen  fra  Bostons
centralbankdirektør,  Eric  Rosengren,  om  at  gå  over
til  ”helikopterpenge”,  er  alarmerende  og  ubestridelige
signaler.
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I stedet for at tage ved lære af Kina, som ifølge WHO har sat
en ny standard for håndtering af en sådan krise, har de fleste
regeringer (Italien og Japan er undtagelser) ikke brugt den
tre måneder lange varselstid, som de fik på grund af Kinas
effektive  alarmberedskab.  Det  er  chokerende  –  men  ikke
overraskende  –  hvor  fuldstændig  uformående  det  liberale
etablissement har vist sig at være i forhold til at reflektere
over det faktum, at det er deres politik, der er årsagen til
at  hele  den  menneskelige  civilisation  nu  er  truet,  og  i
forhold  til  at  drage  konklusionerne  og  ændre  deres
fremgangsmåder.
Allerede  i  1974  oprettede  Lyndon  LaRouche  en  økologisk-
biologisk  ‘Holocaust-  arbejdsgruppe’  for  at  undersøge
virkningerne af IMF og Verdensbankens politik for nedskæring
af  fødevare-  og  energiforbrug  samt  sundhedsudgifter  i
udviklingslandene  –  der  viste  at  dette  ville  føre  til
biologiske katastrofer, fremkomsten af gamle og nye sygdomme
og pandemier. I de følgende årtier offentliggjorde LaRouche og
hans bevægelse mange flere advarsler samt fremlagde konkrete
udviklingsprogrammer  for  alle  kontinenter,  hvis  udførelse
ville have forhindret den nuværende krise i at komme ud af
kontrol.

Selvfølgelig  vil  de  såkaldt  industrialiserede  lande  på  en
eller anden måde klare krisen, men til hvilken pris? På grund
af  privatiseringen  –  dvs.  profitorienteringen  –  af
sundhedssektoren, er der nu alt for få senge til intensiv
behandling.  Den  belgiske  læge  og  leder  af  den  nationale
lægefagforening, Dr. Philippe Devos, har netop advaret om, at
denne mangel vil føre til nedprioritering af gamle mennesker
for  de  unges  skyld,  når  antallet  af  tilfælde  overstiger
antallet af tilgængelige faciliteter til intensiv behandling,
hvilket  han  forventer  vil  ske.  Vil  vi  vende  tilbage  til
skråplanet med at afslutte “uværdige liv”, som blev fordømt i
Nürnberg-retssagerne?

Og hvad med de fattige lande, som ikke engang har kapacitet



til  test,  endsige  behandling?  Hvad  med  lande  som  Haiti,
Nigeria og Bangladesh? Hvad med Iran, hvor sanktionerne af
medicinske forsyninger helt klart allerede forårsager unødige
tab af mange menneskeliv?

Hvad med græshoppeplagen i afrikanske og asiatiske lande, en
fare,  som  har  været  kendt  i  mange  måneder,  og  hvor  den
latterligt lille påkrævede økonomiske hjælp på $ 76 millioner
ikke  er  blevet  ydet,  så  der  nu  er  fare  for,  at
græshoppesværmene udvikler sig til en fuldgyldig invasion, der
truer millioner af menneskers liv i løbet af kort tid?

Hvad med de barbariske optrin ved den græsk-tyrkiske grænse,
hvor politi fra begge sider bruger tåregas mod flygtninge;
hvor den ene side muligvis “iscenesætter” disse mennesker, der
absolut  ingenting  ejer,  men  den  anden  side,  ikke  mindre
barbarisk, forsøger at opretholde ”beskyttelsen” af EU’s ydre
grænser? Tror EU-etablissementet virkelig, at de kan bygge en
ny ‘Limes-linje’ rundt om Europa, (Limes Germanicus var den
befæstede grænse, der adskilte Romerriget fra de germanske
stammer, red.) mens Sydvestasien og Afrika sprænges indad af
en  coronavirus-pandemi,  en  græshoppeplage,  sult  og
desperation?

Dette etablissement vendte det blinde øje til Bush- og Obama-
administrationernes  interventionskrige,  som  trods  alt  er
hovedårsagen  til  flygtningekrisen.  De  har  ikke  haft  nogen
interesse i at opbygge infrastruktur i Afrika i de seneste
årtier,  hovedsageligt  på  grund  af  deres  neo-malthusianske
ideologi. Har de i virkeligheden accepteret ideen om at lade
denne pandemi og denne græshoppeplage følge deres ”naturlige
gang”? Og falder dette ikke i tråd med den grønne ideologi,
der  forkynder  at  det  er  godt  for  miljøet  at  have  færre
mennesker?

Der er en løsning på denne eksistentielle krise, men når den
såkaldte  ”elite”  er  moralsk  uegnet  til  at  indføre  de
nødvendige reformer, har vi brug for en bred mobilisering af



befolkningen, der må blive ”statsborgere” (Staatsbürger). Der
må være et udbredt, folkeligt krav om, at de førende lande i
verden – startende med USA, Kina, Rusland og Indien – støttet
af andre – må gennemføre følgende trin i omorganiseringen af
det nuværende finanssystem:

1)  Der  må  omgående  indføres  et  globalt  system  med
bankadskillelse,  efter  nøje  forbillede  af  Roosevelts
Glass/Steagall-lov  af  den  16.  juni  1933.  Inden  for  dette
system  skal  de  almindelige  banker  stilles  under  statslig
beskyttelse og adskilles fuldstændigt med en brandmur fra de
spekulative investeringsbanker, der ikke længere har adgang
til de almindelige bankers formuer eller til skatteyderbetalte
redningsaktioner. Disse bankers giftige papirer, indbefattet
løbende  derivatkontrakter,  skal  afskrives.  Berettigede
fordringer, der har med den reelle økonomi at gøre eller med
den arbejdende befolknings pensioner og andre formueværdier,
skal  også  anerkendes  som  gyldige  i  det  nye  system.  Visse
former  for  betalingskrav  må  dog  foreløbig  indefryses  og
undersøges af statslige institutioner for deres berettigelse.

2) Der må oprettes en nationalbank i alle lande, i traditionen
fra Alexander Hamiltons Bank of the United States eller i stil
med  den  tyske  Kreditanstalt  für  Wiederaufbau  efter  2.
Verdenskrig, således at statslige kreditter kan forsyne den
fysiske  økonomi  med  de  nødvendige  midler  for  produktive
investeringer. Udstedelsen af disse kreditter må rette sig
efter  principperne  om  en  høj  energistrømningstæthed  og  en
optimal forøgelse af produktionsmidlernes og arbejdskraftens
produktivitet  gennem  en  betoning  af  videnskabelige  og
teknologiske  fremskridt.

3) Mellem deltagerlandene må der indføres et system med faste
valutakurser,  og  der  skal  indgås  samarbejdsaftaler  mellem
suveræne  stater  angående  nøje  definerede  infrastruktur-  og
udviklingsprojekter. Disse aftaler udgør tilsammen faktisk et
nyt  Bretton  Woods-system  i  Roosevelts  forstand,  med  det
udtrykkelige formål at fremme udviklingslandenes udvikling.



4)  Den  yderst  nødvendige  forøgelse  af  verdensøkonomiens
produktivitet for at kunne forsørge en global befolkning på
næsten  otte  milliarder  mennesker  i  dag  må  tilvejebringes
gennem  et  internationalt  hasteprogram,  for  at  virkeliggøre
fusionsenergi og andre avancerede teknologier, såsom optisk
biofysik og biovidenskaberne, for at kunne finde løsninger på
problemer  som  coronavirus,  såvel  som  et  internationalt
samarbejde inden for rumfart og rumteknologi; dette kan skabe
den nødvendige næste økonomiske platform for verdensøkonomien,
sådan som økonomen Lyndon LaRouche har udviklet det.
Bælte- og Vejinitiativet, der blev indledt af præsident Xi
Jinping,  og  som  157  lande  allerede  har  tilsluttet  sig,
tilbyder et konkret perspektiv for at bringe den industrielle
udvikling  til  Sydvestasien  og  Afrika,  hvilket  der  er  et
presserende behov for. Kina har tilbudt at samarbejde med alle
lande på planeten i et ‘win-win-samarbejde’ om at udvide Den
Nye Silkevej til Sydvestasien og Afrika og på denne måde give
et konkret udviklingsperspektiv, hvilket er den eneste humane
måde  at  løse  flygtningekrisen  på.  USA  og  alle  europæiske
nationer må og skal samarbejde om denne plan.

Vi, de undertegnede, retter denne indtrængende appel til de
nævnte regeringer om nu at handle i dette øjeblik med dets
voldsomme udfordringer for hele menneskehedens sikkerhed og
eksistens, for at korrigere fejlene i det nuværende system der
førte  til  den  øjeblikkelige  krise,  og  vende  tilbage  til
principperne for det almene vel, nationalstatens suverænitet,
fødevare- og energisikkerhed, medens vi antager en vision for
menneskehedens  fælles  mål  og  et  fremtidigt  fællesskab  for
menneskeheden.

Der  er  intet  bedre  tidspunkt  til  at  gennemføre  disse
nødvendige forandringer end lige nu, her i Beethoven-året,
hvor hans monumentale værk udgør et smukt billede af et nyt
mønster for en bedre fremtid for menneskeslægten.

Underskriv  gerne
på:  https://schillerinstitute.nationbuilder.com/four_laws_glob
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NYHEDSORIENTERING  FEBRUAR-
MARTS  2020:  Coronavirus  kan
udløse finanskrak — LaRouches
fire økonomiske love nu!
Download (PDF, Unknown)

LaRouches videnskab om fysisk
økonomi er stadig den gyldne
standard
for at gøre en ende på sult
og pandemier
Den 23. februar (EIRNS) – Med verdens opmærksomhed – med rette
– fastholdt på COVID-19-epidemien, samt faren for at den, til
trods for Kinas samlede bestræbelser på at begrænse den, kunne
vokse til en fuldgyldig global pandemi, bliver de presserende
nødvendige skridt for at stoppe den truende græshoppeplage,
der nu spreder sig over Afrikas Horn og dele af det sydlige
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Asien, ikke taget, og er knapt nok på radarskærmen hos de
fleste af verdens nationer.

Dette til trods for den kendsgerning, at den ultimative årsag
til begge disse truende hhv. sundheds- og sultkatastrofer er
den samme: det [sidste] halve århundredes sammenbrud af den
fysiske økonomi og levestandard for størstedelen af verdens
befolkning, som et resultat af det britiske imperiums politik
for finansspekulation og plyndring – et problem som Lyndon
LaRouche på enestående vis har drøftet.

Hvis det ikke var for det britiske imperiums geopolitiske
politik for overlagt folkedrab, ville det være relativt let
for  en  gruppe  af  nationer  i  fællesskab  at  tackle  den
øjeblikkelige græshoppekrise på Afrikas Horn – som trods alt
har været kendt i flere måneder. Og dog har FAO kun været i
stand til at skaffe 22 millioner af de 76 millioner dollars,
der  er  nødvendige  for  den  mest  elementære  sprøjtning  fra
luften og andre foranstaltninger, som er nødvendige for at
stoppe  sværmene  af  græshopper,  og  redde  de  afgrøder  hvis
ødelæggelse nu truer med at presse 30 millioner mennesker over
tærsklen  fra  sult  til  hungersnød.  Sådanne  kortsigtede
nødforanstaltninger ville sidenhen åbne for mere grundlæggende
forskning  og  gennembrud  inden  for  optisk  biofysik,
fusionsenergi og andre områder, der er nødvendige for at tage
fat på de underliggende problemer i den fysiske økonomi.

Som Lyndon LaRouche gentagne gange advarede om, har mennesker,
der tillader at en sådan behandling af Afrika og andre fattige
regioner  fortsættes,  mistet  den  moralske  egnethed  til  at
overleve.

Dette  tog  LaRouche  op  i  en  knusende  bredside  mod
malthusianisme,  i  en  artikel  fra  december  1981  med
overskriften:  “Det  økonomiske  behov  for  at  øge  den
menneskelige  befolkning”,  som  blev  bragt  første  gang  i
ugemagasinet EIR den 21. februar 2020:



”Denne vidt udbredte folkemorderiske praksis med støtte fra
indflydelsesrige kredse og enkeltpersoner kombineret med den
almindelige  befolknings  uhyrlige  tolerance  af  en  sådan
virksomhed må betragtes som en afspejling af det faktum, at
befolkningers og førende institutioners moralske habitus i dag
er  kvalitativt  værre  end  i  1930’erne  og  1940’erne.  Det
foreliggende problem er ikke kun spørgsmålet om at forhindre
folkedrab; tolerancen for en [malthusiansk affolknings]politik
som ‘Global 2000’ i dag må ses som endegyldigt symptomatisk
for en civilisation, der må reddes fra tabet af den moralske
egnethed til at overleve.”

Igennem næsten et halvt århundrede har LaRouche identificeret
arten af denne folkemordspolitik, som nu skaber truslen om en
ny bølge af globale plager og pandemier, samt den påkrævede
løsning. I en artikel den 7. maj, 1985 med titlen: “Rollen for
økonomisk  Videnskab  ved  projicering  af  Pandemier”,  skrev
LaRouche:

”Betingelserne for økonomisk bestemte pandemier kan enten være
det tilfælde, hvor det gennemsnitlige forbrug bliver bestemt
af et fald i potentiel relativ befolkningstæthed til under
niveauet for [opretholdelse af] den eksisterende befolkning,
eller i særlige tilfælde, at udviklingen i husholdningernes
‘markedskurv’ falder under energiniveauet i systemet for en
stor  del  af  befolkningen.  Vi  er  mest  bekymrede  over
indvirkningerne  på  sundhedstilstanden,  når  den
ernæringsmæssige  kapacitet  per  indbygger  falder  under  et
[givet]  relativt  biologisk  minimum,  og  også  effekten  af
sammenbrud af sanitære forhold og andre relevante aspekter af
den grundlæggende økonomiske infrastruktur for betingelserne
for en underernæret befolkning.

”Den første antagelse om at dødelighedsprocenten vil stige ved
underernæring,  kræver  ingen  særlig  undersøgelse  udtrykt  på
sproget for økonomisk videnskab som sådan. Det er det andet
alternativ,  at  den  underernærede  befolkning  kan  blive  en
grobund for udbrud af epidemiske og pandemiske sygdomme, som



kræver særlig opmærksomhed.

”Det  er  blot  nødvendigt  at  beregne  faldet  i
befolkningspotentialet i retning af sådanne tærskel-niveauer,
og  tage  i  betragtning  hvor  længe  sådanne  omstændigheder
historisk set skal stå på, før en ny stigning i pandemier er
under opsejling, for at forudse hvornår, hvordan og hvor en
fortsættelse af udviklingen fra 1974 i pengepolitikken og den
økonomiske politik sandsynligvis vil skabe sådanne frembrud.”

Som der argumenteres i begæringen, der opfordrer præsident
Donald Trump til at rense Lyndon LaRouches navn: Eftersom
LaRouches  politik  for  at  erstatte  Wall  Street  og  City  of
Londons dødbringende udplyndring med en retfærdig Ny økonomisk
Verdensorden for universel, højteknologisk udvikling ikke er
blevet iværksat, er hundredvis af millioner mennesker over
hele verden forblevet i fattigdom og snesevis af millioner
omkommet unødvendigt. Det har kun været pga. Kinas nylige
politiske tiltag, der meget ligner dem, som blev foreslået af
LaRouche for snart 50 år siden, at folkedrabet er stoppet – i
det mindste på store dele af planeten.”

Med frikendelsen af præsident Trump i den falske rigsretssag
og med hans nylige heftige angreb mod justitsmordene på Roger
Stone, Rod Blagojevich og i andre sager, er tiden nu inde til,
at Trump endelig tager skridt til at rense Lyndon LaRouches
navn og hans ideer.

 

Vupti!  Bloomberg  går  i

https://schillerinstitut.dk/si/2020/02/vupti-bloomberg-gaar-i-oploesning/


opløsning
Den  20.  februar  (EIRNS)  –  Efter  at  have  brugt  godt  300
millioner dollars på annoncer til sin forsinkede opstart i den
demokratiske  præsidentkampagne,  gik  Mike  Bloomberg  onsdag
aften op i røg i Nevada, da han optrådte i sin første tv-
debat. Bare over de sidste uger har han købt 2 milliarder
annoncer  på  Facebook  og  Google  –  ca.  30.000  annoncer  i
minuttet.  Dette  konstruerede  portræt  af  ‘Mussolini  Mike’,
sammen med et par pæne fraser, løftede hans meningsmålinger
fra 4% til 19%, praktisk talt i løbet af natten og bragte ham
på  linje  med  Bernie  Sanders  –  indtil  nationen  så  ham  ’i
aktion’ på scenen i går aftes.

Det større problem er, at de andre kandidater – selvom de
tilsyneladende midlertidigt har glemt Donald Trump i deres
hektiske indsats for at angribe Bloomberg – nægtede at angribe
kernen  i  det  onde,  som  den  rigtige  Mike  Bloomberg
repræsenterer.  Kun  hvor  det  passede  ind  i  deres
”identitetspolitiske” ideologi, udfordrede de ham – at han er
milliardær, hans kvindehad, hans racisme. Men der blev ikke
sagt et ord om hans nedgørelse af landmænd og maskinførere som
tankeløse idioter, der kun kan putte frø i jorden eller bruge
en skruenøgle. Kunne det tænkes, at de alle grundlæggende er
enige med Bloomberg i det? Når alt kommer til alt ser de ud
til at dele Hillary Clintons opfattelse af, at Trump-basen kun
er dumme arbejdere, ”den sørgelige flok”. De udfordrede heller
ikke hans opfordring til aktiv dødshjælp, at der må spares
penge ved at nægte at behandle mennesker over en bestemt alder
med medicin. Er det muligt, at de også er enige med ham i det?

På et enkelt spørgsmål er der ikke tvivl om andet, end at hele
banden  af  demokratiske  kandidater  er  fuldt  ud  enige  –  at
verden snart vil brænde op på grund af global opvarmning, hvis
vi  ikke  lukker  for  den  industrielle  udvikling  i  ind-  og
udland, stopper alle nationer fra at producere energi med
fossile  brændstoffer,  og  i  denne  proces  reducerer  verdens
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befolkning til et niveau, der betragtes som acceptabelt af
prins Charles og prins Philip – et sted under 1 milliard. Her
finder man Bloombergs virkelige akkreditiver som en tilhænger
af  folkedrab,  forpligtet  til  at  tvinge  hele  det  vestlige
finanssystem til at afskære kredit til alt, hvad der har et
”kulstofaftryk”.

Trump  har  med  rette  latterliggjort  klimakulten  –  i  går
ophævede han den vanvittige grønne politik om at nægte vand
til landmændene, alt imens ferskvand går til spilde og ledes i
havet.

Og så er der Kina. Mens Trump indgår handelsaftaler med Kina
og roser både deres reelle utrolige fremskridt, og deres leder
Xi Jinping, er både demokraterne og republikanerne slaviske i
gang med at føre konfrontationspolitik imod Kina, velvidende
at det hurtigt kan føre til krig. På sikkerhedskonference i
München var der ikke pause mellem Nancy Pelosi og Mike Pompeos
fordømmelse af Kina for stort set alle problemer i verden.

I pjecen, med titlen “Er Mike Pompeo moralsk egnet til at være
udenrigsminister?”, der nu cirkuleres internationalt af EIR,
spørges der: “Handler Mike Pompeo imod USA’s interesser ved at
spille  med  i  ‘The  Great  Game’  for  krig  og  splittelse,
inspireret  fra  London?

Præsident Trump konstaterede, at hvis han havde lyttet til sin
tidligere nationale sikkerhedsrådgiver John Bolton, “ville vi
befinde os i 6. verdenskrig nu.” Dette gælder lige så vel for
Mike Pompeo – hans daglige løgne og trusler mod Kina, ‘Bæltet
og  Vejen’,  deres  videnskabelige  kapacitet  og  intentioner,
viser at han tror på den britiske geopolitiske tankegang –
enten regimeskifte eller krig. Trump identificerede korrekt
denne  mentale  sygdom  ved  at  erklære  Irak-krigen  som  den
største fejl i historien, og ved at sværge på at få landet ud
af disse uendelige krige og at etablere venlige forbindelser
med Rusland og Kina.



For at Trump kan bruge sine betydelige forhandlingsevner, må
han tillades at indkalde til et hastetopmøde med sine venner
Xi Jinping og Vladimir Putin, for at sætte en stopper for de
”uendelige krige” og samarbejde om at afslutte de adskillige
plager,  som  menneskeheden  står  overfor  i  dette  kritiske
øjeblik:  terrorisme,  coronavirus  og  græshopper,  der  truer
millioner i Afrika og Asien. Ved at stå sammen i bekæmpelsen
af disse trusler imod menneskeheden kan disse store ledere
også iværksætte de påkrævede politiske nødforanstaltninger for
at  opbygge  verdensøkonomien,  for  sammen  at  vove  sig  ud  i
rummet og igangsætte en kulturel renæssance, der trækker på
historiens store epoker i Kina, Indien, den arabiske verden,
Afrika og Europa.

 

Østafrika  trues  af
græshoppeangreb
De voldsomme græshoppesværme i Østafrika kan udvikle sig til
en græshoppeplage, advarede FN-ansatte på en pressekonference
den 10. februar i New York. Græshopperne har hjemsøgt Uganda,
Kenya, Somalia og Ætiopien. “Der er fare for en katastrofe”,
sagde lederen af FN’s koordinering af humanitære anliggender,
Mark Lowcock, på pressekonferencen i New York. Fødegrundlaget
for 13 millioner mennesker er truet, 10 millioner af dem i
områder,  der  er  angrebet  af  græshopperne,  berettede  The
Guardian.

De  røde  områder  på  dette  kort  viser  udbredelsen  af
vandregræshoppernes sværme i landene på Afrikas Horn, Yemen og
andre nationer på den sydlige del af Den arabiske Halvø i
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januar 2020.

Dominique  Burgeon,  direktør  for  nødsituationer  og
modstadsdygtighed under fødevare- og landbrugsorganisationen
FAO  advarede  om,  at  yderligere  20  millioner  mennesker  i
regionen  er  i  fare  for  fødevareusikkerhed.  Hvis  der  ikke
sprøjtes  nok  fra  luften  for  at  stoppe  sværmene,  kan  en
græshoppeplage udvikle sig, “og hvis der først er en plage, så
tager  det  år  at  nedkæmpe  den”.  Burgeon  erklærede,  at  den
øjeblikkelige græshoppeinvasion kun er et “udbrud”; det er
betegnelsen, når en hel region er ramt. Men hvis den forværres
og ikke kan inddæmmes i løbet af et år eller længere, så
udvikler  den  sig  til  en  “græshoppeplage”.  I  det  sidste
århundrede optrådte der seks store vandregræshoppeplager, den
sidste i 1987-89. Det sidste større udbrud var i 2003-2005.

I følge Associated Press har Uganda vanskeligheder med at
bekæmpe det største græshoppeudbrud i årtier i denne del af
Østafrika. I Kenya ødelægger svæme af milliarder af græshopper
høsten, ligeledes i Somalia og Ætiopien. Det fugtige miljø
efter måneders regn gør det muligt for græshopperne at formere
sig  hurtigt.  Kenyas  gesandt  i  FN  ,  Lazarus  Umbai  Omayo,
advarede  også  om,  at  græshopperne  æder  de  planter,  som
hyrdesamfundene i regionen er afhængige af, og derved stiger
muligheden  for  stedlige  konflikter  i  græsningsområderne.
Udbruddet  er  så  alvorligt,  at  det  endda  kan  ødelægge  de
kommende måneders høst. sagde han.

Keith Cressman, lederen af FAO’s græshoppeafdeling, erklærede
i New York, at “bølger og sværme” af græshopper var trængt ind
i Kenya fra Afrikas Horn siden begyndelsen af 2020 og for
nylig havde nået Kilimandjaro og grænsen til Tanzania. FN-
folkene sagde, at man måtte handle øjeblikkeligt, før mere
regn  i  de  kommende  uger  fremkalder  ny  vegetation,  der
tiltrækker  nye  generationer  af  græshopper.  Hvis  de  ikke
stoppes,  kan  deres  antal  vokse  til  det  500-dobbelte,  før
vejret bliver tørrere.



FN har bedt om  76 millioner dollars til øjeblikkelig hjælp.
Indtil videre er der indkommet knap 20 millioner dollars, som
Lowcock  frigav  fra  FN’s  nødhjælpsfond,  og  3,8  millioner
dollars fra FAO, berettede FN-folkene. De forenede Stater har
ydet 800.000 dollars og EU 1 million dollars.

POLITISK ORIENTERING den 20.
februar 2020:
Kina  er  i  gang  med  at  få
nedkæmpet  coronavirus
COVID-19.
Kan  resten  af  verden  følge
Kinas eksempel?
Med formand Tom Gillesberg

Lyd:

Den,  guderne  vil
tilintetgøre…
17. februar (EIRNS) – Fokuser ikke på et enkelt aspekt af de
forskellige kriser, som menneskeheden står overfor, advarede
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Helga Zepp-LaRouche i går. Denne fremgangsmåde vil føre til en
fejlagtig fortolkning af, hvad der foregår i verden, og hvad
der  skal  gøres  ved  det.  Spørgsmålet  er:  Hvorfor  truer
COVID-19-virusepidemien med at blive til en global pandemi,
hvis den ikke begrænses? Hvorfor kan det forpurrede forsøg på
rigsretssag mod præsident Donald Trump blive et endnu mere
ubehageligt  åbenlyst  statskup?  Hvorfor  kan  angrebet  af
græshoppesværme, der fejer over Afrikas Horn, blive til en
fuldstændig græshoppeplage, der ødelægger fødevareforsyningen
for  nationer,  der  tegner  sig  for  næsten  2  milliarder  af
klodens  7,6  milliarder  mennesker?  Hvorfor  er  den  aktuelle
dekonstruktion  af  musik  og  kunst  på  vej  til  at  omdanne
menneskehedens kultur til en satanisk sekt? Og hvorfor sker
alt dette på samme tid?

Svaret er, fortsatte Zepp-LaRouche, at “vi befinder os i en
ekstraordinær tumultarisk forandring af en historisk periode,
hvor  de  fleste  mennesker  absolut  ikke  er  klar  over,  hvor
gigantisk den transformation og det sammenbrud der foregår
faktisk  er”.  Det  såkaldte  ‘Vesten’  er  i  opløsning,  det
transatlantiske  finanssystem  befinder  sig  i  en
sammenbrudskrise, og dets regerende etablissement, centreret i
City  of  London,  er  parat  til  at  påtvinge  diktatur  og
fascistisk nedskæringspolitik for at forsøge at holde sig oven
vande. De har vist deres fuldstændige manglende evne til så
meget som at overveje, hvorfor deres liberale imperialistiske
system kollapser, eller se på muligheden for at det er deres
egen politik, der har ført til den nuværende katastrofe.

Denne  inkompetence  blev  udstillet  til  fulde  på  den  netop
afsluttede sikkerhedskonference i München, hvor talsmænd for
det gamle regime, såsom den amerikanske udenrigsminister Mike
Pompeo og formand for Kongressen, Nancy Pelosi, forsøgte at
forvandle  det  til  et  skydetelt  imod  Kina,  netop  på  et
tidspunkt, hvor dette land gør sit yderste for at begrænse
COVID-19-virussen til fordel for hele verden.

USA og Europa skulle samarbejde med Kina og Rusland, ikke true



og angribe dem, insisterede Zepp-LaRouche. Et topmøde med de
fire magter, der er specificeret af Lyndon LaRouche – USA,
Kina, Rusland og Indien – må arrangeres i de kommende uger for
at håndtere den voksende kaskade af eksistentielle kriser, som
planeten står overfor, og løse dem ved at sætte det døende
Britiske Imperium ud af spillet og organisere et nyt paradigme
til erstatning herfor. Det er en mission, der kun kan opnås
ved  at  tage  fat  på  Lyndon  LaRouches  politik  og  metode;
LaRouche, hvis levende eftermæle af den grund må renses og
mobiliseres.

Når  skæbnen  afhænger  af  en
prognose
Den 12. februar (EIRNS) — Det er passende, at når vi markerer
etårsdagen  for  Lyndon  LaRouches  bortgang  den  12.  februar,
2019, tager fat på hans begreber og metode for at evaluere den
aktuelle strategiske situation og kortlægge vores fremtidige
kurs.  Den  7.  september  2007  offentliggjorde  LaRouche  en
artikel  i  magasinet  Executive  Intelligence  Review  med
overskriften “Når Skæbnen afhænger af en prognose” (When Fate
Hangs on a Forecast), der begyndte som følger:

                ”Det egentlige strategiske formål med, og
funktion  af,  en  kompetent  økonomisk  prognose  er  ikke  at
forsøge at forudsige hvad der vil ske, men at få det til at
ske.

                ”Dagens emne er et omtvistet felt, hvortil jeg
har udviklet visse enestående færdigheder, færdigheder inden
for  den  gren  af  strategisk  indsigt,  der  kaldes
langtidsprognose. Dette indebærer ikke blot passivt at forudse
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hvad der sandsynligvis vil ske; det handler om at udforme en
politik af den type som jeg præsenterer, med den hensigt at
iværksætte bydende nødvendige handlinger, der muligvis kunne
redde  os  fra  en  nuværende,  fremstormende  global  finansiel
katastrofe, en kommende katastrofe, der nu er gået ind i sin
sidste fase.

                ”Det er ikke igennem ren sansning, at vi er i
stand til at regne ud hvilken viljemæssig kraft der, skjult
for vores blik, ligger mellem disse enkelte punkter på vores
sansers  skærmbillede.  Det  er  gennem  vores  indvirkning  på
universet, at vi tvinger dets hemmeligheder til at manifestere
sig, ikke kun som sanseindtryk, men som en højere, autoritativ
manifestation i sindet, som må teste den usete tilstedeværelse
og de formodede intentioner af hvad end viljemæssige kraft,
der ligger bag den handling, som ellers muligvis blot ville
forblive et sanseindtryk.”

                ”Disse usynlige kræfter må således tvinges til
at afsløre sig selv. De må tvinges til at afsløre ikke alene
den effektive tilstedeværelse, der er skjult bag de fodspor,
vi kalder sanseindtryk. Vi må teste de formodede forsætlige
intentioner  fra  disse  kræfter,  afprøve  disse  intentioner…
hvilket ægte videnskab anerkender som universelle principper,
da  sådanne  principper  blev  kendt  som  ‘dynamis’  af
Pythagoræerne eller som ‘moderne dynamik’ af Nicholas Cusanus,
Johannes Kepler, Gottfried Leibniz og Bernhard Riemann. Ud fra
den viden, som kun kan tilegnes på denne måde, får vi de
midler, hvormed manden og kvinden, formet i skaberens billede,
er i stand til at handle mere eller mindre effektivt på en
måde, der opfylder vores skæbne som dødelige; på den måde, der
af Ham på enestående vis er tildelt os.

                ”På denne baggrund er det en kendsgerning, at
jeg siden den tid, i 1953, hvor jeg lagde mig fast på Bernhard
Riemanns metode indenfor fysisk geometri, ikke nogensinde har
fejlet med en økonomisk prognose, som jeg har fremlagt; og kun
undtagelsesvis har denne prognose antaget formen af, hvad der



for nogle fejlagtigt kunne se ud som det der normalt betragtes
som en simpel forudsigelse.”

                I dag, mere end 13 år senere, er den
dominerende  realitet  der  former  planeten,  i  høj  grad  som
LaRouche  forudsagde:  det  bankerotte  sammenbrud  af  det
transatlantiske finanssystem, og den 50-år lange nedstigning
til helvede af de fysiske økonomier i dets værtslande med
deres ofre. Græshoppesværmene, der især plager store dele af
Afrika  og  Sydvest-  og  Sydasien;  fremkomsten  af  den  nye
coronavirus (2019-nCoV), der – hvis det ikke havde været for
de heroiske foranstaltninger, som den kinesiske regering har
taget – måske allerede havde fejet over alle kontinenter og de
fleste nationer med utallige ofre til følge – disse er alle
dødbringende problemer, der kan begrænses og overvindes med de
forholdsregler,  som  blev  foreslået  af  LaRouche  for  årtier
siden.  Videnskabelige  lynprogrammer  til  udvikling  af
fusionsenergi og kolonisering af rummet samt optisk biofysik
er og bliver de mest presserende behov i dag for at hæve den
overordnede  teknologiske  platform  for  noosfæren,  den
menneskelige fysiske økonomi, til at klare sådanne kriser.

                Helga Zepp-LaRouche tog spørgsmålet om de
forskellige indikationer på den kollapsende fysiske økonomi op
i sine bemærkninger den 11. februar, hvor hun opfordrede til
”internationalt samarbejde med Kina” for at besejre virusset.
Ideen om at dette er et ‘kinesisk virus’ er udtryk for den
mest afskyelige racisme. Jeg er forbløffet over, at nogen ikke
kan indse, at sygdomme ikke har nogen nationalitet. Vesten
burde snarere hjælpe til og sende medicinske teams, tilbyde
samarbejde og ellers gå sammen for at besejre sådanne nye
problemer som græshoppesværmene i Afrika. Lige nu ville det
være muligt at stoppe det, men hvis man ikke handler i tide,
vil det udvikle sig til et enormt problem, som det vil være
meget  vanskeligere  at  slippe  af  med  efter  et  år.  Mange
mennesker vil dø som et resultat af fødevaremangel, fordi
disse græshopper har en tendens til bare at æde enhver afgrøde



og efterlade ødelæggelser.”

                Zepp-LaRouche fortsatte: ”Der er et sammenbrud
i Vesten… Hvad vi har brug for er en ny model for samarbejde,
et nyt paradigme, hvor man stopper denne form for geopolitisk
konfrontation, der kun kan føre til en katastrofe. Og til det
har vi brug for ‘De fire Love’ fra Lyndon LaRouche. Vi er
absolut nødt til at tænke på den menneskelige art ud fra et
fremtidigt standpunkt.”

                Hun afsluttede med at opfordre folk til at
drage fordel af, at dette er året for Beethoven, og at mange
mennesker, som en følge heraf, lytter til Beethovens musik.
Den dybe kulturelle krise vi står midt i er en del af det
samlede forfald i hele den transatlantiske sektor, sagde Zepp-
LaRouche, og det at lytte til klassisk musik, især Beethoven,
“er den bedste måde at få folk til at opløfte deres sind. Vi
har brug for en kulturel renæssance i Vesten.”

Trumps  ‘Tale  om  Nationens
Tilstand‘  og  Senatets
frikendelse  skaber  et
optimistisk øjeblik,
en  åbning  for  LaRouches
politik.
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Schiller  Instituttets
ugentlige  webcast  med  Helga
Zepp-LaRouche den 5. februar
2020
Den  5.  februar  (EIRNS)  –  Den  “overvældende  optimisme”  i
præsident Donald Trumps ‘Tale om Nationens Tilstand’ tirsdag
aften,  kombineret  med  hans  frikendelse  i  Senatet  ved  en
afstemning onsdag skaber et øjebliks optimisme, hvor der er
mulighed for at strategiske og økonomiske kriser, der truer
menneskeheden, nu kan løses, sagde Helga Zepp-LaRouche i sit
ugentlige internationale webcast. Med Trump frigjort fra den
seneste trussel om at blive fjernet fra embedet, opfordrede
Helga Zepp-LaRouche seerne af hendes ugentlige webcast til at
støtte ham i et fuldstændigt brud med de britiske økonomiske
og  geopolitiske  doktriner,  der  har  skabt  kriserne.  Hun
understregede, at tiden nu er inde til at ”folk virkelig burde
gå videre med LaRouches Fire-punkts program, herunder Glass-
Steagall,  en  nationalbank,  et  hasteprogram  for  fusion  og
internationalt rumsamarbejde, herunder mobilisering for at få
fuld  finansiering  af  Artemis  (NASA’s  måneprogram,  red.)
presset  igennem  i  Kongressen.”  Zepp-LaRouche  understregede
også behovet for et hastetopmøde mellem Trump, Putin, Xi og
Modi, og en rensning af hendes mands navn, Lyndon LaRouche,
der døde for næsten et år siden.

Frifindelsen af LaRouche, sagde hun, vil gøre det muligt for
folk at studere hans ideer inden for økonomi, historie og
videnskab,  at  hæve  sig  op  til  det  niveau  af  strategisk
tænkning,  der  er  nødvendigt  for  at  drage  fordel  af  dette
øjeblik. Et af de virkelige problemer vi står over for, som
kan overvindes ved at være bekendt med LaRouches metode, er,
at  forbindelsen  mellem  ‘energi-gennemstrømningstæthed’  og
‘potentiel relativ befolkningstæthed’, et af nøglebegreberne
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for succes i den fysiske økonomi, ikke forstås. I stedet tages
væksten i aktiemarkedet og andre finansielle aktiver, både
internationalt  og  i  USA,  med  urette  til  indtægt  for  at
repræsentere reel økonomisk værdi.

Virkeligheden er, at vi står over for en nedsmeltning af det
britisk styrede transatlantiske finanssystem, kombineret med
et fysisk økonomisk sammenbrud, hvilket gør det næsten umuligt
for  det  meste  af  verden  at  håndtere  kriser  som  f.eks.
græshoppesværmene, der nu hærger i Afrika og store dele af
Sydvestasien samt spredningen af den nye coronavirus (2019-
nCoV). Sådanne kriser, såsom den fortsatte fare for regional
og  endda  termonuklear  krig,  kræver  presserende  et  topmøde
mellem statsoverhovederne for USA, Kina, Rusland og Indien,
sådan som både Helga og Lyndon LaRouche gentagne gange har
opfordret til.

Optimismen,  der  fejer  hen  over  USA,  og  præsident  Trumps
demonstrerede vilje til at kæmpe, har gjort sådanne politiske
valg til en meget reel mulighed.

I modsætning til denne optimisme talte Zepp-LaRouche om Nancy
Pelosis  “Rumleskaft-øjeblik”  (tysk  eventyr  af  brdr.  Grimm,
1812, red.) under præsidentens tale om nationens tilstand,
hvor hun på teatralsk vis rev sin skriftlige kopi af præsident
Trumps tale i stykker; fiaskoen ved Demokraternes primærvalg i
Iowa; “spærreilden af racisme” imod Kina i forbindelse med den
nye coronavirus, samt Bloomberg-kampagnens ‘grønne fascisme’,
som eksempler på trusler der må overvindes.

Året 2020 er året, hvor det gamle system sandsynligvis vil
kollapse – lad os sørge for at det bliver erstattet af et nyt
paradigme, der handler i interesse for menneskehedens fælles
mål, afsluttede Zepp-LaRouche.

 

 



 

Vi kan forme en ny æra for
menneskeheden! Af Helga Zepp-
LaRouche
Tidspunktet for strategisk omvæltning: Vil Europa være i stand
til at hjælpe med udformningen af det nye paradigme?

Vi kan forme en ny æra for menneskeheden!

Af Helga Zepp-LaRouche

Helga Zepp-LaRouche er grundlægger og formand for Schiller
Instituttet. Vi præsenterer her hendes redigerede hovedtale
fra Schiller Instituttets konference, “Menneskehedens fremtid
som en kreativ art i Universet” (The Future of Humanity as a
Creative Species in the Universe), i Bad Soden, Tyskland, den
16. november, 2019. Der er tilføjet underoverskrifter.

Link  til  grafik  og  fotos
her:https://larouchepub.com/hzl/2019/4646-we_can_shape_a_new_e
ra-hzl.html

 

Kup og kupforsøg

Jeg kan ikke indlede mine bemærkninger uden at tage fat på de
uhørte begivenheder, der finder sted i USA lige nu. Hvad der
sker i dette land med den såkaldte rigsretshøring er faktisk
et  kupforsøg  mod  den  valgte  præsident,  og  forsøg  på
regimeskifte  udført  af  de  samme  kræfter,  der  står  bag
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indsatsen  for  regimeskifte  i  Hongkong  og  i  Bolivia.

Det er meget klart, de ønsker at få Trump ud af embedet med
alle mulige midler. Hensigten fremstår meget klar, hvis man
ser på vidneudsagnene fra sådanne mennesker som diplomaten
William B. Taylor, Jr., George Kent, Fiona Hills og andre, der
under ed fremsatte utrolige påstande, som absolut ikke har
noget med virkeligheden at gøre. Taylor, for eksempel, løj og
sagde, at præsident Trump i samarbejde med Ukraines præsident
Zelensky forsinkede leverancen af tungt militært udstyr til
Ukraine; og på den måde var skyld i, at mange ukrainske liv
gik tabt ved ikke at afskrække den russiske aggression.

Dette er den helt omvendte situation. Hvis man tænker i baner
af hvad der skete med kuppet i Maidan i 2014 – som jeg tror,
Natalia Vitrenko vil tale om, eller kan besvare eventuelle
spørgsmål der måtte være – er det desto mere uforskammet, hvad
George Kent sagde. Han sagde, at de kræfter i Ukraine der er
imod Rusland kan sammenlignes med ‘the Minutemen’ fra den
amerikanske  revolution,  og  er  at  sammenligne  med
revolutionshelte  som  Marquis  de  Lafayette  og  Baron  von
Steuben.  Dette  er  så  absolut  skandaløst;  det  står  100%  i
modsætning til Lafayettes og von Steubens stolte tradition.

Hvis man i den grad vender sandheden på hovedet, og forvandler
den til det stik modsatte, kan det kun betegnes som satanisk.
De mennesker der begik kuppet i Ukraine, og som er Ruslands
fjender, er mennesker i tradition af nazisten Stepan Bandera.
Vi  husker  alle  de  berygtede  ord  fra  Victoria  Nuland,  der
sagde, at udenrigsministeriet brugte 5 milliarder dollars til
at finansiere denne opposition i Ukraine.

Mindre vigtigt, men stadig betegnende for den nye ånd i de
neokonservative og neoliberale kredse i USA, er rapporten i
2019 til Kongressen fra Undersøgelsesudvalget for Amerikansk-
Kinesisk Økonomi og Sikkerhed’, der netop er udgivet, som
benægter at Kina [er en] nationalstat ved at henvise til Xi
Jinping som ’generalsekretær for det kinesiske kommunistparti’



og ikke længere som præsident for Folkerepublikken Kina. Dette
er værre end McCarthyisme, og den eneste gode ting er, at
udfaldet af dette kup ikke er givet, idet kupmagerne er under
kriminel efterforskning af justitsminister William Barr; og de
kan alle ende med at blive retsforfulgt og i sidste instans
blive fængslet.

Se, det der foregår i USA er som sagt en politik for statskup
og regimeskifte, som vi har set det i mange lande over hele
verden – hvad der for indeværende sker i Hongkong og Bolivia.
Hvis man sammenligner det med, hvad massemedierne i Europa
siger, kunne det ikke være mere utroligt… det er virkelig en
slags – jeg vil næsten sige “Goebbels-lignende” propaganda.
Det er meget tydeligt, at tiden er inde for det endelige
opgør.  Hvad  der  ligger  bag  alt  dette  er,  at  det  gamle,
oligarkiske paradigme sætter [alt] ind imod fremkomsten af et
helt nyt paradigme i menneskehedens historie.

 

Denne konference er tilegnet Lyndon LaRouche

Denne konference er viet til mindet om min afdøde mand, den
store  statsmand,  økonom,  visionære  og  menneske,  Lyndon
LaRouche. Dog ikke som noget, der hører fortiden til, men som
en højtidelig forpligtelse til at holde hans ideer i live og
få  dem  til  at  sprede  sig,  fordi  de  repræsenterer  de
uomgængelige løsninger på de eksistentielle problemer, som den
menneskelige civilisation står overfor i dag. De løsninger,
som han har fremsat, er absolut realiserbare, men de kræver en
helt anden tankegang end de fleste europæiske regeringer og
befolkninger har i dag. For at transformere denne tankegang,
der kun kan føre til katastrofe, til et alternativt tankesæt
hvor  løsningerne  kan  realiseres,  er  forståelsen  af  Lyndon
LaRouches videnskabelige metode absolut uundværlig.

Det er denne metode der er grunden til, at han var den mest
succesrige prognosemager. Ud af de mange tilfælde hvor han fik



ret, og alle hans kritikere tog fejl, lad mig vælge et af de
mest vidtskuende eksempler. I august 1971, da præsident Nixon
ødelagde  Bretton  Woods-systemet  ved  at  erstatte  det  faste
valutasystem  med  flydende  valutakurser,  sagde  LaRouche
profetisk: ”Hvis denne tendens i pengepolitikken fortsættes,
vil  det  [enten]  føre  til  faren  for  en  ny  [økonomisk]
depression  og  fascisme,  eller  en  ny  retfærdig  økonomisk
verdensorden.”  Det  er  nøjagtigt  det  tidspunkt,  hvor  vi
befinder os i dag.

 

Kontrolleret opløsning af nationalstaterne

Ved  enhver  given  lejlighed  advarede  LaRouche  om
konsekvenserne, og selvom den transatlantiske sektor afviste
hans løsninger, foreslog han hver gang et middel til at forme
historiens  forløb.  Denne  tendens  fortsatte  med  1970’ernes
politik fra ‘Council of Foreign Relations’ med den såkaldt
“kontrollerede  disintegration”  af  verdensøkonomien,  hvilket
resulterede i en fuldstændig ødelæggelse af den industrielle
produktion og relaterede forsyningskæder i USA, og den form
for ‘chilensk’ model’, som vi i dag ser eksplodere i mange
lande over hele verden.

Outsourcing af indenlandsk produktion til billige udenlandske
arbejdsmarkeder;  højrentepolitikken  fra  Paul  Volcker,  den
daværende  formand  for  den  amerikanske  centralbank,  Federal
Reserve;  overgangen  fra  en  fysisk  økonomi  til  et  samfund
baseret  på  aktieværdier;  Thatcherisme  og  Reaganomics;
ophævelse  af  Glass/Steagall-loven;  deregulering  af  de
finansielle  markeder;  politikken  med  kvantitative  lempelser
efter sammenbruddet i 2007-2008; og nu, de negative renter;
samt til sidst helikopterpenge og hvad direktøren for Bank of
England,  Mark  Carney,  foreslår:  et  paradigmeskifte  med
eliminering af suveræne regeringers magt og overgang til et
globalt  diktatur  af  centralbankfolk,  som  agter  at  indføre
lovgivning om at kanalisere al finansiering over til grønne



investeringer  kombineret  med  bankredningspakker  og  brutal
nedskæringspolitik,  der  vil  føre  til  en  massiv
befolkningsreduktion.

Vi  har  set  denne  sidste  fase  siden  midten  af  september.
Venligst giv mig billedet med den ”tredobbelte kurve”, Figur
1. Dette er en pædagogisk graf, som Lyn udviklede i 1995, og
som viser Jer det punkt, hvor de finansielle aggregater er
fuldstændig ude af kontrol.

I  henhold  til  de  seneste  tal  fra  ‘Bank  for  International
Settlements’ steg den nominelle værdi af ‘over-the-counter-
derivater’ med 20% fra 2018 til juni i år, til 640 billioner
$. Den er generelt mindst det dobbelte af det officielle tal,
og skal sammenlignes med en stigning i den globale handel på
3% og BNP på 2.9%.

Ifølge data fra den amerikanske centralbank, der er citeret i
bloggen Econimica, er Federal Reserves aktiver steget med 300
milliarder  dollars,  til  4,04  billioner  dollars  siden  17.
september. Men da megabankernes overskydende reserver, der er
deponeret i Federal Reserve, er lavere end i august, betyder
det, at de nyligt trykte penge er gået direkte til al slags
spekulation:  til  aktier,  obligationer,  gældssekurisering,
rentederivater og så videre. Derfor er den tidligere Fed-
formand Ben Bernankes påstand om, at kvantitative lempelser
alene  ville  opbygge  overskydende  bankreserver,  og  aldrig
forårsage  hyperinflation,  helt  klart  en  løgn.  Globale
finansielle aggregater er nu over 1,8 billarder $, og er på
vej mod forventede 2 billarder $ ved udgangen af året.

Figur 2, Man kan faktisk se, at vi befinder os på et punkt der
toppede i 2008, og så fik man sammenbruddet, og nu er vi
faktisk  på  samme  niveau,  men  fortsætter  derudaf.  Så  alle
instrumenterne  i  den  ”værktøjskasse”,  som  den  tyske
forbundskansler Angela Merkel talte om i 2008, er brugt op.
Hvorfor  ændrede  Frau  Merkel  sin  holdning  til  ideen  om  en
europæisk bankunion og en EU-indskudsgarantifond under hendes



nylige  rejse  til  Rom?  Jeg  tror,  at  Fed,  Draghi,  Lagarde,
Carney, Scholz, Merkel, alle er de klar over, at systemet er
ufatteligt bankerot. Men de er betonhoveder, huleboer, som
formand og administrerende direktør for JPMorgan Chase, Jamie
Dimon,  netop  demonstrerede  i  en  efterligning  af  Erich
Honecker, der den 14. august 1989 talte om, at socialismen
ville  eksistere  tusinde  år  endnu,  da  han  erklærede:  “Den
amerikanske økonomi er den mest velstående økonomi verden har
set, og den vil være meget velstående i de næste 100 år”.

Vi skal huske på, at det tog kun to måneder, før Honecker blev
væltet  efter  hans  berømte  udtalelse,  tre  måneder  før
Berlinmuren  faldt,  om  at  socialismen  ville  eksistere  i
yderligere 1.000 år.

Dette  system  er  absolut  ikke  holdbart.  Vi  befinder  os  på
randen  af  en  generel  sammenbrudskrise  i  verdens  monetære
system, nøjagtigt som Lyndon LaRouche advarede om. Vi er på
det punkt, som han forudsagde i 1971: depression og fascisme,
eller en ny retfærdig økonomisk verdensorden.

 

Massedemonstrationer mod nedskæringer. Men hvem vil føre an?

Man  ser  lige  nu  oprør  overalt  i  verden  i  form  af
massedemonstrationer mod denne politik i Chile, Haiti, Irak,
Pakistan, Libanon og blandt de tyske landmænd. Dernæst havde
vi,  på  den  ene  side,  valgsejren  til  præsident  Alberto
Fernandez og vicepræsident Cristina Fernandez de Kirchner i
Argentina mod denne nyliberale politik, og på den anden siden
en gentagelse af det af udenrigsministeriet støttede Maidan-
kup,  men  denne  gang  rettet  mod  præsident  Evo  Morales  i
Bolivia – fordi Morales turde følge det kinesiske eksempel med
at  løfte  befolkningen  ud  af  fattigdom  ved  hjælp  af
videnskabelige fremskridt og endda forsøgte at springe frem
til de mest avancerede teknologier.

De sociale virkninger af denne neoliberale økonomiske politik



ødelægger landenes sociale strukturer over hele kloden. Fordi
adskillige lande i G20 faktisk forsvarer det britiske imperium
– City of London, Wall Street og centralbankerne – er jeg er
bange for, at løsningen ikke kommer fra G20, der som den
repræsentative organisation normalt forventedes at påtage sig
omorganiseringen af systemet, da den systemiske krise udbrød i
2008.

Men det gjorde de ikke; de har gjort det værre siden da med
deres  politik.  Dette  er  grunden  til,  at  Lyndon  LaRouche
allerede i 1997 insisterede på, at kun kombinationen af USA,
Rusland,  Kina  og  Indien  som  de  centrale  repræsentative
nationer  vil  være  stærke  nok  til  at  indføre  et  nyt
kreditsystem, et Nyt Bretton Woods system. Det strategiske
samarbejde mellem Rusland og Kina er faktisk blevet styrket
til et uhørt niveau, som et resultat af den mislykkede indsats
for  at  påtvinge  en  unipolær  verdensorden  –  som  den  nye
inkarnation  af  det  britiske  imperium  efter  opløsningen  af
Sovjetunionen – og det vil vi høre mere om fra professor
Ostrovskii.

Indien er rykket nærmere, og der er flere organisationer, der
har udviklet sig – i virkeligheden som en modreaktion til
dette  imperium,  nemlig  BRICS,  Shanghai  Cooperation
Organization,  Bælte-  og  Vejinitiativet  og  andre.  Så
potentialet for et sådant samarbejde findes, men jeg er ikke
sikker på, om man har en beredskabsplan til at lægge den
rigtige løsning – et nyt Bretton Woods-system – på bordet,
inden  systemet  sprænger.  Man  træffer  alle  slags
foranstaltninger – bevæger sig væk fra dollaren; organiserer
handel i bilaterale valutaer; opkøber guld; opretter cyber-
valutaer.  Men  det  er  ikke  tilstrækkeligt  i  forhold  til
problemet,  fordi  –  og  dette  er  ikke  et  punkt  der  kan
diskuteres – hvis USA ikke er en del af løsningen, vil det
kollapse. Og jeg tror ikke, at et sådant sammenbrud ville
ligne Sovjetunionens opløsning. Det er mere sandsynligt, at
der  ud  af  et  uorganiseret  sammenbrud  af  det  globale



finanssystem  ville  opstå  krig.

 

LaRouches fire love og præsident Trump

Hvad der i stedet kræves er iværksættelsen af Lyndon LaRouches
fire love. Et globalt Glass/Steagall-system – bankadskillelse,
hvor så godt som alle de udestående derivater og ubetalte
gældsposter  afskrives.  De  kommercielle  banker  ville  blive
underlagt  regeringsbeskyttelse,  og  derefter  oprettes  der  i
hver  nation  en  nationalbank  i  traditionen  efter  Alexander
Hamilton  og  Kreditanstalt  für  Wiederaufbau  i  Tyskland  i
efterkrigstidens genopbygningsperiode. For det tredje, et nyt
internationalt kreditsystem; et nyt Bretton Woods. Og for det
fjerde,  internationalt  samarbejde  om  et  lynprogram  for
udvikling  af  termonuklear  fusionskraft,  rumforskning  og  -
rejser, der fører til kolonisering af kosmos.

Jeg ved, at ledende skikkelser i Rusland og Kina er meget
skeptiske  over  muligheden  for  at  få  USA  med  i  den  slags
samarbejde  jeg  taler  om.  Jeg  er  bekendt  med  de  nuværende
forhindringer, men potentialet er der absolut.

Dette  er  hele  årsagen  til,  at  den  britiske
efterretningstjeneste,  især  GCHQ  (Government  Communications
Headquarters), allerede i efteråret 2015 blev ”alarmeret” om
Trump-kampagnens  pro-russiske  holdning  og  kontakter.  De
sammensvor  sig  med  Obamas  amerikanske  efterretningsapparat,
fordi  de  med  Trump  opdagede  potentialet  for  [amerikansk]
deltagelse i et nyt system med suveræne nationalstater. I
henhold  til  retningslinjerne  fra  H.G.  Wells  ‘åbne
sammensværgelse’, der er dybt indgroet i tankegangen hos det
britiske  imperium,  som  har  overtaget  det  amerikanske
nyliberale etablissement – lugtede man den trussel, som Trump
kunne  udgøre  for  deres  system.  I  disse  kredse  –  det
angloamerikanske militærindustrielle kompleks – som Trump for
nylig  angreb  med  navns  nævnelse,  har  man  givetvis  haft



mareridt  efter  at  have  hørt  Trumps  tale  på  FN’s
generalforsamling i år. Trump sagde:Ved at kigge rundt på
denne store og flotte planet, er sandheden tydelig at se. Hvis
du vil have frihed, så vær stolt af dit land. Vil du have
demokrati, hold fast ved din suverænitet. Og hvis du vil have
fred, hold af din nation. Kloge ledere prioriterer altid deres
eget folk og deres eget land først. Fremtiden tilhører ikke
globalisterne. Fremtiden tilhører patrioterne.

Denne anskuelse hænger faktisk perfekt sammen med ånden fra
den Nye Silkevej, som er baseret på ideen om fuld respekt for
hver nations suverænitet og accept af andres sociale systemer.
Trumps erklærede syn er i harmoni med, ikke i modsætning til,
Præsident Xi Jinpings vision: Et fællesskab for menneskehedens
fremtid.

 

Imperialisterne reagerer med rædsel, søger krig

Denne  form  for  tankegang  er  imidlertid  en  rædselsvækkende
vision for kræfterne bag det britiske imperium, fordi den
overvinder geopolitik, og den lægger grunden til en stræben
efter det almene vel for menneskeheden.

Jeg mindes reaktionen fra Tysklands forsvarsminister, Ursula
von der Leyen, dagen efter Trumps valgsejr i 2016. Hun sagde,
at hun var dybt chokeret over at denne mand havde vundet. Den
1. december bliver hun formand for EU-Kommissionen. I en nylig
tale i Konrad Adenauer Stiftelsen i Berlin fremstillede hun
sin britisk inspirerede imperialistiske holdning ved at vende
tilbage  til  en  konfronterende  koldkrigsretorik  for
afskrækkelse: ”Europa må lære magtens sprog. Det må opbygge
sine  militære  muskler”  Mod  hvem?  Imod  det  hun  kalder
”autokratiske  regimer”,  hvis  ”uhæmmede  indkøbsture  må
stoppes”,  i  en  åbenbar  reference  til  Kina.  Von  der  Leyen
lovede også at gennemføre en Ny grøn Aftale i løbet af de
første  100  dage  i  embedet,  ved  at  presse  på  for  at



brandbeskatte co2-udslip, så folk vil ændre deres adfærd. Med
andre ord, på et tidspunkt hvor Merkel er i færd med at
overdrage de sidste rester af suverænitet over Tysklands egen
økonomi til EU, til skade for den tyske befolkning, agter von
der  Leyen  at  påtvinge  en  grøn  økonomisk  politik,  der  vil
ødelægge enhver industriel økonomi i Europa, af årsager belyst
af Lyndon LaRouche, og som vi kan tage op i diskussionen.

I lyset af den forestående finansielle/økonomiske katastrofe,
er det ligeså vanvittigt som ugennemførligt, når den tyske
forsvarsminister, Annegret Kramp-Karrenbauer, meddeler, at hun
ønsker at sende ”Bundeswehr”, Tysklands militærstyrker, til
Stillehavsområdet som en modvægt til Kina, som hun for nyligt
erklærede på Bundeswehrs akademi i München, hvilket passer
perfekt med det koldkrigeriske syn, der blev udtrykt i det
amerikanske  forsvarsministeriums  rapport,  Indo  Pacific
Strategy, den 1. juni, 2019. Bundeswehr er ved at kollapse, så
hvis den tyske økonomi bryder sammen, vil Bundeswehr have
problemer med at udføre denne politik. Det er simpelthen rent
vanvid.

Så, hvorfor sker alt dette? Er denne politik, der blot vil
føre  til  krig  med  Rusland  og  Kina,  er  det  i  Tysklands
interesse? Det er ikke andet end det britiske imperiums gamle
geopolitiske dagsorden for ”the Great Game” mod Rusland, under
lord Palmerston og hans efterfølger, Halford Mackinder, den
officielle ophavsmand til ”geopolitik”, den imperiale ide om
at den som kontrollerer Eurasiens centrale dele styrer verden
på  bekostning  af  Atlanterhavets  randstater.  Hvilket  blandt
andet  var  det  britiske  imperiums  reaktion  på  den
transsibiriske jernbane i slutningen af det 19. århundrede.

Dette bras, ligesom Samuel Huntingtons onde bog, The Soldier
and the State, hører til det påkrævede pensum for uddannelse
af  USA’s  kampstyrker,  samt  underholdningslitteratur  for
imperiefraktionen på begge sider af Atlanterhavet. Dette er
det forældede tankesæt for et system i opløsning. Det er den
tilbagestående geopolitiske tankegang om, at relationer mellem



nationer er et nulsums spil. Når fortalere for dette system
insisterer  på  en  ”regelret  lov  og  orden”  i  stedet  for
international lov under FN’s charter, mener de i virkeligheden
Thrasymachos’ retfærdighed i Platons ”Republikken”: At de love
der gavner den stærke må gælde, og at denne magts dominerende
rolle derfor må fastholdes.

 

Den Nye Silkevej ændrer historien

Efter  at  præsident  Xi  Jinping  satte  den  Nye  Silkevej  på
dagsordenen i Kasakhstan i 2013, et program der hænger nøje
sammen med de udviklingsprogrammer som Lyndon LaRouche have
arbejdet på siden begyndelsen af 1970’erne, er der blevet
etableret  en  helt  anderledes  model  for  internationale
relationer. Bælte- og Vejinitiativet (BVI) har udviklet sig
til  historiens  største  infrastrukturprogram.  Omkring  157
nationer og 30 store internationale institutioner deltager i
dette projekt, som har til hensigt at kopiere det program for
at bekæmpe fattigdom, der med stor succes blev indført i Kina
og andre udviklingslande.

Til trods for den voksende anti-Kina-kampagne fra de samme
politikere, efterretningstjenester og tænketanke, der støtter
kuppet imod præsident Trump, og som lægger en dæmper på EU, så
havde  Kinas  Statsbaner,  ifølge  den  kinesiske  nyhedsportal
Sina.com,  6.300  togrejser  fra  Kina  til  Europa  i  2018,  en
stigning  på  72  %  sammenlignet  med  året  før.  Ud  af  disse
returnerede 2.690 tog til Kina, en stigning på 111 %. Siden
2011 har Kina sendt mere end 11.000 godstog til Europa som del
af BVI. I alt er 65 godsruter blevet åbnet mellem kinesiske
byer, samt udvalgte ruter i 44 byer i 15 europæiske lande,
sammenlignet med næsten ingen for 10 år siden (Figur 3)

Den travleste rute er Chungking-Duisburg, med 39 ankomne tog
hver uge i Duisburg. Blandt byer i Europa, der betjenes af
godstog fra Kina, er Hamburg, Nürnberg, Lyon, Madrid, Wien,



Prag, Trieste, Budapest, Tilburg, men især Duisburg, der har
fungeret som et center for godstrafik i Europa med adskillige
destinationer derfra.

Foruden  godstog,  der  kommer  direkte  til  Europa  fra  Kina,
bliver  gods  også  fragtet  ind  på  Europas  landmasser  via
jernbaneruter  fra  de  europæiske  havne,  hvoraf  Piræus,
Rotterdam og Hamburg i dag er de vigtigste med hensyn til
søgående containere, der ankommer fra Kina (Figur 4).

Så, i stedet for at modsætte sig BVI, burde de europæiske
nationer og USA benytte sig af Xi Jinpings tilbud om win-win-
samarbejde, ikke kun på et bilateralt grundlag, men især om
fælles operationer for store projekter, såsom den økonomiske
genopbygning af det sydvestlige Asien, industrialiseringen af
Afrika  og  Latinamerika,  og  ikke  mindst  moderniseringen  af
infrastruktur i USA og Europa.

 

Det monetaristiske finanssystem er ved at sprænges

For at tage fat på den umiddelbare fare for et sammenbrud af
finanssystemet, må der gøres præcis hvad LaRouche i årtier har
forlangt:  Et  nyt  system  må  indføres  af  de  amerikanske  og
europæiske nationer, som tilbageviser alle de ændringer af den
globale monetaristiske finans- og handelspolitik efter 1971,
som jeg indledningsvis nævnte. Og de må omgående indføre et
nyt kreditsystem, et nyt Bretton Woods-fastkurssystem.

Ligesom  det  gamle  Bretton  Woods-system,  som  Churchill  og
Truman havde fordrejet væk fra Franklin Roosevelts intention
om at afslutte kolonialisme, må det eftertrykkeligt omfatte
langfristet kredit til lav rente for industrialiseringen af
udviklingssektoren. Den kendsgerning at Kina, Rusland, Indien
og mange andre lande allerede samarbejder med BVI, skaber
grundlag for, at en sådan forandring absolut er gennemførlig.
Hvis præsident Trump, der har afvist den britiske doktrin for
geopolitik, kan bekæmpe det igangværende kupforsøg mod ham, og



hvis  justitsminister  William  Barr  fortsætter  sin
efterforskning af kupmagerne, så vil det faktum, at der er en
amerikansk  præsident,  som  tilslutter  sig  princippet  om
suverænitet og patriotisme, bane vejen for at Europa slutter
sig til perspektivet for en eurasisk økonomisk integration fra
Vladivostok  til  Lissabon,  som  nyligt  omtalt  af  præsident
Putin.

 

LaRouches opdagelse

For  at  dette  kan  ske  kræves  den  form  for  ændring  af
tankegangen i en betragtelig stor del af befolkningen i USA og
Europa, som går til kernen i Lyndon LaRouches livsværk. Det
kræver  en  afvisning  af  de  underliggende  aksiomer  for  den
oligarkiske models tankemåde, og at erstatte dem med ideen om
at mennesket adskiller sig fra alle andre arter i kraft af en
åndelig egenskab, der nemmest kan betegnes kognition. Det er
denne egenskab ingen dyr har, som gør mennesket i stand til
igen og igen at gøre kvalitative opdagelser af hidtil ukendte
fysiske principper, der øger menneskets magt over universet
per person og per kvadratkilometer.

Den store russiske videnskabsmand Pobisk Kuznetsov anerkendte
betydningen af LaRouches opdagelse af begrebet om potentiel
relativ befolkningstæthed og den beslægtede ide om en stigning
i  energi-flux-tætheden  i  den  produktive  proces,  som  en
målestok for samfundets varige bæredygtighed. Han forudså, at
eftersom  mange  opdagelser  har  fået  navn  efter  deres
opdagere/opfindere, som Watt og Ampére, ville LaRouches begreb
blive betegnet som ”La” i fremtidens videnskab. At mestre
denne  videnskabelige  metode  er  nøglen  til  at  forstå  hans
succes med økonomiske prognoser.

Med  en  klarhed,  uforlignelig  med  enhver  anden  vestlig
videnskabsperson, identificerede Lyndon LaRouche den afgørende
begrebsmæssige strid mellem den åndsforladte dårskab i de rene



matematiske  og  lineære  fysiske  doktriner  i  den  euklidiske
tradition  af  Galilei,  Ptolemæus,  Kopernicus,  Tycho  Brahe,
Newton, Euler og Cauchy, op til det 20 århundredes Russell,
Wiener  og  von  Neumann,  i  modsætning  til  den  platoniske
tradition  af  den  anti-euklidiske  videnskab  fra  Cusanus,
Kepler, Fermat, Huygens, Leibniz m.fl.

LaRouche  pegede  på  betydningen  af  det  misforståede  og
angiveligt selvindlysende princip om den korteste afstand for
brydning af lys, sammenlignet med det fysisk eksperimentelle
princip om korteste tid, og Leibniz’ udvidelse af dette til
sit eksperimentelle almengyldige mindste aktionsprincip, som
beviset på at enhver, virkelig ny, opdagelse af hidtil ukendte
fysiske principper kun kan komme fra den anden tradition.

Grunden til at LaRouches værker er så afgørende for videnskab
i dag er, at de anviser en metode til at fastlægge en vej til
det næste, absolut nødvendige, højere niveau af opdagelse, ved
at sætte en videnskabsmand ind i en riemannsk tankemåde, der
giver en ikke-deduktiv løsning på paradokser i almindeligt
anerkendte antagelser.

Lyndon LaRouche er helt enestående, ved at han har påvist
overgangen  mellem  relativistisk  fysik  og  det  menneskelige
sinds kreativitet, som sådan, og forbindelsen af dette domæne
til  klassiske  former  for  kunst  og  statskundskab.  LaRouche
beviste til fulde, at det kun er gennem klassiske former for
poesi, drama og musik, at disse åndsevner, der er i stand til
at  skabe  gyldige  hypoteser  om  nye  indsigter  i  universets
lovmæssighed, udvikles. Thi, det er i musik, poesi og drama,
at de samme kampe mod reduktionistiske og deduktive begreber
må udkæmpes, og det er derfor, at egenskaben ved metafor,
ironi  og  Wilhelm  Furtwänglers  ide  om  at  ”spille  mellem
noderne”  er  så  afgørende  for  at  opløfte  sindet  til  denne
højere riemannske tankemåde.

Med dette følger opøvelsen af følelserne ud af den sanselige
og  verdslige  verden,  op  til  niveauet  af  ”agapisk”,



menneskekærlig  lidenskab.

Mens den oligarkiske samfundsmodel og menneskesyn reducerer
individet til et hedonistisk, begærligt væsen, der nemt kan
manipuleres  og  acceptere  rollen  som  en  undersåt  af
Thrasymachos’  lov  og  ordensbaserede  magt,  er  det  den
kognitive,  erkendelsesmæssige,  oplevelse  forbundet  med
klassiske former for komposition, der frigør individet ved at
fremmane  åndens  skønhed  og  slippe  den  form  for  agapisk
menneskekærlighed løs, som er nødvendig for at vælge det Nye
Paradigme for én menneskehed, og forlade den snæversynede,
onde søgen efter en privilegeret klasses påståede geopolitiske
interesser på bekostning af de lavere klasser.

 

Stiftelsen for LaRouches Arv

Det er for den rigdom, der er uden sidestykke, og betydningen
af  Lyns  livsværk  for  at  løse  vor  tids  eksistentielle
udfordringer samt visionen for en sand menneskelig fremtid for
menneskeheden,  at  jeg  vil  bekendtgøre,  at  vi  netop  har
oprettet  Stiftelsen  for  LaRouches  arv,  hvis  mål  er  at
offentliggøre hans samlede værker, samt at skabe en renæssance
med studier af hans ideer overalt i verden.

Jeg vil invitere Jer alle til at tage aktiv del i dette
foretagende.  Lyndon  LaRouche  var  den  mest  menneskekærlige,
agapiske, person jeg nogensinde har mødt. Han var en mand der
lod forsynet råde, fordi han levede sit liv i samhørighed med
historien  og  universets  love.  Han  lever  i  evighedens
samtidighed.

 

Et særdeles værdifuldt historisk øjeblik

Vi er ved et meget værdifuldt historisk øjeblik, og det er
fuldt af utrolige udfordringer. Det Nye Paradigme, visionen om



en fuldstændig ny epoke for menneskeheden, er imidlertid inde
for  rækkevidde.  Lad  os  være  den  afgørende  faktor  til  at
virkeliggøre dette. Lad os udkæmpe denne krig for en smuk
fremtid for menneskeheden med en lidenskabelig kærlighed til
mennesket, ligesom Lyn havde. Han er ikke sammen med os i dag
i egen person, men hans ånd er med os. Og på dette utrolige
tidspunkt, fordi et imperium er ved at bryde sammen, og slår
fra sig for at ødelægge verden, snarere end at tillade det Nye
Paradigme at vokse frem.

Vi tror imidlertid på menneskets iboende godhed, og lad os
derfor kigge frem på menneskeheden om 100 år; lad os kigge på
menneskeheden med Lyndon LaRouches sind.

Vi vil have fusionskraft, energisikkerhed, råstofsikkerhed. Vi
vil have landsbyer på Månen, vi vil have byer på Mars. Og vi
vil have etableret et fællesskab for menneskeheden. På trods
af alt det ukendte i vores meget store univers – to milliarder
galakser  er  hidtil  blevet  opdaget  –  med  denne  metode  vil
menneskeheden blive en udødelig art.

 

 

POLITISK ORIENTERING den 21.
november 2019:
Regimeskifte og modkup verden
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rundt.
Schiller  Instituttets
konference sætter LaRouche på
dagsordenen.
Med formand Tom Gillesberg

Lyd:

 

POLITISK ORIENTERING den 31.
oktober 2019:
Massestrejke  i  gang:  Chile,
Libanon,  Tyskland,  Argentina
og Storbritannien. Og USA?
Med formand Tom Gillesberg

Lyd:
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Rollerne  er  byttet  om  for
kupmagerne og centralbankerne
Schiller  Instituttets
ugentlige  webcast  med  Helga
Zepp-LaRouche den 27 oktober
2019
Helga  Zepp  LaRouche  leverede  en  fascinerende  vurdering  af
forandringerne, der fejer hen over kloden, og den gunstige
lejlighed  til  at  disse  ændringer  har  gjort  det  muligt  at
realisere et samarbejde, der indvarsler en ny æra med fred og
udvikling. Blandt de processer, som hun fremhævede, er:

 

Betydningen af Barr-Durham-efterforskningen, der overgår1.
til  en  strafferetlig  efterforskning,  som  sætter
spotlight  på  hele  det  britiske  Obama-
efterretningsapparat, alt imens den afslører bedrageriet
bag  rigsretssagsprocessen  omkring  “Ukraine-
[telefonsamtalen]”;

 

Accelerationen  af  finanskrisen  og  centralbankernes2.
faktiske erkendelse af, at de ikke har andet valg end at
fortsætte den samme fejlslagne politik, som skabte denne
krise;

 

Urolighederne  der  breder  sig  imod  den  neoliberale3.
nedskæringspolitik, som centralbankerne har beordret for
at beskytte deres faldefærdige system;
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Omstillingen  undervejs  i  hele  Mellemøsten  som  et4.
resultat  af  Trumps  beslutning  om  at  samarbejde  med
Rusland om at afslutte de “evindelige krige”;

 

Til trods for det fortsatte anti-kinesiske idioti, der5.
udvises i vicepræsident Pences seneste tale, anerkendte
selv  han  det  positive  potentiale  for  en  amerikansk-
kinesisk handelsaftale, eftersom det er hvad præsident
Trump ønsker;

 

Topmødet mellem Rusland og en række afrikanske nationer,6.
hvilket giver USA og Europa en vision for hvad der vil
være  muligt,  hvis  man  dropper  de  imperialistiske
grundsætninger.

 

Ignorer medierne, der forsøger at udføre ‘public relations’
for  de  kriminelle  britiske  imperialistiske  netværk  –  bliv
aktiv  med  Schiller  Instituttet,  da  tiden  er  inde  til  at
udbrede Lyndon LaRouches ideer og metoder.

Som altid, tak for at følge vores arbejde.

 

Sejr i Syrien – indfør den

https://schillerinstitut.dk/si/2019/10/sejr-i-syrien-indfoer-den-nye-silkevej/


Nye Silkevej
Den 23. oktober (EIRNS) – Præsident Donald Trump henvendte sig
i dag til nationen fra Det Hvide Hus om sejren i Syrien og
hævdede, at dette ikke var en sejr over nogen anden nation,
men en sejr for alle over terrorisme og over de koloniale
”regimeskifte”-krige, som USA var blevet trukket ind i under
Bush  og  Obama.  Usagt,  men  kritisk  vigtigt,  er  at  den
potentielle  “taber”  i  processen  er  det  døende,  britiske
imperium, og de i USA der har ageret som nyttige idioter for
de britiske imperiale krige og geopolitiske farverevolutioner.

Dette er netop grunden til, at de britiske aktiver i USA er i
en panisk fremfærd for at rejse en rigsretssag mod præsident
Trump, på trods af at der ikke er begået nogen ulovligheder,
eller endog et anstrøg af en forbrydelse. De er rasende over,
at Trump turde udfordre den britiske politik for “permanent
krigsførelse” – de stedfortrædende krige, der havde til formål
at fastholde USA i en tilstand af konflikt med Rusland og
Kina.  Trump  gjorde  dette  klart  i  dagens  erklæring:  “Som
kandidat til præsidentembedet gjorde jeg det klart, at vi
havde brug for en ny tilgang til amerikansk udenrigspolitik,
som ikke ledes af ideologi, men af erfaring, historie og en
realistisk forståelse af verden.” Han sagde det åbenlyse – at
hele Mellemøsten “er mindre trygt, mindre stabilt og mindre
sikkert end før disse konflikter begyndte,” og at de, der
kræver mere krig, er de samme mennesker der skabte rodet i
Mellemøsten i første omgang med krigen mod Irak og Libyen.

Mens hystaderne i Kongressen og medierne skråler op om at
Trump ”kapitulerede” til Rusland, er det tydeligt, at Trump
koordinerede tiltaget med Tyrkiet og med Rusland, for at give
Syrien sin suverænitet tilbage, omend der stadigvæk er nogle
bump på vejen.

Kupmagerne mod Trump er lige så bange for, at når den hastigt
voksende boble i det finansielle system eksploderer, som den
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må, vil Trump ty til de økonomiske ideer fra Lyndon LaRouche:
den  presserende  nødvendighed  for  at  sætte  det  bankerotte
vestlige banksystem under en konkursbehandling efter modellen
fra  F.D.  Roosevelts  Glass/Steagall-bankopdeling;  genoprette
hamiltonisk “øremærket kredit” til industri, landbrug, sundhed
og  uddannelse  af  befolkningen;  og  rykke  grænserne  for
menneskelig  viden,  der  fokuserer  på  rumforskning  og
udviklingen  af  fusionsenergi.  En  sådan  bestræbelse  kræver
internationalt samarbejde, især med Rusland og Kina, som Trump
gentagne gange har insisteret på, at han vil opnå under sit
præsidentskab.  Det  var  årsagen  til  svindelnummeret  med
”Russiagate, og grunden til det massive McCarthyiske hysteri
rettet mod alt hvad Kina foretager sig.

Faktisk  beror  spørgsmålet  der  vil  afgøre,  om  Trumps
bestræbelser  på  at  løse  moradset  i  Mellemøsten  kan
opretholdes, på Den Nye Silkevej – hvor hurtigt kan de nye
internationale forbindelser, der smedes af præsident Trump,
bringe Kinas Bælte og Vej ind i regionen, helst med fuldt
samarbejde mellem Kina, Rusland, Indien, USA og andre. Som
Lyndon LaRouche sagde efter Oslo-aftalerne i 1993, som gav håb
om fred mellem Israel og Palæstina: “Få traktorerne til at
køre  med  det  samme.”  Genopbygning  og  udvikling  er
forudsætningerne  for  bæredygtig  fred,  og  resterne  af  det
faldefærdige britiske imperium, vil gøre alt for at stoppe
denne udvikling, som de gjorde det ved at undergrave Oslo-
aftalerne.

Et stort skridt fremad finder også sted i Afrika, hvor 44
præsidenter  og  premierministre  fra  Afrika  deltager  i  det
første topmøde i Rusland-Afrika Økonomisk Forum i Sochi i dag
og i morgen. Over 60 nationer og 3.000 deltagere overværede
åbningstalerne af Vladimir Putin og den egyptiske præsident
Abdel Fattah el-Sisi, den nuværende formand for Den Afrikanske
Union. Putin, der er forpligtet til at “lyse Afrika op” med
fredelige aftaler om atomkraft over hele kontinentet, lovede
også en fordobling af handelen, en fordobling af den russiske



fødevareeksport og andet industrielt og militært samarbejde.

Dette er det “Nye Paradigme”, der hurtigt opstår rundt om i
verden,  imod  ønskerne  fra  de  anti-vækst  “grønne”,  der  er
finansieret  af  City  of  London  og  Wall  Street,  imod
krigsmagerne, imod geopolitikerne af enhver kaliber. Farerne
er store, men potentialet for en verden og et univers, der er
egnet til menneskehedens værdighed, har aldrig været større,
hvis folk med god vilje vælger at handle.

***

Baggrundsvideoer:

Projekt Fønix:
Genopbygning af Syrien –
Aleppo: Den evige stad

I  denne  videofremlæggelse  gennemgår  vi  et  forslag  til
genopbygningen  af  Syrien,  ved  navn  Projekt  Fønix,  og  som
fokuserer på, hvordan Syrien, der har en ideel placering ved
korsvejen, hvor tre kontinenter mødes, kan få gavn af at blive
opkoblet  til  Den  Nye  Silkevej  og  den  fremvoksende
Verdenslandbro.  Denne  video  blev  optaget  til  Schiller
Instituttets  Internationale  konference  i  Berlin,  Tyskland,
25.-26. juni, 2016: »En fælles fremtid for menneskeheden, og
en renæssancekultur for klassiske kulturer«

Se videoen her.

Se  også:  Projekt  Fønix  –  diskussionspunkter  for  en
genopbygning  af  Syrien.

Se  også:  En  fredsplan  for  Sydvestasien,  af  Helga  Zepp-
LaRouche. EIR-Pressemeddelelse i anledning af udgivelsen fa
den arabiske version af rapporten “Den Nye Silkevej bliver til
Verdenslandbroen”.

Se også: Playlist: The World Land-Bridge & Global Development
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I  en  dyb  krise  er  et  nyt
paradigme netop så tæt på
Den 21. oktober (EIRNS) – Den aktuelle globale krise er mere
end faren, slemt nok i sig selv, for at “regimeskifte-krige”
 spreder sig til verdenskrig; den rækker udover krigspartiets
forsøg på at fjerne USA’s præsident Donald Trump, fordi han
ønsker fred og strategisk samarbejde især med Rusland – i
særdeleshed i Mellemøsten.

Dette  spørgsmål  er  bestemt  afgørende.  Vi  ønsker  alle
instinktivt en harmonisk verden, hvor nationer søger fred og
gensidig forbedring, i det mindste for at løse den vigtigste
krise som denne. Og når vi ser krigspartier, der er blevet
grebet af britiske geopolitiske tvangstanker om at gå i krig –
eller  ungdommen  der  er  opvokset  med  voldelige  kampe  og
anarkistiske opgør som “sjov og spil” – er det et smertefuldt
billede af den menneskelige art.

Men  vi  ønsker  meget  mere:  At  hæve  levestandarden  for
nationerne op over fattigdom og til videnskabeligt fremgang,
og  hæve  de  unges  produktive  evner  til  at  overgå  deres
forældres  og  bedsteforældres  begrænsninger.

Under denne krise ligger der under alle omstændigheder en
finansiel og økonomisk krise. Den har spredt sig fra ti års
pengetrykning og massiv spekulation, der producerer ufattelige
niveauer  af  gæld  og  ulighed  –  centreret  i  gigantiske
megabanker i London, Wall Street og Frankfurt, men berører
enhver nation i verden. Helga Zepp-LaRouche, leder af Schiller
Instituttet,  fortalte  os  i  dag,  at  det  der  driver  den
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strategiske krise – inklusive det voldsomme angreb for at
fjerne  en  amerikansk  præsident,  der  ikke  ønsker
krigskonfrontationer  med  andre  atommagter  –  er,  at  det
finansielle etablissement ved, at dets system nu styrer mod
afgrunden. De vil ikke tillade en præsident Trump, der i den
kommende dybe finansielle og økonomiske krise “måske kunne
gøre hvad som helst”, måske endda gør det som kandidat Trump
opfordrede til: “Sprænge den gigantiske boble på Wall Street.

“Han  ville  måske  endda  indføre  Lyndon  LaRouches  politik,
LaRouches berømte “Fire love”, der starter med Glass/Steagall-
loven for at punktere den gigantiske boble, og derefter en
“hamiltonisk”  nationalbank  til  finansiering  af  ny
højteknologisk infrastruktur; udforskning af hele solsystemet;
gennembrud til fusionskraft.

Muligheden skræmmer Wall Street såvel som det magtbegærlige
krigsparti; og selvom Trump må forsvares, giver det ingen
mening at vente og se om han vil antænde disse nye økonomiske
motorer. Vi er nødsagede til selv at handle for LaRouches
renselse, og endog for at tvinge hans “fire love” ind i den
forstyrrede og manipulerede kongres.

LaRouche  foreslog  “Fire  Magts”-samarbejdet  med  USA,  Kina,
Indien og Rusland om denne politik for at få den hurtigere
gennemført  og  spredt,  gennem  eksport  af  kapitalgoder,  til
udviklingslande. Han og Helga LaRouche fremlagde det centrale
udgangspunkt  for  30  år  siden,  korridorer  for  ny
jernbanetransport,  strøm  og  kommunikation  ud  over  hele
Eurasien, Mellemøsten og Afrika. Dette er nu Kinas Bælte- og
Vejinitiativ.

Kina  fremskynder  i  år  –  i  lyset  af  den  voksende  globale
økonomiske krise og endog massive protester mod nedskæringer i
mange lande på samme tid – atter sine vedvarende investeringer
i ny infrastruktur, som indbringer højere produktivitet og
forhindrer recession.



Men der er meget mere end infrastruktur i LaRouches politik.
Det er “Apollo”-missioner for at vende tilbage og bebo Månen
og rejse til Mars og videre; lynprogrammer for fusionskraft,
laser- og plasmateknologier; lyse Afrika op med atomkraft, som
Ruslands præsident siger, at det har til hensigt at gøre;
bringe de væbnede styrker hjem fra områderne med “endeløse
krige”.

Et nyt og bedre paradigme kunne være inden for rækkevidde, der
hvor  Lyndon  LaRouche  udformede  det  i  sit  lange  og  meget
kreative liv.

 

Timen er kommet
Den  17.  oktober  (EIRNS)  –  Igennem  de  fleste  tidsperioder
tillader historien kun at der sker få ændringer til det bedre
på kort sigt, og de klogeste hoveder forbereder sig tålmodigt
på de muligheder, som fremtiden måtte byde på. Så kommer der
andre, sjældnere tider, hvor årtier eller mere kastes ud af
balance i løbet af blot uger eller dage – revolutionære tider.
To  oprørende  videointerviews,  der  netop  er  frigivet  af
LaRouchePAC – om Syrien og de videre udsigter for fred og
eurasisk udvikling – viser, at der for indeværende virkelig er
[tale om] revolutionære tider: et interview med Hussein Askary
fra  EIR’s  Arabiske  Redaktion  og  talsmand  for  det
internationale Schiller Institut (“Peace Breaks Out In Syria”:
Et interview med Hussein Askary ”); og det andet fra Virginia
Commonwealth med senator Richard Black (R) (”Interview med
senator Black: The Real Story of What’s Happening Syria, Not
the Fake News Version”).

Nu hvor præsident Donald Trump endelig er fritstillet til at

https://schillerinstitut.dk/si/2019/10/timen-er-kommet/


opfylde  sit  valgkampsløfte  om  at  trække  USA  ud  af  de
uendelige, håbløse krige påbegyndt af Bush og Obama, og i
stedet kan forhandle om fred med Rusland og alle andre parter,
igangsættes  der  en  revolution  af  håb.  Den  har  grebet
Mellemøsten, og amerikanerne, der valgte ham til præsident af
samme grund, tillige med mange andre, der ikke stemte for ham.
(samtidig  med  at  Gallup  løgnagtigt  vil  vide,  at  52%  af
amerikanerne ønsker, at præsident Trump bliver væltet ved en
rigsretssag og fjernet fra embedet.)

Nu  opfordres  amerikanerne  til  at  afsløre  og  besejre  den
forræderiske  farceagtige  rigsretssagsproces,  og  EIR  vil
fortsætte  med  at  afsløre  alle  løgne  og  beskidte
efterretningsoperationer,  der  ligger  bag  den  –  alle,  til
syvende og sidst, begået efter ordrer fra finansoligarkerne
med centrum i London, såsom bankdirektør for Bank of England,
Mr. ‘Green Finance’ Mark Carney.

Men det levende eftermæle fra det afdøde amerikanske geni
Lyndon LaRouche fortæller os, at vi må gå videre, og at vi må
gøre  det  nu.  Opgaven  er  mere  end  bare  at  overvinde
geopolitikken, og det er heller ikke muligt at stoppe blot med
det. Den nuværende situation er en enestående mulighed for at
basere fred på økonomisk genrejsning og økonomisk genopbygning
af Amerika og Verden.

Det var netop sådan en mulighed, som Lyndon LaRouche så i
sammenbruddet  af  det  europæiske  kommunistiske  system
(Warszawa-pagten) i årene 1989-1991. Han greb lejligheden som
han  så,  selvom  næsten  ingen  andre  så  det  klart  på  det
tidspunkt,  for  at  overvinde  det  økonomiske  forfald  i
Vesteuropa  og  Østeuropa,  samtidig  med  at  han  muliggjorde
udvikling i den såkaldte Tredje Verden. Han kæmpede ihærdigt,
selv fra fængselscellen hvor han uretfærdigt var indespærret,
for at få dette til at ske. Som ene mand, med sin kone og et
par venner, førte han denne kamp til alle kontinenter. Han så
forbundsfæller blive myrdet, som den tyske bankmand Alfred
Herrhausen  –  men  han  kæmpede  videre.  Det  krævede  de



kombinerede styrker af premierminister Margaret Thatcher og
præsidenterne  George  H.W.  Bush  og  François  Mitterrand  at
besejre denne ene mands initiativ, for det han kaldte “den
Europæiske  produktive  Trekant.”  Det  var  en  enorm
infrastrukturplan med henblik på at binde de mest produktive
centre i Europa sammen, iværksætte højteknologisk udvikling
derfra, og lade det brede sig videre ud til Østeuropa, Asien
og videre.

Han tabte dengang, men den idé han forfægtede blev vedtaget
som Kinas politik af landets nye præsident Xi Jinping i 2013,
efter mange års forudgående diskussioner i Kina inspireret af
Lyndon og Helga LaRouche. I løbet af de sidste seks år har det
dybtgående forandret Verden, blandt andet ved at bringe håb
til Afrika, hvilket aldrig før er set.

Nu står vi overfor en endnu større mulighed. De kræfter, der
dengang knuste LaRouches plan, eksisterer stadig, men de er
meget svagere, og de er bragt ud af balance. Muligheden er her
for  det  21.  århundredes  version  af  Franklin  Roosevelts
genopretningsplan, som Lyndon LaRouche redegjorde for i sine
“Fire love” og andre steder (se EIR, 13. juni 2014, “Fire nye
love for at redde USA nu! Ikke en mulighed: En øjeblikkelig
nødvendighed”).

Internationalt eksisterer der nu muligheden for (og hvor længe
endnu?), at stormagterne USA, Rusland, Kina og Indien kan
skabe et nyt kreditsystem rettet mod højteknologisk udvikling
af  verden,  med  massiv  eksport  af  kapitalgoder  fra  den
udviklede  sektor  til  de  underudviklede,  muliggjort  af
langsigtede, lavt forrentede lån under et dollarsystem med
guldreserver og relativt faste valutakurser.

Det kan gøres nu – drivkræfterne er til stede. Og det skal
gøres nu. Uanset hvad dine yndlingsmedier måske fortæller dig
og dine kontakter, er finanskrisen i færd med at bryde ud. De
eneste svar herpå ligger i de retningslinjer, som LaRouche har
udstukket. Giv agt!



 

Til  FN’s  Generalforsamling,
2019:  ‘Bæredygtig  udvikling’
må omdefineres som
“vedholdende udvikling’!
Bæltet  og  Vejen  og  Apollo-
programmet:
Kilder  til  inspiration  af
Hussein Askary og Jason Ross
Den  20.  september.  I  kolonitiden  fik  folk  i  koloniserede
nationer at vide, at de var mindreværdige væsener, for hvem
fattigdom  var  den  naturlige  tilstand.  I  den  postkoloniale
periode fik de at vide, at deres fattigdom var det naturlige
resultat  af  at  have  korrupte  ledere.  I  dag  fortælles
udviklingslande, at de er fattige, fordi den grådige, grådige
industrielle  verden  forårsagede  klimaændringer,  og  at  de
aldrig nogensinde burde forsøge at efterligne den industrielle
verden.  I  stedet  får  de  hjælp  i  form  af  “klimaændrings-
lindrende” hjælp og almisser. Følges disse fremtidsudsigter,
vil  fattigdom  blive  permanent  (vedvarende)  i  de  kommende
generationer.

Den fortsatte slåen på tromme for at afslutte den økonomiske
udvikling er ikke ny, men den har nået et hysterisk niveau,
der  truer  både  industri-  og  udviklingslande.  Den  uklare
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diskussion  om  “bæredygtig  udvikling”  bærer  delvis  skylden.
Forfatterne af denne artikel er tilbøjelige til at tro, at der
er en grundlæggende modsætning og uoverensstemmelse mellem,
hvordan  dette  udtryk  anvendes  i  Vesten,  og  hvordan  det
opfattes i Kina og andre udviklingslande. I Kina og andre
udviklingslande læses det: “bæredygtig udvikling” (med vægt på
“udvikling”), mens vægten i Vesten ligger på “bæredygtig”.
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